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GLASILO S O r i A L I S T i r N E ZVEZE DELOVNEGA LJUDSTVA 

»METKA« JUTRI, POJUTRIŠNJEM . . . 

Usmeritev na oplemenitena blaga 
• KAKŠNE SO REALNE MOŽNOSTI ZA BODOČO EKSISTENCO CELJSKE TEKSTILNE 

TOVARNE »METKA«? 
« 5,500.000 KVADRATNIH METROV BLAGA, TODA KAKŠNEGA? 
• DRUGAČNA ORGANIZACIJA V TKALNICI IN NOVA OPLEMENITILNICA. 
• S »PRAZNIM ŽEPOM« PO 450 MILIJONOV STARIH DINARJEV. — 

Tema o »štrajku« v tekstil
ni tovarni »Metka« v Celju 
je še vroča. Časopisi so pi
sali o tem in v zvezi s tem 
tudi o vzrokih; o informira
nosti kolektiva, o nizkih do
hodkih, vsekakor prenizkih, 
da bi lahko ljudje v seda
njem času s tako plačo v 
redu shajali. Sicer pa ta 
»prekinitev dela« ni bila to
krat prvič. Za razmere v »Me
tki«, za njen odsev na trži
šču in nizke akumulativnosti 
se niso mogli izkopati vsa 
leta sem, pa naj so ljudje 
Se tako pridno delali. »Oseb
na izkaznica« Metke je da
nes takale: 729 zaposlenih, 
večinoma pridnih ljudi, 3 mi
lijarde 100 milijonov realiza
cije v letu 1967., 702 milijona 
starih dinarjev, seve, dohod 
ka, ki je šel ves za plače ter 
prispevke iz skladov, 0,0 S 
dinarjev! Cista resnica V 
minulem letu so znašali po
vprečni osebni dohodki za
poslenih 59.000 starih dinar
jev. Pod vse to sledi debela 
črta 

O bodoči orientacij; »Me
tke« ni stekla beseda šele 
po nedavnih dogodkih in le
ti navsezadnje tudi niso po
vod za pričujoči zapis Zna 
pa biti res, da je malce brez-
izgledna situacija za kanček 
vplivala na odločitve glede 
bodočega koraka. Vedeti nam
reč velja, da pri sedanji ceni 
MetKmih izdelkov predsta^vlja 
surovina 70 odstotkov vred
nosti blaga m da tako raz
merje v vrednosti vnaprej ni 
vzdržljivo. 

»Metka« bo tudi v prihod
nje, seveda v različnem med
sebojnem razmerju, proizva
jala blago za posteljnino, in-
lete, teznične tkanine, pope-
line, modni žakard in robce. 
Letošnji proizvodni program 
je zatavljen za 12,5 odstot
ka višje kot je znašala fi
nančna realizacija v minu
lem letu. Toda to samo po 
sebi še ne izpričuje nekaterih 
premikov, ki bodo letos stor
jeni v tej tekstilni delovni 
organizaciji. 

Predvsem nameravajo letos 
opraviti korenite spremembe 
v obeh tkalnicah - v A in 
B. Tu gre za izločitev 58 sta-
tev, skratka za odstranitev 
nerentabilnih strojev V tkal
nici B bodo s tipizacijo 80 
strojev in drugačno razme
stitvijo dosegli lažji dostop 
za montažo valjev in boljše 
komuniciranje S tipizacijo 
strojev bodo že v marcu 
ustvarili pogoje da bo lahko 
namesto 4 statev 1 zaposlen 
delal na 6 statvah Prihranek 
bo dosežen tudi pn utenzili-
*]ah tn kar je najvažnejše, ti
pizacija bo prispevala h kon-. 
stantnejši kakovosti in poo»?i 

nitvi proizvodnje. Polovico 
strojev v B tkalnici so že na
mestili po novem. 

Precej koristnih sprememb 
je na vidiku tudi v A tkal
nici, kjer bodo odpravili 
transmisijski pogon! (da, tu
di take stroje še imajo v 
celjski »Metki«), s čemer bo 
precej prihranjenega na po
rabi električne energije, stro
ji bodo lahko delali hitreje 
m poaobno. V tej tkahiici 
bodo letos uredili tudi pri-
pravljalnico — previjalnico 
votka. Tako v B kot v A 
tkalnici bo z novo organiza
cijo dela in drugimi spre
membami doseženo bolj 
smotrno komuniciranje blaga 
m surovin. Torej gre za od
pravo nekaterih pomembnih 
tehnoloških nesmotrov. 

Nedvomno najpomembnejši 
korak v zadnjem desetletju 
bo storila »Metka« letos ob 
podpori celjske občine z no
vo investicijo v oplemenitil-
nico. Dobesedno s praznim 
žepom gredo v investicijo, 
vredno 4.=>0 milijonov starih 
dinarjev ki pa bo z gotovo
stjo ustvarila pogoje za od
plačilo dolga in kar je za 

eksistenco podjetja najpo
membnejše — omogočila bo 
proizvodnjo vrednejšega bla
ga za tržišče. Zaradi bolj 
oplemenitenih tkanin se bo 
njih vrednost povečala od 
sedanje cene 640 starih di
narjev za kvadratni meter na 
760 starih dinarjev za kva
dratni meter. Finančni efekt 
podjetja se bo po tej nalož
bi povečal za 258 odstotkov. 

Aranžman za novo opleme-
nitilnico bo zaključen v mar
cu, v zadnji tretjini leta pa 
bodo dobavljeni stroji in na
prave za oplemenitilnico. In
vesticija bo, kot smo zapisa
li v uvodu, veljala s carino 
vred in odkupom deviz 450 
milijonov starih dinarjev. 
Sem je vštetih tudi 15 mili
jonov S din, kolikor bo ve
ljala preureditev prostorov, 
kamor bodo namestili ople
menitilnico — majhno sonce 
v pravem pomenu besede za 
»Metko«. 

Plemeniteje obedelane in 
apretirane tkanine se ne bo
jijo prodati. Praktično s pro
dajo tudi sedaj ni kakih hu
dih težav, le da pri sedanji 

(Nadaljevanje na 8. strani) 

ZIMSKI POČITEK ZA HMELJEVKE IN MODER-
NEJŠI ŽIČNI NASAD. OBA POČIVATA, SAMO NE 
DOLGO. KMALU BODO ZGINILE PIRAMIDE IN 
TUDI MED ŽIČNE NASADE SE BODO SKORAJ 
ZARILI TRAKTORJI. DO TAKRAT PA JE ZIMSKA 

PODOBA SAVINJSKE DOLINE ŠE T A K Š N A . . . 
(FOTO: M. BOŽIČ) 

Za enotno 
šolsko politiko 

Celjski klub poslancev 
o aktualnih problemih 

Zadnja seja celjskega kluba poslancev je bila po
svečena predvsem vprašanjem v zvezi s financiranjem 
občinskih potreb oziroma preučevanju tistih zadev, ki 
so še pred zasedanjem republiške skupščine in spreje
manjem proračuna zaslužile posebno obravnavo. Raz
prave v okviru občinskih skupščin so namreč opozori
le, da mnogih problemov tudi republiški predpisi ne 
rešujejo. Gre zlasti za srednje šolstvo, obdavčitev skla
dov skupne porabe, komunalne takse, financiranje pra
vosodnih ustanov itd. 

V zvezi s financiranjem srednjega šolstva so po
slanci menili, da bi morali uresničiti dogovor, star že 
več let, po katerem naj bi to področje uredili enotno 
in v okviru republiške izobraževalne skupnosti. Skup
ščinsko gradivo in zadnji predlogi so očitno pokazali, 
da bi iz teh virov financirali le strokovno šolstvo, pri 
čemer ni povsem znano, katero. Tako ostaja celjsko 
srednje šolstvo še naprej nerešeno, saj bi morali iz 
strokovnega šolstva izključiti gimnazijo kakor učitelji
šče, ekonomsko srednjo šolo itd. Edina in najboljša 
rešitev bi bila tista, ki bi izhajala iz enotne slovenske 
šolske politike. 

V razpravi, ki se je nanašala na obdavčitev skladov 
skupne porabe, je večina poslancev menila, da pomeni 
takšen ukrep zmanjšanje teh sredstev oziroma bojazen, 
da ta sredstva sploh usahnejo, hkrati pa tudi nezaup
nico samoupravnim organom, zaradi česar se z njim 
ni mogoče strinjati. Zato po mnenju poslancev teh 
skladov naj ne bi obdavčili, saj so doslej iz teh virov 
financirali mnoge potrebe družbenih služb. Prav tako 
naj bi po mnenju poslancev občinske takse spremenili 
v ustrezne davčne instrumente, kajt> za zdaj pri nas 
še ni ustrezne politike za tovrstne davščine. 

Poslanci so grajali dejstvo, da za študij skupščin
skega gradiva še vedno ni dovolj časa, saj ga dobi
vajo le kratko pred sejami in ga zato ne morejo teme
ljiteje preučiti in realno oceniti. 

Celjski klub poslancev bo v prihodnjih mesecih ob
ravnaval še nekatera sistemska vprašanja. dhr 

Praznik konjiške občine 
v ponedeljek so občani 

konjiške občine praznovali 
svoj občinski praznik. Ta 
dan so pred leti izbra'i zato, 
ker želijo z njim pftčastiti 
spomin stotih straniških žr
tev, ki jim je okupator utrnil 

življenja na pragu osvobo
ditve leta 1945. V spomin na
nje se bo poslej imenoval 
tudi prostor pred kulturnim 
domom in občinskim sodi
ščem, ki so ga na ponedelj
kovi slovesni seji občinske 

skupščine poimenovali v 
Trg stotih talcev. 

Poleg slovesne seje, ki so 
se je udeležili tudi Franc Le-
skošek Luka, republiški po
slanci konjiškega območja, 
predstavniki sosednjih občin
skih skupščin ter drugi go
stje sodi med prireditve, po
svečene praznil^u tudi otvo
ritev razstave slikarja Jožeta 
Horvata Jakija, medtem ko 
je zvečer zbranim občanom 
zapel na posebnem koncertu 
Slovenski oktet. 

Po slovesni seji občinske 
skupščine, na kateri so štiri
indvajsetim zaslužnim obča
nom konjiškega območja in 
novinarju Večera Lojzrtu 
Trstenjaku zaradi dolgoletne
ga objektivnega poročanja o 
tem koncu naše domovine iz
ročili lepa priznanja, so člani 
glasbene šole ter pionirskega 
in moškega pevskega zbora 
iz Slovenjskih Konjic ter 
pevskega zbora iz Zreč izved-
li še skrbno pripravljen kul
turni program. Občani ko
njiške občine pa so nato 
preživeli dan v prijetnem 
slovesnem razpoloženju, saj 
so vsi delovni kolektivi pre
nesli običajno prosto soboto 
tokrat na ponedeljek. I. B. 

Deset let v lastni šoli 
Na šolskem centru za bla 

govni promet v Celju s J ime
li v soboto interno proslavo 
oh deseti obletnici pričetka 
pouka v lastnem šolskem po
slopju. Kot pred desetimi le
ti, so tudi tokrat to proslavo 
združili s počastitvijo sloven
skega kulturnega praznika. 

Učence, predavateljski zbor 
in goste je ravnatelj tega 
zavoda, prof. Ludvik Rebe-
ušek, v svojem poročilu se
znanil s težavami, ki jih je 
bilo treba premagati pred 
gradnjo lastnega šolskega po
slopja. Pred začetkom grad
nje 1956. leta se je zaradi 
pomanjkanja učilnic v Celju 
morala dobra polovica učen
cev šolati v drugih krajih, 
kot v Mariboru, Novem me
stu in Novi Gorici. Takrat 

je bilo na celjski šoli pro
stora samo za 98 učencev, v 
preteklem letu pa jih je bi
lo samo na šoli za prodajal
ce 553. Razen te šole pa je 
začela v 1959. letu z delom 
še poslovodska šola, 1961. le
ta aranžerska in 1962. leta 
komercialna šola. Tako je 
v Celju nastal novi šolski za
vod in sicer šolski center za 
blagovni promet, z ustrezni
mi šolskimi prostori in last
nim predavateljskim kadrom. 

Zastopniki mladinske orga
nizacije in sveta zavoda so 
se ravnatelju zahvalili za 
njegov trud in prizadevnost, 
da je bila zamisel o lastni 
šolski zgradbi pred desetimi 
leti realizirana. 

Med povabljenimi se je 
slovesnosti udeležil tudi zna

ni projektant, arhitekt Oton 
Gaspari iz Ljubljane, ki je 
takrat načrtoval to sodobno 
in funkcionalno šolsko po
slopje. 



t e d e n s k i 
m o z a i k 

v New Delhiju so zbrani 
predstavniki »lačnega« dela ! 
sveta in razglabljajo, kako bi 
prisilili »bogataše«, da bi bili 
manj sebični. Toda kljub 
vsem razglabljanjem je še ve
dno žalostna resnica, da so 
»bogati« prej pripravljeni dati 
orožje kot kruh. Morda zato, 
da bi se lačni pobijali med 
seboj in bi jih bilo manj... 
»Sovražnik je na tem, da voj
no izgubi, medtem ko je bil 
leta 1965 na tem, da jo dobi,« 
je še pred kratkim govoril 
poveljnik ameriških čet v VU 
etnamu general Westmore-
land. »Vojaki, vidim luč!« je 
vzkliknil. Po najnovejši ofen
zivi narodnoosvobodilnih sil 
je tudi on najbrž ne vidi 
več ... Zamera zaradi dom
nevne izjave zahodnonemške-
ga zunanjega ministra Brand-
ta, da »je de Gaulle pohlepen 
na oblast« (neresnične), se 
je v Parizu nekoliko polegla. 
Na drugi strani pa se ni. »Dva 
zvezna ministra, zveznega po
slanca in državnega sekretar
ja kratko malo izključiti z 
banketa — potem ko so bili 
povabljeni — spominja že na 
cezarske podatke,« piše zaho-
dnonemški tednik »Die Zeit« 
o de Gaullovi nevljudnosti... 
Zahodnonemški kancler Kie-
singer je dejal, da bo vlada 
strogo ukrepala proti kršil
cem javnega reda. To opozo
rilo je prišlo v času, ko štu
dentje po vseh mestih upri
zarjajo prave bitke s policijo, 
V Bremenu so med drugim 
uničili 45 avtobusov. Del jav
nosti jih brani, večji del jih 
preklinja. Najhuje je tistim, 
ki ne dajejo ne enim ne dru
gim prav, oziroma vsakomur 
deloma prav. Taki, ki hočejo 
biti »objektivni«, jih dobiva
jo z obeh strani... Na Ki
tajskem skušajo zdaj spraviti 
pripadnike »Rdeče garde«, ki 
so skoraj dve leti uganjali ne
kulturno revolucijo po deželi, 
s pravimi kulturniki, to je 
2 učitelji, profesorji, vzgoji
telji in pisatelji in seveda tu
di s tehniki in inženirji. Toda 
ta sprava baje zelo slabo na
preduje, zakaj slednji še niso 
pozabili, koko so jih mladi 
»kulturniki« tolki po glavi, da 
bi jim vcepili svoj nauk ... 
Udeleženec znanega roparske
ga napada na vlak pred nekaj 
leti v Britaniji Charles Wil-
son, ki ga je policija pred 
nekaj dnevi ujela v Kanadi, 
se gotovo sprašuje, zakaj mu 
je bilo treba napasti vlak, saj 
mu zdaj za spomine ponujajo 
časopisi 30.000 funtov. Toda 
ko ne bi bil napadel vlaka, 
mu ne bi nič ponujali. 

PRED ŠESTIM KONGRESOM SINDIKATOV 

Jugoslovanski sindikati 
in samoupravljanje 

Kaže, da je cxipravljen dvom 
oziroma vprašanje na plenu-
mu Centralnega sveta sindi
katov Jugoslavije, ali je re
organizacija sindikatov po
trebna ali ne. Po večmeseč
nem delu je komisija prdpra-
vila prvo predkongresno gra
divo pod naslovom: »Nadalj
nji raavoj sindikatov«, v ka
terem se ne govori o reorga
nizaciji, pač pa se opozarja 
na osnovna vprašanja aktiv
nosti sindikatov v pogojih sa
moupravljanja, zlasti v ko
muni in delovni organizaciji. 

Končne sklepe o tem bo do
ločil šele kongres ZSJ, ki naj 
bi bil joinija letos. Ti sklepi 
bodo lahko resnični izraz de
lavskega razreda le v tem pri
meru, če bodo prej o tem 
razpravljali v vseh sindikal
nih organizacijah in podruž
nicah, če bodo delovni ljudje 
F>o vsej državi rekli svojo be
sedo o najvažnejših nalogah 
sindikatov v pogojih prizade
vanj za samoupravljanje, o 
vsebini dela in metodah ures
ničevanja ciljev sindikatov. 

BESEDO DELAVCEM 
Kot vse kaže, bo ena glav

nih odlik tega kongresa rav
no v tem, da bodo delavci 
lahko tako, kot še nikoli do
slej, povedali svoja mnenja o 

vsem, kar še ovira uveljavi
tev in vpliv sindikatov, kot 
tudi o spremembah v delu 
sindikatov, katere terja seda
nji razvoj družbeno-ekonom
skih odnosov pri nas. Člani 
sindikatov so tudi doslej iz
ražali svoje nezadovoljstvo, 
ker je bil sindikat na robu 
boja za koristi delavskega 
razeda in je včasih tudi pre
malo ostro nasprotoval biro
kratskim in protisamouprav-
nim silam. 
• Delavski razred danes čeda-
• Ije bolj odloča o razširjeni 
• reprodukciji, njegov vpliv 
• raste tudi v razdelitvi do-
• hodka. Zato že lahko govo-
• rimo o novem razdobju bo-
• ja za samoupravljanje. Eno 
• od osnovnih vprašanj tega 
• novega razdobja je, da mo-
• rajo biti stvarne koristi de-
• lavskega razreda še bolj 
• zagotovljene v sistemu sa-
• moupravljanja. 

Sestava samoupravljanja, ki 
je bila sprejeta takrat kot 
ideja o samoupravljanju, je 
danes postala preozka. Saj je 
težko govoriti o nadaljnjem 
razvoju neposrednega samo
upravljanja, če bo to samo
upravljanje še naprej zgolj v 
okvirih delavskega sveta in 
upravnega odbora. 

POGOJI GOSPODARJENJA 
Zahteve in potrebe za zdru

ževanjem in samoorganizira-
njem širših množic proizva
jalcev ne spremljajo ustrezne 
oblike samoupravljanja. Ra
zen tega mora biti samo
upravni sistem postavljen v 
vertikalni smeri tako, da de
lavskemu razredu omogoča 
odločujoči vpliv na družbeni 
razrvoj in da ima neposredni 

vpliv na sprejemanje sklepov. 
V zadnjem času se čedalje 

bolj širi teorija o nekakšnih 
na videz različnih in naspro
tujočih si interesov posamez
nih delov delavskega razreda 
-— delovnih enot, delovnih or
ganizacij, gospodarskih orga
nov, gospodarstva in družbe
ne dejavnosti. Med njimi vča
sih tu pa tam res pride do 
sporov, toda njihovi interesi 
v bistvu niso različni, ampak 
nastajajo six>ri le zaradi raz
ličnega ekonomskega položa
ja, neenakopravnih p>ogojev 
gospodarjenja in pridobivanja 
dohodka. Zato sindikati že 
dalj časa zahtevajo, da se 
vskladijo pogoji gospodarje
nja in pridobivanja. 

Š. VUČKOVIC 

Možje Ljudskih varnostnih sil v Ha Giangu, ki budno stražijo svoje položaje, 
medtem tudi prizadevno uče člane pokrajinske mil ice in partizane uporabljati 

različne vrste orožja, da bi č imbolj usposobil i obrambni in varnostni s i s tem teh 
področij . (Posnetek je v torek posredovala prek Varšave sevemovie tnamska agen

cija VNA iz Hanoia za UPI) 

tedenski zunanjepolitični pregled 

Bilanca 
ofenzive 

Prva vihra je minila. In pr
va bilanca je zdaj niogoča. 
Medtem ko predsednik John
son in njegov zunanji mini
ster Dean Rusk ugotavljata, 
da je ofenziva narodnoosvo
bodilnih sil v Južnem Vietna
mu spodletela, ker ni dosegla 
da bi se vse prebivalstvo dvi
gnilo v upor, dokazuje bilanca 
dva tedna po strahoviti ofen
zivi FNO, da je ta ofenziva 
dosegla namen. 

Po podatkih hanoiskega ča
sopisa »Nan Dan« so osvobo
dilne sile onesposobile tretji
no južnovietnamske vojske in 
posejale vanjo zmedo. Pobitih 
je bilo 40.000 nasprotnikovih 
vojakov, ugotovili pa so tudi 
množično dezertiranje južno-
vietnamskih vojakov. Ameri
čani se zdaj lahko še manj 
zanesejo nanje kot prej . Tudi 
saigonski upravni aparat je 
zdaj v razsulu. Podeželje je 
spet prišlo skoraj, izključno 
pod nadzorstvo narodnoosvo
bodilnih sil in tako je propa
del veliki ameriški načrt o 
pacifikaciji oziroma pomiritvi 
vietnamskega podeželja. 

Še hujši je bil moralni uda
rec, ki so ga doživeli Ameri
čani. Vseh njegovih posledic 
zdaj še ni mogoče izmeriti. 
Mogoče je reči to-le: ZDA lah
ko še nadaljujejo vojno, ker 
imajo skoraj neizčrpna sred
stva, toda kako dolgo bodo 
Američani še pripravljeni po
ši l jki svoje sinove v smrt za 
stvar, ki jim je tuja in je ne 
razumejo, in kako dolgo bo
do še pripravljeni plačevati 
davke v brezdanji prepad vi
etnamske vojne? 

Hkrati z dramatičnim zaple
tom v Vietnamu se je spet 
sprožila akcija, ki ima namen 
doseči mir v Vietnamu. Glav
ni nosilec te akcije je gene
ralni sekretar OZN U Tant, 
ki je že obiskal New Delhi, 
odondod pa .je priletel v Mo
skvo. Ni naključje, da je dan 
prej generalni sekretar CK 
KP Sovjetske zveze Leonid 
Brežnjev sprejel na dolg raz
govor šesa južnovietnamske-
ga predstavništva v Moskvi. 
Prav tako ni naključje, da je 
bil pred nekaj dnevi v Moskvi 
britanski premier Harold Wil-
son, ki je potem obiskal še 
VVashington in Ottawo. Tudi 
on je iskal možnosti za po
sredovanje v Vietnamu. Upa
nja je malo, ker je bilo že 
toliko razočaranj, toda vedno 
znova je treba poskušati. 

Pravkar je minil v Parizu 
državniški obisk, ki sicer ni 
vzbudil posebno velike sploš

ne pozornosti, a je kljub te
mu po svoje pomemben. Na 
povabilo predsednika de Gaul-
la je obiskal Pariz iraški 
predsednik Aref. Sprejeli so 
ga z vsemi častmi. Na široko 
in na dolgo so mu pregrnili 
rdečo preprogo. Ob cesti z 
letališča so vihrale francoske 

in iraške zastave in uradni 
Pariz se je trudil, da izkaže 
Arefu res vso prijaznost in 
gostoljubnost. 

Po končanem obisku v Pa
rizu se je Aref ustavil v Ka
iru, kjer je zelo pohvalno go
voril o de GauUu in njegovi 
politiki prijateljstva do arab
skih narodov. Znano je, da je 
de Gaulle obsodil Izrael kot 
napadalca v lanski junijski 
vojni in da je ustavil dobave 
orožja Tel Avivu, predvsem 
dobave lovskih letal mirage, 
ki so odigrala tako pomemb
no vlogo v spopadu. 

Tudi poznejše izjave in de
janja francoskega predsedni
ka so pokazala, da se skuša 
Francija čim bolj priljubiti 
Arabcem. Določeni krediti, 
povečana trgovina, politična 
podpora, vse to naj Franciji 
vrne tisti ugled in vpliv na 
Srednjem vzhodu, ki ga je 
nekoč že imela, toda kot ko
lonialna sila. Komaj dobrih 
deset let ĵ e minilo od anglo-
francoskega napada na Suez, 
ko je postala Francija skupaj 
z Britanci najbolj osovraže
na država v arabskih očeh-
Toda takrat je bil francoski 
premier še Guy MoUet, ki 
zdaj zelo kritizira de Gaullo-
vo politiko do Izraela, in v 
Alžiriji je še besnela vojna 
med Francozi- in narodno
osvobodilno fronto. 

Sodelovanje z Irakom tudi 
lepo napreduje in Francija 
je sklenila z Bagdadom po
membno petrolejsko pogodbo 
na veliko jjezo ameriških in 
britanskih petrolejskih inte
resov. Baje je bilo zdaj v Pa
rizu govora tudi o prodaji 
orožja Iraku. Toda na to je 
legla kurdska senca. Stari 
voditelj Kurdov, ki živijo na 
severu Iraka, je poslal de 
GauUu pismo, v katerem ga 
roti, naj ne prodaja Bagdadu 
tankov in letal, ki bi jih Bag
dad prav lahko uporabil pro
ti svobodoljubnim in neukrot
ljivim kurdskim plemenoin 
na severu. 

TELEGRAMI 
NEW Y 0 R K — šef ameriškega 

generalštaba Earl Wheeler je pri
poročil uporabo slehernega orožja, 
tudi taktičnega atomskega orožja, 
če bi bila na primer nevarnost, da 
pade oporišče Khe Sanh v Viet
namu. 

TEL AVIV — Na izraelsko-jor
danski črt' premirja prihaja v zad
njih dneh do obstreljevanja, ki je 
terjalo tudi žrtve med civilnim 
prebivalstvom. 

AMERIKANCI V EVROPI (iz časopisa Die Zeit) 

tedenski notranjepolitični pregled - tedenski notranjepolitični pregled 

Več zaupanja 
do mladih 

• K O N G R E S Z V E Z E MLADINE 
JUGOSLAVIJE. Konec p r e j šn j ega 
t e d n a j e bil v B e o g r a d u k o n g r e s 
ZMJ, k i se ga j e udeleži lo 747 dele
ga tov iz republ ik , p r e d s t a v n i k i 46 
organizac i j in gibanj iz tu j ine in 
š tevi lni ugledni p r e d s t a v n i k i našega 
j avnega življenja, m e d n j imi tud i 
t ova r i š Ti to . Za p r e d s e d n i k a pred
seds tva , k i j e zdaj najviš j i o r g a n 
ZMJ, so izvolili S lovenca J a n e z a 
Koci jančiča . P r e d s e d s t v o ima zača
sen značaj in m o r a v e n e m le tu uve
l javit i Organizaci jske in vseb inske 
sk lepe , k i j ih j e spre je l k o n g r e s . 
Gre p r e d v s e m za to , d a j e n u j n o 
poveča t i vlogo in o d g o v o r n o s t re
pub l i šk ih vodstev, uvel javi t i demo
k ra t i čnos t , opus t i t i obl ike l iders tva , 
ka r i e r i zma , b i r o k r a t i z m a i td. 

N a kong re su j e govori l tud i 
p r e d s e d n i k Ti to . Med d r u g i m je 
pouda r i l , da r e f o r m a u s t r e z a s t r em
l jen jem mlad ine . Zavzel se j e za 
več zaupan ja do mlad ih , ki j i m je 
t r e b a p r i vzgajat i m a r k s i s t i č n i po
gled n a svet . Obsodi l j e n e k a t e r e 
obl ike škodl j ivega vpl ivanja n a mla
de l judi . Na koncu je dejal , d a j e 
nu jno u t r j eva t i b r a t s t v o in enot
nos t n a š i h n a r o d o v , ki j e m l a d i m 
t a k o zelo p r i s r cu . 

K o n g r e s j e da l nače lno p o d p o r o 
s a m o u p r a v l j a n j u in r e fo rmi . P o d p r l 
j e tud i p r ed log za večje p ros tovo l j 
ne m l a d i n s k e de lovne akci je . Spre

jel j e nova p r o g r a m s k a načela , sta
tu t in resoluci jo . 

• POGLAVITNE R E Z E R V E : 
LASTNE S I L E . V republ i šk i skup
ščini so t e dn i zasedal i vsi ziborl. 
Obravnava l i so oceno razvoja v le
tu 1968, p r e d l o g repub l i škega p ro r a 

čuna in us t r ezne p redp i se . Imeno
vali so s k u p n o komis i jo vseh zbo
rov za u s t a v n a vprašan ja , k i j o b o 
vodil p r e d s e d n i k skupšč ine Serge j 
Kra igher . 

Refera t o temel j ih e k o n o m s k e 
pol i t ike v l e tošn jem le tu j e p o d a l 
p r edsedn ik republ i škega izvršnega 
sveta S t a n e Kavčič . Po n jegovem 
sodi jo v okvir n e p o s r e d n e g a delo
vanja v t e m le tu nas ledn je na loge : 
izvoz, bolj e k o n o m s k a in racional
ne j ša deh tev osebn ih dohodkov , 
bolj p r emiš l j ene in r en tab i lne inve
st ici je t e r in tegrac i ja . Le tos s e b o 
rea ln i d ružben i p ro izvod poveča l za 
5—6 ods to tkov , v laganja v o s n o v n a 
s r e d s t v a od 7—8 odst . , n o m i n a l n i 
osebni d o h o d k i za 8 odst. , r ea ln i 

osebni d o h o d k i za 5 ods t . in izvoz 
za 9—U ods to tkov . 

P r e d s e d n i k Kavčič j e m e d dru
g im dejal , da se ne s m e m o zap i r a t i 
v r epub l i ške meje , t emveč se mora 
m o vkl jučevat i v š i r še jugoslovan
ske in sve tovne tokove . Pouda r i l je , 
d a ne g re za to , d a b i decentra l i 
zirali zvezni cen t ra l izem, ka j t i tu
di r epub l i ška e t a t i s t i čna s m e r raz
voja b i bi la zelo n e v a r n a . Poglavit
no je , d a n a r e d i m o več p r o s t o r a za 
s a m o u p r a v o in v t e m okv i ru t ud i za 
občine . Ne s m e m o le k r i t i z i ra t i in
s t r u m e n t e , t emveč t u d i p red laga t i , 
k a k o s t a n j e izbol jšat i . P r e d v s e m p a 
ne b i smel i videt i reš i tve s a m o v 
s p r e m e m b i p redp isov , ka j t i n a š a 
pog lav i tna rezerva j e v or ientac i j i 
n a l a s tne sile. 

• P R E Š E R N O V E NAGRADE. 
N a p r i r ed i tv i o b P r e š e r n o v e m dne
vu so s lovesno podel i l i P r e š e r n o v e 
n a g r a d e J a n k u Glazer ju za pesni
ško , ese j i s t ično in l i terarno-zgodo-
v insko delo , J a n k u R a v n i k u za skla
date l j sko , p ian i s t i čno in p e d a g o š k o 
delo t e r inž. a r h . B o j a n u Stupic i za 
g ledal iško rež i jsko de lo . N a g r a d e 
P re še rnovega s k l a d a j e p re je lo 14 
ug ledn ih i m e n našega u m e t n i š k e g a 
us tva r j an j a . 

Na p r i r ed i tv i j e p r e d s e d n i k 
u p r a v n e g a o d b o r a P re še rnovega 
sk lada B o r i s Ziher l govori l o po
m e n u P reše rnovega d n e In o vlogi 
u m e t n i š k e g a r azodevan ja 
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WASHINGTON — Predsednik 
ZDA Johnson je izjavil, da pred
logi o Vietnamu ki jih je izrekel 
lani jeseni v San Antoniu v Te
ksasu, še vedno veljajo. Takrat je 
dejal, da bi ZDA prenehale bom
bardirati Severni Vietnam, če bi 
ta nehal »infiltrirati« svoje čete na 
jug. 



Razvojne možnosti Slovenije 
Ponatisujemo uvodnik, ki ga je za 2. številko revije TEORIJA IN PRAK-

SA napisal Stane Kavčič, predsednik izvršnega sveta Slovenije. (Revijo lahko 
naročite v Ljubljani, T^itova c. 102; letna naročnina za zasebnike: 30 Ndin, 
polletna 15 Ndin, posamezen izvod 3 Ndin) . 
Začeli s m o se pripravljali na izde

lavo programa dolgoročnega gospodar
skega in tudi družbemega razvoja Slo
venije. Za nami so nekatere prve na
čelne razprave, dani so nekateri naj
bolj splošni politični in gospodarski 
elementi, prve konture, ki naj bi po-
niagale pri izdelavi programa. Izvršni 
svet je že imenoval komisijo, ki naj 
to delo organizira, povezuje in vodi. 
Za zdaj še n ismo daleč; v ekonomskem 
inštitutu pa že snujejo izhodišča za 
delovno zasnovo, ki naj bi pomenila 
začetek te pomembne naloge. Pogla
vitno delo je pred nami; ne bo krat
koročno in lahko, v n jem pa bo potre-j 
ben temeljit delovni angažma našihj 
ekonomistov, gospodarstvenikov, po-| 
litikov in vseh tistih kvaUficiranih ka-i 
drov, ki bodo pripravljeni sodelovati j 
pri snovanju in izdelavi zamišljenega i 
projekta. Vrata so odprta; dobrodošli j 
so vsi, ki žele kaj prispevati. \ 

ž e precej na začetku se srečujemo^ 
z vprašanjem, zakaj govorimo o pro-j 
gramu, o konceptu razvoja in ne pre-j 
prosto o planu. Poudariti moram, da ' 
ne gre zgolj za terminološko, ampak 
za vsebinsko radiko. 

Vse do danes je imelo in še ima 
naše planiranje nekatere prvine, ki 
zdaj niso več vzdržne in uporabljive. 
Planirali s m o naturalno, spremljali 
samo naturalna gibanja, zanimali so 
nas predvsem indeksi splošne bilance 
in povečanje proizvodnje. Poglavitno 
merilo nam je bil indeks rasti. Prika

zovali in razdeljevali amo na admini
strativni način ustvarjeno visoko aku
mulacijo. Notranje ravnotežje s m o po
skušali ustvarjati na avtarktičnih te
meljih, š e do nedavnega s m o imeli 
za največji nacionalni uspeh to, da 
s m o doma proizvajali č imveč izdel
kov, to pa je največja manifestacija 
avtarktičnosti nekega nacionalnega go
spodarstva. Deloma s m o tako delali 
zaradi objektivnih razmer, v katerih 
nam je bilo naloženo graditi sociali
zem; deloma je to vpliv in pomen 
tudi naših objektivnih spoznanj, bolje 
rečeno raznih vzorov in izkušenj ad-
ministrativno-planskih modelov, Cet-
prav s m o bili zelo zgodaj kritični do 
takih modelov, pa je vendar naše pla
niranje bilo (vštevši sedanji srednje
ročni plan) vse preveč pod vpl ivom 
subjektivnega odločanja in vmešava
nja. Na tej podlagi je tudi nujna sa
mosvoja delitev akumulacije, posledi
ce pa so danes na dlani. Reči pa je 
treba, da je, žal, še danes delitev 
v subjektivni presoji in ni vedno naj
bolj racionalno usmerjena. Z izdelavo 
programa pa se hočemo odmaknit i 
omenjenim pomanjklj ivost im planira
nja in prifti bliže in prodreti globlje 
v objektivno stanje, odnose in zakoni
tosti našega gospodarstva in tudi vse 
družbe, č e b o m o s t e m dali nov pri
spevek teoretičnim in tudi praiktičnim 
izkušnjam sistema v Jugoslaviji — to
liko bolje, tudi ta cilj i m a m o pred 
očmi. Toliko o planu in programu. 

Kje naj bi tekla nova hitra cesta 
Šentilj - Maribor - Ljubljana - Gorica ? 

1. in 2. februarja je bilo 
v Mariboru zanimivo in ko
ristno posvetovanje o »nacio
nalnem in mednarodnem po
menu hitre ces*-9 Šentilj — 
Maribor — Ljubljana — Go
rica«, ki ga je pripravila 
Zveza gradbenih inženirjev 
in tehnikov Slovenije. Udele
žila se ga je vrsta znanih ar
hitektov, gradbenikov, urba
nistov in ekonomistov, ki so 
predvsem ugotovili nesporno 
resnico: Slovenija nujno po
trebuje sistem hitrih cest 
kakor tudi dejstvo, da mo

ramo zavarovati možnosti za 
njihovo graditev. Zlasti velja 
to za predvideno hitro cesto 
Šentilj—Gorica. Na tej med
narodno pomebni cesti je že 
zdaj dvoje tesnih grl, ki hro
mita ves promet: to sta od
seka sedanje ceste I. reda 
od Slivnice do Levca pri Ce
lju ter zaiani odsek Vrhnika 
—Postojna. S posveta bodo 
poslali sklepe izvršnemu sve
tu SRS. 

• Za naše bralce bo zani
mivo zlasti vprašanje, kje 
naj bi potekala nova hitra 
cesta. Načrt predvideva ta
kole pot: 

Hod Šentilja gre trasa no
ve ceste proti jiigu v smeri 
obstoječe ceste po dolmi 
Cirknice, doseže Pesnico in 
poteka skopi Maribor do 
Hoč. Od tam zavije nova ce
sta mimo Spodnje Polskave, 
Križnega vrha. Spodnjih Laž 
in ob železniški progi Ljub
ljana—Maribor do Ponikve, 
od tam pa mimo Proseniške-
ga, Hudinje in severno mi
mo Celja do Levca. 

• Leveč—Ločioa je odsek 
v spodnjem delu Savinjsike 
doline; od Ločice dalje sta 
predvideni dve možnosti; 
prek Trojan in skozi Motaii-
ško dolino ter prek Zlatega 
polja do Domžal. 

• Zveza Domžale—Ljoiblja-
na je projektirana glede na 
rešitev ljubljanskega promet

nega vozla s priključkom hi
trih cest na ljubljansko ce
stno omrežje pri mostu čez 
Savo. 

H In od Ljubljane do Go
rice? Cesta naj bi tekla od 
Dolgega mostu preko ali 
pa mimo barja do Vrhnike, 
od tam pod štampetovim 
mostom skoai kraške gozdo
ve mimo Logatca in Unca do 
ENDstojaiskih vrat in Postojne. 
Od Postojne do Razdrtega 
naj bi nova cesta prečkala 
Pivško polje, šla mimo HraS 
in Hruševja do Razdrtega. 
Tu bi se spustila proti Vipa
vi, obšla Ajdovščino, Sv. 
ECriž in čmioe ter dosegla 
državno mejo blizu Šempetra 
pri Gorici. 

Vsi so poudarili, da je tre
ba to cesto zelo ' itro zgra
diti, sicer nas bodo sosedi 
prehiteli in ostali bomo uje
ti — kakor v pajkovi mreži. 

Ugodnost za vse tuje 
državljane 

Od 1. jamiarja od 1. novem
bra letos lahko brez jugoslo
vanske viae prestopijo naše 
meje vsi tuji državljani, ki 
imajo veljavni potni list svo
je dežele, osebni, družinski 
ali skupni potni list. Te olaj
šave veljajo tudi za državlja
ne tistih držav, s katerimi 
Jugoslavija nima diplomat
skih ali konzulskih odnosov. 

Potrošniški krediti 
tudi za kmete 

z zadnjimi spremembami 
uredbe o splošnih pogojih za 
potrošniške kredite je dolo
čeno med drugim, da lahko 
dobijo potrošniški kredit tu
di zasebni kmetje, vendar sa
mo za nakup proizvodnih 
sredstev. Gospodarske in 
druge delovne organizacije, 
ki se ukvarjajo s proizvod
njo ali s prometom izdelkov, 
kot tudi banke, bodo lahko 
dajale zdaj potrošniške kre
dite tudi kmetom. Zasebni 
kmečki proizvajalec bo lah
ko dobil kredita največ do 
ene petine osnove, od kate
re mu odmerjajo prispevek 
iz osebnega dohodka od kme
tijske dejavnosti za prejšnje 
leto. Po domače: kredita bo 
lahko dobil največ '/5 kata
strskega dohodka. 

Vaše zaloge so mrtev kapital y skladiščih! Razprodajtej 
jih in pomagajte si z denarjem, ki ga bost^ 
dobili na ta način! Obvestite javnost ir i 
kupce, koliko odstotkov p o p u s t a ste 
namenili za blago iz zalog! Pri tem Vam. 
najbolj učinkovito pomaga oglas v lokalf^ 

ndm tedniku! - >; 

Napredek slovenske telefonije 
Letos bodo vključili v med

narodni promet koaksialni 
kabel Ljubljana—Maribor— 
Avstrija, kar bo v znatni me
ri povečalo število mednarod
nih pogovorov in izboljšalo 
gospodarnost poslovanja PTT 
podjetij. Letos bodo tudi za
ključena dela na takem kablu 
med Ljubljano in Trstom, še 
bolj veseli pa smo lahko do
končne avtomatizacije telefo
nije na mariborskem in celj
skem področju. Zaradi vseh 
teh novih zmogljivosti raču
najo, da se bodo letos PTT 

storitve v Sloveniji povečale 
za pribl. 12 odstotkov. 

Nova revija: 
»MODERNA 

ORGANIZACIJA« 
Višja šola za organizacijo 

dela v Kranju je začela izda
jati novo revijo »Modema or
ganizacija«. To je zdaj edina 
revija te vrste na Slovenskem, 
ki se peča predvsem z orga
nizacijskimi vprašanji in ob
ravnava organizacijo kot so
dobno samostojno vedo. 

Res le tako kot sta delala oče in ded? 
Ob novi slovenski strokovni reviji SODOBNO KMETIJSTVO 

Še vedno lahko govorimo o 
dveh vrstah kmetov na Slo-" 
venskem: o tistih, ki gledajo 
z nezaupanjem na vse novo, 
m o drugih, ki se s pridom 
oklepajo novega, kar prina
šata tehnika in splošni na-; 
predek tudi na vas, v kme-' 
tijsko proizvodnjo, žal ima
mo Slovenci v svojem jeziku 
le malo strokovnih knjig, ki 
obravnavajo kmetijska vpra
šanja. To je slabo, to nam 
škoduje! Nekateri pridelo
valci kmetijske znanosti 
sploh ne poznajo, hkrati pa 
se seveda zanimajo za napre
dek in pravijo: »Gospodaril 
bom tako, kot je gospodaril 
mo} oče, moj ded . . .« 

Mnogo več je k sreči takih, 
ki želijo spoznati naiprednej-
še načine gospodarjenja v 
kmetijstvu. Vedo, da garanje 
od zore do mraka ne koristi 
veliko. Zavedajo se, da je 
z n a n j e osnovna moč za 

naprednejšo in cenejšo pro
izvodnjo tudi v kmetijetvu. 

Vsem kmetovalcem ni da
no, da bi se izšolali v kme
tijskih šolah. Tudi niso sez
nanjeni s tem, kaj je po sve
tu novega v kmetijski znano
sti. Maloštevilni kmetijski 
strokovnjaki, ki delajo na 
določenem območju, tudi ne 
morejo prenesti svojega zna
nja vsem kmetovalcem. Za 
uspešno kmetij-stvo pa kme
tovalci morajo poznati nekaj 
osnovnih načel, oziroma pra
vil o pridelovanju in sprem
ljati, kaj je novega v kmetij
ski znanosti. To pa je najla
že prek strokovnega kmetij
skega časopisa. 

Odslej bomo imeli v Slo
venija dva strokovna kmetij
ska časopisa. Kmečki glas 
vsi dobro poznamo. Razen 
tega pa bo namesto sedanje 
revije Socialistično kmetij
stvo izhajala revija Sodobno 

kmetijstvo. Vsaka številka 
bo imela 64 strani tn bo iz
hajala enkrat na mesec. Kot 
lahko beremo v prvi številki, 
bo revija obravnavala vsa 
najvažnejša vprašanja. Razen 
agrarno - E>olitičnih in agrar-
noekonomskih sestavkov bo 
prinašala še članke o pripra
vi in obdelovanju zemlje, o 
gnojenju, varstvu rastlin, o 
strojih in drugem. Obravnar 
vala bo vprašanje iz vseh 
panog, tako poljedeljstva kot 
travništva, živinoreje, sadjar
stva, vinogradništva, vrtnar
stva in gozdarstva. Prinašala 
bo ttidi nasvete o gradnjah, 
načrte za ureditev prostora, 

hlevov in skladišč, silosov, 
gnojnih jam, okolice in pri-
zidavo hiš. Nekaj pa bo tudi 
sestavkov o tem, kako se 
pridelki spravljajo, sktedišži-
jo, pakira,!« in pripravljajo 
za porabnike. 

Del prostora bo namenila 
še predelavi kmetijskih pri
delkov. 

To pa pomeni, da bo revija 
Sodobno kmetijstvo obravna
vala vse probleme, ki danes 
rahljali vsi kmetijski proizva-
ce. S pridom jo bodo UDO-
rabljali vsi kmetijski prizva-
i<alci, posebno pa kmetovalci, 
ki se zavzemajo za to, da bi 
proizvedli čim več blaga za 
prodajo. 

Inž. TONE GUBENŠEK 

Kmetijski nasveti 

Lani se je močno zaredil kapar 
Podoba je, da smo končno dvignili roke od boja s 

sadnimi škodljivci, še pred petimi, šestimi leti smo v Slo
veniji računali, da p>ozimi poškropimo večino sadnega drev
ja. Kaj pa zdaj? 

Brez zimskega škropljenja si sadjarstva ni mogoče 
predstavljati, ker le škropljenje lahko omeji propadanje. 
Na milijone sadnih dreves podleže škodljivcem, posebno 
ameriškemu kaparju, mi pa — kot da smo samo trdosrčne 
priče tega smrtnega boja. 

% Sadno drevje lahko škropimo od novembra do mar
ca, če le ni prehud mraz. Najbolje je škropiti tik prea 
napenjanjem brstov. Delo je treba temeljito opraviti, ker 
škropivo deluje le če se škodljivca dotakne, škropimo od 
tankila vej proti debelejšim. 

Katero škropivo je najcenejše in najboljše? 2e dolgo 
so v rabi rumeni pripravki, to so dinitrokrezolni prepara
ti, ki prihajajo na trg pod različnimi trgovskimi imeni: 
rumesan, kreozan, nitrozan itd. Če imajo pri imenu tudi 
besedo olje pomeni, da vsebuje tudi mineralno olje. 

Velika hiba teh škropiv je, da so močno strupena. Po 
škropljenju je treba ostanke škropiva zakopati v zemljo, 
ne pa zliti v potok ali reko. Običajno uporabljamo dvood-
stotno raztopino, ki jo pripravimo tako, da riunesan pasto 
stopimo v vroči vodi in vse skupaj vlijemo v pripravljeni 
čeber z vodo. 

% Ker se škodljivci na stalno uporabo enega škropiva 
sčasoma privadijo, je dobro zimskim škropivom dodajati 
tudi paration, diazinon ali mineralna olja. Rumesan dobro 
nadomešča tudi parapdn, ki je veliko manj strupen in ne 
obarva obleke ali kože, kot to dela rumesan. Parapin upo
rabljamo v 4 odst. raztopini. 

Za vsa škropiva velja, da jih porabimo približno toliko 
litrov za eno drevo, kolikor je to drevo staro, škropiv ne 
smemo hraniti na mrazu. Letos je na sadnem drevju veli
ko kaparjev, zato moramo škropiti, s tem pa uničujemo 
tudi listne uši, bolšice, mah in lišaje. Inž. M. L. 

Prve zamisli statuta Zveze komunistov Slovenije 
šesti kongres bo sprejel statut Zveze komunistov Slovenije — O predlogu 

bodo pripravili širšo javno razpravo 

Komisija CK ZKS za orga
nizacijo in raavoj Zveze ko-
naunistov Slovenije je imeno
vala posebno komisijo, ki bo 
pripravila gradivo za statut 
2KS. 2e prve razprave so bdle 
^ga t e misli in predlogov. 2e-

je, naj bi statut odseval 
vlogo ZKS kot sodobno orga-
^ r a n e idejnopolitične orga
nizacije, a da bi se pri tem 
^g iba l krutim šablonam, ki 
^ dušile prožnost in mobil-
'̂ ost akcije komunistov. 

Prve razprave so poudarjale 
'Nujnost čimprejšnje vsebin
ske razmejitve odnosov ZKJ 
_̂ ZKS. Prevladovalo je mne

nje, da "KS sicer mora imeti 
•^cionalno obeile^e, vendar 
^mo kot organski, ne mehan-
sl̂ i sestavni del Zveze komu-
•̂ istov Jugoslavije. 
. I ^miš l j an ja o načinu spre-
•l̂ fTia novih članov so se do

taknila tudi načela prostega 
vpisa. Medtem ko so poudar
jali, da mora biti poudarek 
na osebni želji posameznika, 
so bili zvečine proti prostemu 
vpisu. Nasprotniki tega nače
la so menili, da je pred spre
jetjem v članstvo vendarle 
nujno preveriti, ali kandi
dat izpolnjuje potrebne pogo
je. Zagovorniki načela so, na
robe, poudarjali dosedanje iz
kušnje, ki kažejo na to, da 
»preverjanje« tudi doslej ni 
bilo kaj prida uspešno. Po 
njihovem je odločilno delova
nje — šele to lahko pokaže, 
ali kdo lahko izpolnjuje pogo
je za članstvo alii jih ne iz
polnjuje. 

Vnovič »pogrevajo« staro 
temo: kako naj bodo organi
zirani komunisti? Medtem ko 
eni omenjajo obe, že doslej 
znani načeli — delovno in te

ritorialno, spet drugi zatrju
jejo, da gre v bistvu samo za 
eno, to je družbeno integraci
jo oziroma sariioupravno na
čelo. Dilema je tudi v tem, 
ali izvirajo pravice in dolžno
sti iz članstva v ZK ali iz za
jesti in sposobnosti komu
nista. 

Doslej je lahko postal član 
Zveze komunistov le občan, 
ki je izpolnil osemnajsto 
leto. Po novem, tako pre
dlagajo, naj statut ne bd dolo
čal starostne meje. To se pra
vi, da bo moč sprejeti v ZK 
tudi fanta in dekleta s se
demnajstimi beti ali celo 
šestnajstimi leti, odvisno pač 
od sposobnosti prevzemanja 
dolžnosti in pravic. 

Tudi za organe ZK naj bi 
veljalo načelo rotacije oziro
ma reelekcije Po dosedanjih 

razmišljanjih nihče ne bi mo
gel biti član, na primer cen
tralnega komiteja, dvakrat 
zapovrstjo. Vsake toliko časa 
bi volilna telesa preverjala 
svoje naloge ali jih je treba 
zamenjati. 

v razpravah o statutu smo 
slšali predlog, naj bi v pri
hodnje zadržali samo še ka
zen opomina in izključitve. 
Posebne vrste takrep bi bila 
razrešitev fimkcije zaradi ne
zadovoljive^ opravljanja dol
žnosti. Kontrolna komisija 
naj bi bila v prihodnje organ 
komiteja; obravnavala bi 
predvsem vprašanja kazni in 
staža, komite pa bfi jo lahko 
zadolžil tudi za druge posle. 

O prvem osnutku statuta 
ZKS bodo razpravljali na 
enem izmed prihodnjih ple-
nimiov CK ZKS. Predlog sta
tuta bodo dali nato v široko 
javno razjpavo, v kateri naj 
bi sodeloval čimširši krc^ ko
munistov. 

F. Šetinc 
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SKRIVNI POHOD ŠTIRINAJSTE 
1. NADALJEVANJE 

Tiste mule, ki so nosile 
težke topovske cevi, so več
krat obstale v bliatu, da so 
jih morali izvleči, večkrat pa 
nosita težki tovor na rokah 
po več sto metrov daleč. Ve
dno bolj se je trgala obleka, 
blatna obutev pa je začela 
razpadati. Tovorna živina je 
izgubljala kovanje in kopita 
so se razmakala. še huje je 
bilo, kadar je deževalo. 

Ko je blatna kolona utru
jena prispela do vasi Gornji 
in Dolnji Veleševac ter Gor
nja in Donja Ruča, je doži
vela veliko in prijetno pre
senečenje. Borce so namreč 
pričakovala dekleta v belih 
predpasnikih. Vsaka je imela 
velik s pisanim prtom pokrit 
jerbas. Vsak partizan je do
bil iz dekletovih rok kos be
lega kruha, sira in slanine. 

Divizijo so domačini v dveh 
velikih čolnih kmalu prepe
ljali 0 6 Z Savo. Prevoz so 
spremljale množice prebival
cev obsavskih vasi. Zadnje 
čete so se izkrcale 14. janu
arja ob sedmih in petinštiri
deset minut. Tomšičeva bri
gada se je nastanila v vasi 
Prečno, Sercerjeva v Dubrov-
čaku, Bračičeva tn štab divi
zije pa sta se ustavila v Pre-
rovcu. 

Velika ovira — reka Sava 
je bdla tako srečno obvladana. 
Sedaj se je razkrilo, da Šti
rinajsta ne namerava v Bosno. 
Partizani in prebivalci so za
čeli ugibati, kam je divizija 
namenjena. Mnogi so sumili, 
da gredo proti štajerski. Pra
vi cilj in smer Štirinajste pa 
sta vendarle še naprej ostala 
zavita v kopreno tajnosti. 

Sedaj je bila divizija na 
varnem področju med reko 
Savo in obema glavnima kp-
munikacijam.a iz Zagreba pro
ti Slavonskemu Brodu. Na 
vsaki strani so torej bile 
ovire in divizija bi se bila 
znašla v neugodnem položaju, 

če bi jo napadli. Zato je zve
čer 14. jan. nameravala zapu
stiti prijazne gostitelje in 
nadaljevati pot. Zvečer se je 
zbraLa v Dubrovčaku, vendar 
je odhod odložila, ker je zve
dela za velike premike nem
ških čet in motorizacije po 
cesti in železnici od Beograda 
proti Zagrebu. Zato se je uta-
borila v vaseh Dubrovčak in 
Topolje, naslednje jutro, t. j . 
15. januarja ob 5.30 pa je od
korakala skozi gozdove Žutice 
šume v vas Vezišče, kamor 
je prispela ob enih popoldne. 
Po kosilu je odšla naprej in 
je ob enajstih ponoči pri vasi 
Križ prečkala ceste in želez
niško progo Zagreb — Sla
vonski Brod. Zaseda Bračiče-
ve brigade se je na zavarova
nju dlje tolkla z Nemci. 
Privozil je tudi oklopni vlak, 
pa je bil prepozen, ker je 
divizija že vsa bila čez progo. 
Pri zavarovanju je bil hudo 
ranjen komandir čete Brači-
čeve brigade in je naslednji 
dan podlegel ranam. 

Tako je štirinajsta sedaj 
imela za seboj vse največje 
ovire in se je 16. januarja 1944 
začela vzpenjati proti Mosla-
vački gori, ki je kakih tristo 
metrov visoka in ugodna za 
obrambo. V njenem podjiožju 
sta Tomšičeva in Bračičeva 
brigada zasedli vas Rečico, 
sercerjeva brigada in štab 
divizije pa Kompator. Podne
vi so počivali, zvečer pa s6' 
nadaljevali pohod proti seve
ru skozi Moslavino, ki so jo 
enote II. operativne osvobo
dile in držale trdno v svo
jih rokah. 

Medtem se je v tem delu 
Hrvaške marsikaj spremenilo. 
II. operativna cona je bila 
prav trikrat, ko je prihajala 
štirinajsta, odpravljena. Na
mesto nje so ustanovili de
seti korpus NOV in POJ »Za
grebški«, ki se je formiral 
19. januarja 1944. Imel je 
XXXII. in XXXIII. divizijo 
ter zahodno grupo odredov 
(Kalniški, Zagorski in Zagreb
ški). Mosltavinski in Bjelo-

varski partizanski odred 
sta sodUa pod poveljstvo 
XXXIII. divizije. Korpus je 
imel 8193 partizanov. 

Divizija je 17. januarja slo
vesno vkorakala v Čazmo in 
se razmestila: Tomšičeva v Ce-
rini, Bračičeva v Prokljuva-
nih, Sercerjeva in štab divi-. 
zije pa v čazmi. Partizane so-^ 
po hišah razmeščali narodno-
osvo}x)dilnl odbori in dolo
čili, koliko borcev mora pre-
hraniti vsak dom. Ljudje so 
kar tekmovali v gostoljbno-
sti. »Naši intendantje in ko
mora«, piše Franc Sterle, »so 
takat preživljali rajske dni 
svojega poklica, pa tudi ostali 
smo takrat bili brez skrbd, 
saj so nas celia varovali in 
stražih prebivalci sami. Ni
kjer m bilo sledu o takoime-
novani NDH oblasti: Paveli-
čevih kun nihče ni maral, 
ustaše in Nemce pa s o . . 
imenoval i . . . banda.« 

Hrvatsko ljudstvo je z na
vdušenjem pozdravlj^alo Šti
rinajsto in jo povsod gostilo 
z mastno hrano. Svinjskega 
mesa in prekajenih klobas je 
bilo na pretek. Žeiie in de
kleta so partizanom prale 
perilo, krpale obleko in no
gavice. Čeprav je bil pohod 
po mastnem blatu in v sla
bem vremenu naporen, ni 
bilo veliko bolnikov. 

17. januarja zvečer je di
vizija priredila v čazmi ob 
imenitnem razpoloženju ljud
stva velik miting. Bratenja 
med partizani in civilisti ni 
bilo ne konca ne kraja. 
»Bratstvo Hrvatov in Sloven
cev je triumfiralo«, je za
pisal kronist štirinajste. Mi
ting je bil v neki veliki 
okrašeni dvorani, polni vo
jakov in civilistov. Vzklikov 
naši diviziji, slovenskemu na
rodu, bratstvu obeh sosed
njih narodov ni hotelo biti 
ne konca na kraja. Množica 
je hotela pesmi še in še. 

Štirinajsti se je v teh kra
jih kar dobro godilo, a mo
rala je dalje. Za potovan^-3 
iz Vivodine je porabila že 
deset dni, pot pa je bila še 
dolga. 

V Dubravi 
so borce Štirinajste 
pozdravili z godbo 
Po enodnevnem počitku je 

divizija odšla proti severu. 
Ker je bilo vse ozemlje os
vobojeno in ker so civilni 
obveščevalci imeli pod kon
trolo vsa sovražnikova giba
nja, ni bilo nevarnosti za 
presenečenja. Tako je 19. ja
nuarja Štirinajsta ob osmih 
zjutraj že korakala skozi Du-
bravo, kjer so jo navdušeno 
sprejeli z godbo. Tomšičeva 
in Bračičeva brigada sta na
daljevali pot in se ustavili v 
Srpski Kapeli. V Dubravi je 
bil veki sprejem. Povsod so 
bili napisi: Živela brača Slo
venci! živela slovenačka di

vizija! Prebivalstvo je prek 
mestnega poveljstva zahte
valo, naj divizija ostane pri 
njih en dan. V kino dvorani 
so zvečer zavrteli kulturni 
fihn, nakar so nastopili pevci 
in kulturniška skupina divi
zije. Potlej je bil miting. 
Med drugim je govoril tudi 
Lampret, a hrvaško ljudstvo 
mu je navdušeno raklikalo. 

Ob enajstih zvečer sta štab 
divizije in sercerjeva brigada 
krenila v Srpsko Kapelo. Na 
poti ju je spremljala godba 
na pihala. Od tam je štiri
najsta odšla na dolgo pot 
proti Kalniku. Ob 13. uri 
20. januarja 1944 je zapustila 
vas Srpska Kapela in šla 
skozi Haganj'. Pri kraju Sv. 
Ivan-2abno je brez boja pre
koračila cesto in progo Kri-
ževci-Bjelovar in nadaljevala 
pot skozi vas Sv. Petar. 

Tomšičeva se je 21. janu-*^ 
arja ob desetih dopoldne 
ustavila v Eašdanih, šercer-""-
jeva v Sesv^tih, Bračičeva 
v Busičih. Po kratkem po- . 
čitku so šli naprej in ob 13:4? 
uri čez progo in cesto Kri-^' 
ževci-Koprivnica, nakar se je 
Tomšičeva ustavila v Don j i 
Glogovnici, šercerj eva v Ivan-
cu, Bračičeva pa v Gor. Glo
govnici in Marinovcu. Sercer
jeva brigada, ki je prebila 
noč na 22. j^anuar v Sesvetih, 
je odbila napad ustašev. 

Ves dolgi pohod 'se je bd*?; 
vijal v toplem sončnem vre
menu. 

Stiki in sodelovanje 
s poveljstvom 

X.korpusa 
Tako je štirinajsta po tri-

najstdnevnem pohodu dosegla 
podnožje Kalniškega gorja 
in s tem široko gozdnato in 
nizkogorsko področje med 
Dravo in Zagrebom. Od tam 
sta komandant štirinajste in 
Viktor Avbelj - Rudi obi
skala poveljstvo X. korpusa, 
ki j.e bilo v Rasinji, kakih 
8 km zahodno od Koprivnice. 
Tukaj so se dogovorili o na
daljnjem sodelovanju. Povelj
stvo korpusa je dalo diviziji 
za pomoč in spremstvo ko
mandanta zahodne grupe od
redov Radeta Bulata in se
kretarja varaždinskega komi
teja KPH Ivico Gretiča. Di
vizijo sta spremljala do Za
gorja in ji zagotavljala vso 
možno pomoč partizanskih 
enot in političnih organizacij. 

Sedaj so že skoraj vsi ve
deli, da gre divizija na šta
jersko. Ker so na doseženih 
položajih enote štirinajste 
dlje ostale, so vsem borcem 
povedali smer in cilj pohoda. 
Začelo se je intenzivno po
litično delo v četah. Franc 
Sterle poroča o tem: 

» . . . po enotah smo imeli 
sestanke, na katerih so nam 
povedali, da gremo na šta
jersko. Na sestanku partij

ske celice čete smo govorili 
o tem, kaj nam je storiti v 
zvezi z načrti, ki jih mora 
izvršiti divizija. Dvigniti je 
bilo treba borbeno moralo, 
pripraviti borce na težave in 
skrbeti, da bosta v redu 
orožje in strelivo. Jaz (se
kretar skojevskega aktiva) 
sem moral sklicati sestanek 
aktiva, kajti skojevci in par
tijci smo morali biti tisti, 
ki smo venomer vse navdu
ševali za boj, ki smo hra
brili malodušneže in tiste, ki 
jih je bilo strah sovražnika... 
Popoldne smo imeli politično 
uro. Komisar nam je pripo
vedoval, kako trpi štajersko 
ljudstvo, in nas pozval, naj 
se junaško borimo za njego
vo osvoboditev. Tovariš Imre 
je dejal, kako so Nemci 
trmoglavi in predrzni. Zato 
jih moramo že takoj spočet
ka naklestiti, da jim naže-
nemo strah v kosti, potem 
se nam ne bo več treba bati 
njihove nadležnosti. Vsi smo 
mu navdušeno pritrjevali.« 

Nagel pohod 
za 180 km 

naporne poti 
Taka politična priprava na 

bližnje srečanje s štajersko, 
je bila tudi v drugih bri
gadah. 

V teh krajih je divizija 
shranila del rezervnega stre
liva tn pustila za stražarje 
nekatefe partizane. 

Sklepi: 
štirinajsta je 9. januarja 

1944 zapustila Vivodino, v 
noči na 14. januar šla čez 

Savo in nato korakala skozi 
osvobojeno ozemlje Mosla-
vine ter se že 21. januarja 
znašna na območju Kalnika. 
Do tu je iz Vivodine potre
bovala 13 dni. Pohod se je 
odvijal hitro in disciplinira
no in ni preveč utrujal bor
cev. Le blatna turopoljska 
ravnina jim je prizadejala 
nekaj težav, ker sta se obu
tev in obk" preveč trgali. 

Spotoma jo je prebivalstvo 
lepo spremljalo in skrbelo 
za prehrano. 

Divizija se na poti ni moč
no spopadla, kar je bilo v 
skladu z njenimi načrti. So
vražnik je ni napadal, iz česar 
bi bilo moči sklepati, da je 
na svojem ozemlju še ni 
prav zasledil. 

Z vznožja Kalnika ni bilo 
več daleč do štajerske meje 
in podoba je bila, da jo bo 
divizija s pohodom proti za
hodu kmalu dosegla: kos 
poti okoli Zagreba je bil že 
za njo, saj je prehodila do
brih 180 km poti. 

Ves pohod doslej moramo 
označiti kot izredno nagel 
(povprečno 13 km na dan), 

dobro organiziran in discink 
niran. Odlično in vamo t 
bil s pomočjo prebivalsty 
izveden prehod čez Savo. 

2. PROTI SOTU 
Najbolj naravno bi bilo 

da bi štirinajsta z vznožj 
Kalnika tedaj po najkraĵ j 
poti udarila na štajersko ^ 
proti zahodu. Divizija je tudj 
zares nameravala nadaljevati 
pohod v smeri Huma. 
predvideni dogodki pa so jj ' 
prisilili, da se je vzpela n, 
Kalnik in se tam dolgo ^ 
drževala. Vzrok je namrej 
bila iznenadna zasedba ceste 
Zagreb — Varaždin, Tu sj 
ustaši 22. januarja postavili 
vzdolž ceste zasede, ki 
na prvi pogled lahko pon^ 
nile veliko grožnjo. Ali j( 
bila na cesti postavljena 
pora naperjena proti slovet 
ski diviziji, da bi ji zapria 
pot proti zahodu? To bi po 
menilo, da so štirinajsto 
posled odkrili in ji postavil 
prvo oviro, nakar bi sledila| 
resnejša akcija. Vendar na i 
srečo ni bilo tako. V začet
ku januarja so bili namreč 
XXXII. divizija, Kalniški in 
Za.gorski odred zelo aktivni, 
širokopotezno so začeli osva 
bajati Hrvaško Zagorje.. 

Ustaši so zato 21. januarja 
začeli akcijo s šifro »Ihi. 
bro\'nik«, katere smoter je 
bil uničiti enote NOV m 
območju Kalnika in spet 
vzpostaviti promet na cest! 
Zagreb—Varaždin. Sodelovalo • 
je 1700 ustašev. Osrednji m 
pad se J e začel iz Varaždin 
skih Toplic. Ustaši so i za-

sedli Novi Marof in prodrli 
v Sudovec. Brigada bratov! 
Radičev in Kalniški odred' 
sta se močnp spopadla zla
sti na zahodnem pobočju 
Kahiika pri Humu. Ustašfcs 
hajka se ni posrečila. Parti 
zani so sovražnikove kolon«' 
pregnali v njihove garnizone 
Divizija se ni, razen v manj-; 
ših primerih, ko sta bila 
uporabljena 1. in 2. bataljc«^ 
šercerjeve brigade, udeleže- • 
vala teh bojev. 

Divizija je bila sedaj 
pragu ozemlja, ki bi ji, ^\ 
bi bilo treba, bilo lahko ^ 
zaledje in kamor bi se ^| 
sili zatekla. Njena zveza ' 
štabom X. korpusa je bi''' 
trdna, pa tudi s hn-a.škin^ 
partizanskimi enotami na te
renu se je sproti povezoval« 

Tajnost pohoda 
divizije je prišla 

v nevarnost 
Zasedba ceste Zagieb— 

raždin na odseku Sv. iv^"; 
Zelina—Varaždin je štirinaJ 
sti povzročila velike 

Med pohodom štirinajste je bil komandant glavnega 
štaba NOV in PO Slovenije Franc Rozman-Stane (v 
sredini), načelnik glavnega štaba NOV in POS Dušan 
Kveder-Tomaž (na levi) , Peter Stante-Skala (na desni) 
pa je bil sekretar pokrajinskega komiteja F.PS za 
severno Slovenijo (Iz arhiva Muzeja ljudske revolu 
cije v Ljubljani) 

Viktor Avbelj-Rudi, namestnik političnega komisarja 
glavnega štaba NOV in POS (spredaj na konju) na 
pohodu s št irinajsto. (Iz arhiva Muzeja ljudske revo
lucije v Ljubljani, foto: J. Petek) 

Komandant XIV. divizije Jože Klanjšek-Vasja (na des
ni) in njegov namestnik Tone Vidmar-Luka (Arhiv 
Muzej ljudske revolucije v Ljubljani) ' 

4 DOLENJSmiSTmBDNIK* VESTNIK: vsak četi-tekeaOOO izvodov k 



Zbori volilcev 
v celjski občini 
v nedeljo so se v celjski 

ot>čini začeli prvi zbori vo
livcev v letošnjem letu. če ne 
Ijo posebnih spodrsljajev, to 
je, da bi morali kak zbor za-
i-adi nesklepčnosti sklicati 
ponovno, bo vsega skupaj 
(Jo vključno nedelje, 18. tega 
ineseca triindvajset sestan-
jjov občanov ter devetnajst 
zborov zavarovancev-kmetov. 
V celjski občini so se nam
reč odločili, da v vseh ob
robnih predelih združujejo 
zbore volivcev še z zbori za
varovancev-kmetov. 

Vsi zbori volivcev so se in 
se bodo začeli z odgovori na 
vprašanja občanov. To je ti
sta točka dnevnega reda, ki 
tudi na zasedanjih občinske 
skupščine opozarja na drob
ne, a zato nič manj pomemb
ne krajevne zadeve, probleme 
in podobno. Sicer pa je v sre
dišču pozornosti razprava o 

predlogu odloka o prispev
kih in davkih občanov pa 
pa tudi pomenek ali bol^ie re
čeno informacija o oblikova
nju proračunskih dohodkov 
letos. S tem se pravzaprav 
začenja razprava o letošnjem 
občinskem proračunu, ki pa 
se bo nadaljevala na drugih 
zborih, ki bodo v marcu. 

V vseh obrobnih predelih 
celjske občine pa zbore vo
livcev povezujejo z zbori za
varovancev-kmetov, na kate
rih govorijo o pravicah, ki 
jih daje zdravstveno zavaro
vanje kmetov pa tudi o na
činu odmerjanja prispevkov. 
Vsi ti zbori so bili oziroma 
bodo na območjih Svetine, 
Šmartna v Rožni dolini, 
Štor, Dobrne, Strmca, Vojni-
ka, Frankolovega, Ljubečne, 
Trnovelj, škofje vasi, Ostrož-
nega in Babna. 

M.B. 

Na Gimnaziji v Celju že delj časa uspešno dela prirodoslovni krožek. Lani je pod 
mentorstvom prof. Mire Goričar-Križnikove dosegel zelo lepe uspehe, č lani krožka 
se na tedenskih sestankih poslušali več predavanj o najrazličnejših prirodoslovnih 
temah, opremljali so vitrino na šolskem hodniku, imeli vaje, kjer so proučevali 
živali, hodili pa so tudi na ekskurzije. Tako so bili jeseni na Okrešlju, pa tudi 
v bližnji okolici Celja so opazovali življenje živali in rastlin. H krožku je hodilo 
štiriindvajset članov. Tako je bilo v preteklem šolskem letu. Krožek pa nadaljuje 
svoje delo tudi v letošnjem. Na sliki: člani prirodoslovnega krožka med delom. 

NA KRATKO 

PRELJUBI SNEG 
Ob zaključevanju redakci

je v Celju ni bilo snega, kdaj 
bo zopet padel pa žal nismo 
mogli predvideti, enako kot 
tisti ne, ki so ga tako želj
no pričakovali. Med njimi pa 
niso bili samo smučarji. To 
so bili tudi tisti »odgovorni«, 
ki so več dni zapored opazo
vali luknjo na pločniku pred 
Kreditno banko in kinom 
Metropol. Vdrl se je asfalt. 
V veliki gneči človek le red
ko gleda pod noge, zato je 
marsikdo presenečeno stopil 
korak niže kot je pričakoval. 
Pravijo, da so nekateri celo z 
nosom »poljubili« pločnik, 
ko so (niso) hoteli stopiti v 
luknjo. In tisti »odgovorni« 
kaj čakajo? Sneg! Razumlji
vo, da bo pokril luknjo in 
jo zravnal s pločnikom. 

KAMEN 
NA KAMEN . . . 

Star pregovor pravi: Ka
men na kamen palača. Kako 
pa bi to zvenelo v negativ
nem smislu in pri nas? Po
izkusimo: Luknja za luknjo 
asfalt na Titovem trgu. 

Brez pretiravanja lahko re
čemo, da v teh dneh ni mo
goče na trgu pred železniško 
postajo videti drugega kot 
luknje v asfaltu, napolnjene 
pred dnevi še z umazano vo
do, ki je ob vožnji avtomo
bilov prijetno škropila pešce. 
Pa tudi avtomobilisti so se 
razburjali. Zavore so presun
ljivo cvilile vsako minuto, gu
me pa so postajale vse bolj 
rdeče od sramu, da morajo 
voziti po takšnih cestah. Sta
ri, ne, tudi mladi Celjani se 
bodo gotovo spomnili, da je 
bilo tako tudi lani, predla
n i . . . Ali res ni mogoče Ti
tovega trga v Celju dostojno 
popraviti in bodo res vsako 
leto znova zijale luknje? Sa
mo zaplate ne pomagajo! 

PERI, HIŠNI 
PRIJATELJ! 

Vsakdo ima prijatelja, ne
kateri jih imajo celo več. 
Zadnje čase pa postajajo za 
moderne gospodinje najboljši 
hišni prijatelji — pralni stro
ji. Veliko je veselje, ko ku
pec in tovariš iz trgovine pri-
neseta pralni stroj v tretje 
nadstropje. Vodovodne in 
električne instalacije so kma
lu gotove, ampak samo pod 
pogojem, če poznaš privatne 
obrtnike. Napoči srečen tre
nutek. Vključite pralni stroj 
z vsemi njegovimi programi 
ter operacijami in začujete 
sladko glasbo .obračanja pe
rila. Oprano je! Zadovoljni 
ležete spat! Drugi dan se vse 
ponovi. Skoraj vse. Pri- dru
gem pranju čudoviti »sitroj, 
po katerega lahko pridete s 
prazno denarnico«, ne dela 
več. Servis je zelo hiter! Pre
gled! Ugotovitev: Večina žic 
je pretrganih in pregorelih. 
Kot kaže, se pokvari stroj 
prav tako hitro kot ga proiz
vedejo, se vam ne. zdi? Ver
jetno ne vsi — toda moj se je 
— žal! 

VEČER ZA PRANJA 
*ROŠA 

Tudi celjski Mladinski 
klub se je vključil v sloven
sko tekmovanje za najboljši 
klub. Tako so organizirali že-
nekaj uspelih večerov s pre
davanji, razgovori in filmski
mi predstavami. 
^Včeraj pa so posvetili klub-

ski večer sedemdesetletnici 
pisatelja Pranja Roša. Mladi 
so ga povabili v svoj klub na 
razgovor. Večer je bil prisr
čen. Nekaj znanih igralcev je 
recitiralo, mladi pa so z ve
seljem pozdravili pisatelja in 
s tem njegovo dolgoletno in 
plodno delo. 

Z jadrnico 
okoli 
sveta 

že dolgo je tega, kar je 
celjska delavska univerza na
povedala predavanje Z jadr
nico okoli sveta, ki pa ga iz 
objektivnih razlogov ni bilo. 
Obljubili so, drugič. Prav. In 
res so obljubo izpolnili. Da
nes bo ob 17. in 19.30 v veli
ki dvorani Narodnega doma 
v Celju predavanje Jožeta 
Horvata iz Zagreba pod istim 
naslovom. 

OBRAZI 
Jože Cekuta -

Jurček v slaščičarni Zvezda, 
najbolj obiskanem celj
skem lokalu, delajo samo 
natakarice, kljub temu pa 
vedno kadar vstopiš zagle-
daš za velikim prodajal-
nim pultom moža sred
njih let, z brki in začet
nimi znaki plešavosti. Pr
vi vtis pove, da gre za 
povsem naimdnega obča
na, globlji, ki ga lahko 
človek občuti v razgovoru 
z njim, pa pomeni mnogo 
več. Nenadoma ugotoviš. 

da imaš pred sabo do
brega, vedno nasmejanega 
in hkrati strogega člove

ka. To je Jože Cekuta-
Jurček, direktor slaščičar
ne Zvezda, čeprav direk
tor, večkrat dela najraz
ličnejše stvari, od poprav
ljanja aparata za esspreso 
kavo, do krašenja pulta. 
Takšen je, delaven in zo
pet delaven, nima miru in 
ne pozna počitka. Po red
nem delovnem času odide 
domov in neredko popol
dne zopet obišče lokal. 
Vedno je prisoten, dela in 
živi za kolektiv in svojo 
malo družino. Kot mnogi 
teh let, si je v povojnih 
letih ustvaril skromen 
standard in z njim bolj
še življenje. Kot je pove
dal, pa ni bilo vedno ta
ko. 

Rojen 1921. leta v vasi 
Drča pri Novem mestu 
skoraj ni poznal radosti 
najnežnejše otroške dobe, 
saj je to izpplnjjevalo sa
mo delo. Pomagal je oče
tu. En dan je delal, en 
dan hodil v šolo. Teh ča
sov se ne spominja rad, 
težki so bili. Učil se je za 
mehanika, pleskarja in 
vrtnarja. 

Fant je bil, ko ga je za
jela vojna vihra. Po letu 
dni ilegalnega obveščevat-
nega dela je odšel novem
bra 1942. leta v partizane 
v Gorjance. Dobil je ime 
Jurček. Meseci in leta so 
zanj minevali, kot za vse 
druge hrabre može in že
ne v tem času. Kot na
mestnik komandirja čete 
je s svojo enoto prvi vko
rakal v Ljubljano. 

Vojaško delo mu je po
stalo drugi poklic. Leto v 
Ljubljani, nato težka služ
ba na meji Avstrija—Ju
goslavija in pozneje Ma
džarska—Jugoslavija. 

»Leta 1949 sem prispel 
v Celje, ki ga potem ni
sem več zapustil. Danes 
se počutim kot Celjan, 
domačin.« 

Zaradi zdravstvenih raz
logov je zapustil JLA '— 
40 odstotni invalid — in 
se posvetil gostinstvu, ka
terega je vzljubil že kot 
fant. 

»V Zvezdi sem že 11 let. 
Dolga doba je to. Stanje 
v slaščičarni ni bilo rož
nato, ob mojem prihodu. 
Bal sem se priti v kolek
tiv, ker nisem poznal lju
di, nisem vedel, če bodo 
razumeli moja hotenja za 
napredkom, uspehom. Po
miril sem se, ko sem jih 
spoznal. Leta in leta smo 
varčevali, dobička nismo 
delili, vse je šlo na skla
de. In rezultati: obnovlje
ni prostori, skladišče, pi
sarne, spodnja dvorana in 
otvoritev nove. Vsi sku
paj smo dosegli izredne 
uspehe.« 

Najbolj vesel je, kadar 
govori o svojem delu in 
o »svoji« Zvezdi. V lokal 
je vložil enajst let trdega 
dela in živcev. Ustvaril je 
Zvezdo, lokal z izrednim 
prometom, vestnim in po
štenim kolektivom. 

In njegovo privatno živ
ljenje, družina? 

»Poročen sem, razumlji
vo. Imam dva otroka. Le
po je. Vendar, ko premiš
ljam o sebi in svojih vi
dim, da sem premalo dat 
za privatno, osebno živ
ljenje. Celo prijatelji so 
mi očitali, da moram iz-
preči in se bolj posvetiti 
domu. No, kljub temu je 
na obeh strameh vse v re
du.« 

Pogovor in pripovedova
nje se zopet vrneta na go
stinstvo. 

»Celjsko gostinstvo je v 
zadnjih letih nedvomno 
napredovalo. Veliko se je 
govorilo o združevanju. 
Imam osebno stališče. Ni
sem za združevanje »za 
vsako ceno« temveč, za 
pravilno združitev nekate
rih gostinskih podjetij, za 
združitev, ki bo dala bolj
še rezultate, kot jih irria-
mo sedaj. Ne vidim nobe
nega smisla v združitvi, 
če bi po njej podjetje de
lalo slabše, kot dokler je 
samostojno. Ni res?« 

In njegova želja? ' 
»Zvezda je izredno do

bro zaseden lokal. Imamo 
večinoma resnično dobre 
goste, vljudne in poštene. 
Taki so tudi večinoma 
mladi ljudje, ki so si iz
brali Zvezdo za svoj lo
kal. Rad bi, da bi Zvezda 
vedno bila prijetna za na
še goste. Pa vendar, mo
ram pripomniti še nekaj: 
zdi se mi, da ni v redu, 
če mladi za mizo, njih 
osem, naroče v dveh urah 
vsi eno limonado. Ne gre 
samo za finančni uspeh 
lokala! Kot oče težko Vi
dim fante in dekleta, ne
kateri imajo tudi štiri
najst ali petnajst let, ko 
kadijo in pijejo. To ni v 
redu. To je slabo! Nočejo 
pa razumeti, da jim želiš 
samo dobro, ko jih opom
niš na to.« ••<. 

Verjamem mu, ko pra
vi, da ne gre samo za fi
nančni uspeh, človek je, 
ki ima rad sočloveka in 
oče je, ki ima rad otroke, 
zato bi rad tudi tuje čim
bolj zavaroval pred sla
bim. 

Milan 

Za boljše gospodarjenje v kmetij
stvu, za vsako vaško gospodarstvo 
pomeni veliko pridobitev 

ENOFAZNI MOTOR' 
ELEKTROKOVINE ^ 
t ipEKSK112S4 

za dve konjski moči (1,5 kilovata) 
in s 1430 vrtljaji v minuti. 

Olajšajte si delo! Z enim motorjem 
lahko poganjate več gospodarskih 
strojev: mlatilnico, cirkularno žago, 
slamoreznico, žrmlje, brus, sadni 
mlin itd. i 

ENOFAZNI MOTOR ! 
ELEKTROKOVINE \ 
je zgrajen za potrebe vaških gospo-^ 
darstev je enostaven in prenosljiv j 
Priključite ga na enofazno napelje-' 
vo za luč. kakor druge gospodinj-; 
ske aparate Stroški za pogon elek-i 
tromotorja so nizki Poraba elektrl-j 
ke se obračunava po števcu in-
tarifi za gospodinjstvo 

Zahtevajte ponudbe v najbližji trgo-' 
vini s tehniškim blagom, pri i 
našem predstavništvu: 
LJUBLJANA, Titova 28, 
te!. 315-824 i 

ali v naši tovarni. ] 

ELEKTROKOVINA 
MARIBOR, Tržaška 109^ 
telefon: 31-120 ; 

OGLAŠU.rrE 
V CELJSKEM 

TEDNIKU 



MALA ANKETA 

Razpete med službo 
in družino 

Nov delovni čas bo korenito posegel v dosedanji način 
našega življenja. To dejstvo, ki ga ne bo mogoče spre
meniti čez noč, pa pri nas, kot kaže, ni ovira, da ne bi 
od danes na jutri spremenili delovnega časa. Naj odlo
čitev utemeljujemo kakorkoli, za del zaposlenih se bodo 
dosedanji problemi otroškega varstva, prehrane in podob
nih pomembnih življenjskih vprašanj, občutno povečali. 
To tembolj, ker gremo v nov delovni čas v starih pogojih. 

Prva gospodarska organizacija v celjski občini, ki se 
je odločila za delo po novem, je bila Cinkarna. Izbrali 
smo pet članic tega velikega kolektiva, pet žena, pet ma
ter. Vprašali smo jih: »Kako ste zdaj uredile svoje dru
žinsko življenje?« in dobili smo naslednje odgovore: 

Majda Meštrov, mati dveh 
otrok: »Dekle, ki mi poma
ga v gospodinjstvu, sredi me
seca odide. Poiskati bomo 
morali drugo — desetmeseč
nega otroka še ne morem 
dati v vrtec, ki pa je na na
šem območju — Otok — ta
ko že prepoln. Toda najhuje 
je, da vidim svoje otroke 
pravzaprav samo eno uro na 
dan, če odštejem jutro, ko 
dela ne morem odložiti. Otro
ci pogrešajo mater, ki z no
vim delovnim časom ni nič 
bolj prosta kot je bila. Go
spodinjske opravke odloži na 
čas, ko otroci spijo ali pa 
na »prosto« soboto, ker tiste 
ure po opravljeni službi za
res ne more odtrgati otro
kom . . .« 

Marija Skbk-Cuk, inženir, 
mati treh otrok: »Z dela se 
vračam bolj utrujena kot 
prej. Ker kosim doma, pri
pravim še tisti večer za na
slednji dan kaj takega, kar 
lahko mož pogreje ali dokon
ča. Zjutraj vstajam ob istem 
času kot sem, le otroci bi 
radi spali dlje, ker zvečer 
nočejo v posteljo. Razumlji
vo, ko se ves dan ne vidi
mo! Ne vem, kako so napi
sali šolske naloge; tako zve
čer kot zjutraj pa je za po
spravljanje prepozno. Urediti 
je treba kvalitetno šolsko 
varstvo, s čimer pa ne bo
mo nadomestili družinskega 
življenja.. .« 

Hilda Iršič, mati dveh 
otrok: »Ko greva z možem v 
Cinkarno, peljeva otroka spo
toma v vrtec. Tu ostaneta 
ves dan. Tako pet dni v te
dnu vsi več ali manj preži-
vimo v zaprtem prostoru. 
Prav je, da otroci rišejo in 
se učijo v vrtcu, toda prav 
tako bi morali več ven. To 
pa je ob 20 otrocih na eno 
vzgojiteljico seveda težko. 
Problem je tudi prehrana. 
Kako naj si ob teh plačah 
— z možem delava v knjigo
vodstvu in skupaj zasluživa 
okrog 130 tisoč — privošči
mo »angleški zajtrk«, pa v 
redu toplo večerjo?! Tudi na
ša malica v službi ni nič 
boljša kot je bila — kljub 
ob l jubam. . .« 

Lučka ščuka, mati dveh 
otrok: »Ker mož dela še po 
starem, se vidimo še manj 
kot prej. Po drugi strani pa 
je to sreča, je vsaj on po
poldne z otroki. Hudo pa je 
s prehrano. Otroci in mož 
jedo pošteno šele takrat, ko 
pridem domov in skuham. 
Tudi za razvedrilo in rekre
acijo je malo časa. Kljub 
temu pa žene odklanjamo ti
sto priporočilo, naj ostanemo 
doma. Ne samo zaradi de
narja, tudi zaradi občutka za
dovoljstva, da sama prispe
vaš nekaj v družinski prora
čun, bomo vztrajale v služ
bah . . .« 

Jasna Brdnik, z dvema 
otrokoma: »Večjo punčko vo
dim v vrtec, manjšo puščam 
pri mami. Ko se vračam iz 
službe, vzamem starejšo in 
se oglasim pri mami, da vi
dim mlajšo. Družina se naj
de doma okrog pol sedmih, 
ko začnem kuhat večerjo. 
Zjutraj se ponovijo običajni 
napori okrog hranjenja otrok. 
Tako nam pravzaprav res 
ostaneta samo sobota in ne
delja, ko pa je treba prat , 
likat, pospravljat itd. V mra
ku greš, v temi prideš. Mor
da bo poleti bolje.« 

In še nekaj skupnega je bilo v vseh odgovorih: če 
dela tako, kot delamo zdaj mi, ves svet, bomo vzdržali 
tudi pri nas. Toda zdaj je treba probleme varstva, pre
hrane, družbene pomoči družini hitreje urejevati. Kajti 
žene ne nameravajo ostati doma. Pošteni in odkriti odgo
vori naših anketirank pa opozarjajo tudi na to, da pri
naša novi delovni čas nekaj sprememb, ki jih ne bo 
moglo rešiti niti vzorno urejeno varstvo otrok, niti novi 
obrati družbene prehrane. To je naše družinsko življenje, 
ki ga — kot smo že rekli — novim zahtevam ni mogoče 
prilagoditi čez noč. I. B. 

SMO NA DOBRI POTI 
Razgovor z Juretom Klanjškom, direktorjem trgovskega podjetja Avtomotor Celje 

Skoraj eno leto bo, ko se 
je enota trgovine lani v mar
cu osamosvojila z odcepitvi
jo od podjetja Avto Celje. 
Tako je v Celju nastalo no
vo trgovsko podjetje Avtomo
tor, ki pravzaprav ni novo, 
saj je že obstajalo od 1954. 
leta dalje. 

Ker se je motorizacija tudi 
v Celju in okolici zadnja leta 
naglo razmahnila, smo di
rektorju podjetja Juretu 
Klanjšku zastavili nekaj 
vprašanj, da bi zvedeli v kak
šni meri njihovo podjetje so
deluje v tem razvoju. 

— Kako je trgovska dejav
nost vašega podjetja razšir
jena in kaj nudi potrošniku? 

S petimi specializiranimi 
grosističnimi skladišči v Ce
lju naše podjetje uspešno 
zalaga vse svoje prodajalne 
na malo, ki jih je v osmih 

občinah kar enajst, in sicer 
poleg treh specializiranih tr
govin v Celju še v Brestani
ci pri Krškem, Rc^aški Sla
tini, Ptuju, Slovemj Gradcu, 
Velenju in Šempetru v Sa-
vinjsiki dolini. Pripravljamo 
pa tudi trgovino v Mozirju, 
ki bo odprta v aprilu ali ma
ju. O tem je vaš list že po
ročal, vendar bi rad povedal, 
da gre za našo trgovino in ne 
za trgovino podjetja Avto Ce
lje kot je bilo napisano. 

Naše podjetje je v desetih 
letih doseglo lep razvoj in 
razširilo dejavnost poleg Ce
lja še na širšo celjsko okoli
co. V Celju so prodajalne 
avtomobilov, motornih koles 
In koles ter rezervnih delov. 

V Celju smo močno razvili 
tudi specializirana skladišča 
na veliko. V njih je dovolj 
izbire: rezervni deli za oseb
na vozila zastava, IMV, ško
da, NSU, dalje rezervni deli 
za oskrbo težkih vozil deutz-
Tam. V naših skladiščih so 
na zalogi tudi vse vrste leža-
ji za težka vozila, vzmetna 
jekla, snežne verige, najraz
ličnejši električni material In 
akumulatorji ter specializira
no orodje za opremo meha
ničnih delavnic. Skladišča so 
še posebej dobro založena tudi 
s kolesi Rog in Pretiš ter s 
tomosovemi mopedi in naj
različnejšimi rezervnimi deli 
za ta vozila. 

— Kako ste zaključili lan
skoletno poslovanje? 

Po podatkih zaključnega 
računa, ki ga pravkar sestav
ljajo, je podjetje lani uspeš
no poslovalo. Real^acija, do

hodek tn skladi so v pre
cejšnjem porastu v primer
javi s predlanskim letom. 
Promet je porasel na okoli 
6 milijard S din. Lani smo 
npr. prodali okoli 1300 oseb
nih avtomobilov. 

— Kako kaže s prodajo 
vozil letos? 

Pri prodaji osebnih vozil 
letos verjetno ne bomo do
segli takega prometa kot la
ni. Razlog — omejitve pri 
potrošniških posojilih. Ra
zumljivo, da bomo nudili 
kupcem enak asortiment rao^ 

tomih vozil in drugega blaga 
kot lani. 

Dobavni rok za nabavo 
avtomobilov NSU-Pretis je 
okoli 90 dni, za škodo 30 dni, 
vozila zastava pa lahko kup
ci dobijo takoj v najmanj 
treh različnih barvah. Spreje
mamo tudi naročila za fiat-
zastava vozila 850 in 1100 R. 
Dobavni roki za ta vozila še 
niso znani, bomo pa zanje 
verjetno zvedeli že v marcu. 

— Znane so težnje za po
slovnim sodelovanjem po
vsod v gospodarstvu, tudi v 
trgovini. Kljub temu, da ni 
še tako dolgo, ko ste se odce
pili in ustanovili samostojno 
trgovsko podjetje, bi nas vse
eno zanimalo, če kaj razmiš
ljate o kakršnem koli sode
lovanju? 

Prezgodaj je še, da bi o ' 
tem povedal kaj konkretnega. 
Lahko rečem le to, da o tem 
v podjetju veliko razmišlja
mo. Smo na dobri poti ia 
upam, da bomo našli tudi ob
like sodelovanja z drugimi 
podjetji v smislu teženj pro
grama razvoja Slovenije in 
za doseganje še večjih go
spodarskih rezultatov. 

—ma 

Plesi v Celju 
Letošnjo sezono bo v 

Celju spet nekaj večjih 
plesnih prireditev. Najprej 
bo na vrsti maškarada, 
ki jo pripravljajo celjski 
gostinci in turistično dru
štvo, nato ples društva in
ženirjev in tehnikov, v 
marcu pa še Valčkov ve
čer, največja plesna pri
reditev sezone s podna
slovom »ples za tiste, ki 
niso več najmlajši«. Ob 
pustu bosta v Narodnem 
domu tudi pionirska in 
cicibanska maškarada, kar 
je razveselilo ne samo 
najmlajše, temveč tudi 
njihove starše. Za velik 
del teh prireditev gre za
sluga turističnemu društ
vu, ki je letos spet prevze
lo iniciativo za prirejanje 
plesnih prireditev. 

Posebni večeri 
v „Celei" 

V hotelu »Celeda« v Ce
lju so imedi v zadnjiih ted
nih precej gostov. Pov-
pretono so bedežili 90 no
čitev, kar je ob kajpaciteti 
120 postelj v t em letnem 
času kar precej . Sploh se 
je kolektiv »Celeie« v zad
njem času nekajkrat krep
ko postavil. Njihove sobo
te s pokušnjo najraizlič-
nejših jedil in pijač so 
poželle veliko prizaianja. 
Ob hotelu pa so zgradili 
tudi nekaj novih garaž za 
avtomobile svojih gostov. 
Najemnina za noč stame 
1000 starih dinarjev za go
ste, za trgovske potnike 
pa 500. 

Gramofonske plošče 
v trgovinah celjskega Teh-

nomercatorja so v zadnjih 
tednih prodali zelo veliko 
gramofonskih plošč. Očitno 
je, da se zelo veča število 
zbiralcev gramofonskih plošč. 
Seveda pa je različna zvrst 
glasbe, za katero povprašuje
jo Med mladimi je največ 
zanimanja za beat, zelo veli
ko pa so prodali tudi novih 

Jugotonovih plošč s tujimi 
pevci, kot na primer Tomom 
Jonesom in Engelbertom 
Humperdinckom. Med doma
čimi pevci je najbolj navdu
šil Vice Vukov s skladbo 
Vužgi, med narodno-zabavni-
mi ansambli pa Lojze Slak z 
novo ploščo Pod Poncami in 
Tone Kmetec s posnetki za 
srečno novo leto. 

Referendum 
Na zadnji seji konferen

ce Socialistične zveze v 
Slovenskih Konjicah so 
udeleženci kritizcirali na
vado, da referendum raz
pisujemo samo takrat, 
kadar skupnost pričakuje 
od občanov kakšen njihov 
prispevek v denarju, ma
terialu ali kaj podobnega. 
Referendum pa bi morali 
po nj ihovem mnenju raz
pisati tudi v primeru, ko 
bi radi zvedeli za mnenje 
občanov. Na primer: o 
gradnji • cest, vodovodov, 
prednostnem redu pri raz
nih komunalnih opravilih 
in podobno. 



P r i s p e v e k b o , 
ee b o d o p r i s p e v k i . . . 

Letos so se v laški občini 
2grnili nad ceste. Pa ne za
to, ker bi vse drugo bilo že 
rešeno, pač pa zato, ker med 
množico problemov, s kakrš
nimi je občina od nekdaj ob
ložena, lahko uspešno razre
šijo le enega. 

Ni si treba delati obetov, 
da bi utegnili letos odpraviti 
problem cest z dnevnega re
da. Samo en del. 

Med občinami, ki naj bi s 
svojimi prispevki pritegnile 
denar iz republiškega cest
nega sklada za rekonstrukci-
jo ceste od Celja do Krške
ga s priključkom na avtoce
sto, je tudi občina Laško. V 
Laškem so ljudje zato, da 
prispevajo svoj delež, zlasti 

še, če drugače magistrala 
skozi občino še dolgo ne bi 
prišla na vrsto. Niso pa La-
ščani za to, da bi morali no
siti največje brerhe med vse
mi štirimi zainteresiranimi 
občinami, saj je bila občina 
močno izčrpana v zadnjih le
tih ob rekonstrukciji najtež
jega odseka te ceste med 
Rimskima Toplicami in Zida
nim mostom. V Laškem so 
za enake deleže pri prispev
ku vseh štirih občin. S tako 
zaokroženo številko je vod
stvo občinske skupščine tudi 
stopilo pred delovne organi
zacije v občini, ki naj bi s 
svojimi prispevki omogočile, 
da bo denar za laški delež 
sploh zbran. 

Poleg udeležbe z rekon
strukcijo »velike ceste«, kot 
pravijo občani, bi v laški ob
čini letos morali rekonstru
irati vsaj cesto med šmarje-
to in Dolom in pa cesto iz 
Laškega v Marij a^radec. Ce

sta od Šmarjete do Dola je 
le podaljšek ceste, ki bo od 
Trbovelj preko Hrastnika v 
kratkem modernizirana in 
asfaltirana in je hkrati ob
veznost laške občine v med
občinskem dogovoru pred 
dobrim letom. 

Vse to, o čemer je bilo do
slej govora, je seveda odvi
sno še od marsičesa, pred
vsem pa od razumevanja ko
lektivov, ki naj bi s prispev
ki gmotno podprli prizadeva
nja občinske skupščine, šest
indvajset delovnih organizacij 
iz laške občine naj bi prispe
valo denar po ključu, ki za
gotavlja ustrezno razmerje 
med delovnimi organizacija
mi, oziroma njihovo gospo
darsko močjo. 

Skratka; vse je odvisno 
od vsega in od vseh. če bo
do prispevala podjetja, po
tem bo tudi občina zmogla 
prispevek. 
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XA KRATKO 

SKLAD ZA POTREBE 
KULTURE IN TE
LESNE VZGOJE 

S sredstvi, ki jih more do
deliti občinska skupščina v 
Laškem iz proračuna za kul
turo in telesno V2^ojo, so 
prešibka, da bi bilo mogoče 
karkoli resnega začeti, oziro-
nia urediti. Da bi uredili naj
nujnejše (samo ureditev ob
činske knjižnice terja okoli 
dva stara milijona dinarjev) 
bi za potrebe kulture in te
lesne vzgoje potrebovali oko
li 8 milijonov. Občinska 
sikupščtna bo verjetno usta
novila poseben sklad za po
trebe kulture in telesne vzgo
je z namenom, da bi v ta 
sklad poleg proračimskih 
sredstev dotekali tudi pri
spevki delovnih organizacij. 

PRVI BODO 
NA VRSTI SLABI 

DELAVCI 
Poročali smo že, da bodal 

v laškem rudniku prisiljeni 
zmanjševati število zaposle
nih. Te dni je tudi delavski 
svet osvojil kriterije, po ka
terih naj bi odpuščali. Dose
ženo je tiidi že soglasje z ob
činskim sindikalnim svetom. 
Pri odpuščanju naj bi bili 
prvi na vrsti tisti, ki so sla
bi delavci, nedisciplinirani, 
šele za tem bi, če bo potreb
no, odpustili ljudi, ki jim za
poslitev v rudniku ni edini 
vir dohodka. Zvedeli smo, da 
gre za odpustitev okoli dvaj
setih zaposlenih v rudniku 
Laško. 

TRŽNICE 
v Laškem in Radečah 

Laško, enako tudi Radeče, 
sta nekajkrat večji naselji 
kot sta bili pred vojno. Ta
krat ni bilo družine, ki bi 
ne imela svojega vrta, manj
še njive, v bližnji okolici pa 
na kmetijah vsaj dobre znan
ce, če že ne sorodnike — za
to tudi tržnice v Laškem in 
Radečah ni bilo. 

Danes je to drugače. Pre
bivalcev v obeh krajih je 

mnogo več in razen tiste v 
lončnicah, nimajo zemlje. 
Tržnici bi bili v Laškem in 
Radečah dobrodošli tudi za 
kmetovalce, ki bi s prodajo 
sočivja, zelenjave in sadja 
dobili dodaten vir zaslužka, 
majhnega sicer, a vendarle. 

V ŠENTJURSKI 
OBČINI ZA TURIZEM 

Očitno je, da so se zadeve 
premaknile tudi v šentjurski 
občini tn da smo na pragu 
sistematičnega obravnavanja 
turističnega dela v tej obči
ni. Tako je bil pred kratkim 
v Šentjurju sestanek, na ka
terem so se poleg predstav
nikov Celjske turistične zve
ze ter domačega turističnega 
društva zbrali tudi zastopni
ki turističnih organizacij s 
Planine in Slivnice. 

Ko so se pogovarjali o tu
rističnem razvoju v občini, 
so predlagali, da naj bi Celj
ska turistična zveza po po
datkih, ki jih bo pripravilo 
šentjursko turistično društvo, 
izdelala predloga razvoja tu
rizma v občini. 

Začetek je torej dober, 
upajmo, da bo tudi konec 
tak. 

M. B. 

GASILCI 
ZA OLEPŠAVO 

KRAJA 
Pred kratkim so pri prosto

voljnem gasilskem društvu v 
Drešinji vasi ustanovili olep
ševalno in turistično sekcijo, 
ki bo p>oleg nekaterih zabav
nih prireditev poskrbela tu
di za predavanja o gojenju 
rož in zlasti še za ureditev 
domačega kraja. Na vsak na
čin gre za izredno in pri nas 
malo ali nič znano pobudo. 
Zato ni naključje, da sta tu
di celjsko Olepševalno in tu
ristično društvo ter Celjska 
turistična - zveza obljubila ga
silcem v Drešinji vasi ter čla
nom turistične in olepševal
ne sekcije vso pomoč. 

M. B. 

V laški pivovarni kar naprej varijo pivo, čeprav se ledene megle vlačijo od Sa- . 
vinje. š e bolj kot varijo pa se vneto pripravljajo na poletje, ko bodo z novitetami, 
ki jih vpeljujejo, skoraj za enkrat povečali proizvodnjo. Se je kaj čuditi, da je 

ravno zaradi njih potreben še en vodovod? (Foto: J. Kr.) 

PRIREDITVE OB SLOVENSKEM KULTURNEM PRAZNIKli 
V ZAGORJU 

V počastitev spomina 
velikega pesnika 

Proslave 8. februarja — slovenskega kulturnega prazni
ka so postale v občini Zagorje tradicionalna manife 
stacija kulturne tvornosti . Letos so organizatorji po
skrbeli za tri pomembne prireditve: gostovanje aka
demske folklorne skupine France Marolt iz Ljubljane, 
otvoritev 4. slikarske razstave udeležencev lansko
letne slikarske kolonije, medtem ko so 9. februarja 
gostovali še mladi gledališčniki gimnazije Trbovlje — 
mladinske skupine amaterskega teatra »Svobode-Cen-
ter« iz Trbovelj. 

Osrednja prireditev je bila 
otvoritev likovne razstave 
slikarske kolonije Zagorje-Iz-
lake 1967. Tokrat je prikazalo 
plodove svojega dela dva
najst likovnikov, deset iz več
jih slovenskih središč in dva 
iz Beograda oziroma Zagre
ba. Razstavljenih je 44 olj in 
akvarelov iz neposredne oko
lice zagorske občine. Pazljive
mu obiskovalcu niso ušli ne
kateri izredni motivi iz manj
ših zaselkov in vasi p>od Za
savsko goro in drugih skritih 
kotičkov okolice Zagorja. To
plota barv je pritegnila mar
sikaterega gledavca in mu 
odkrila solidno obvladanje 
tehnike. Intimnost otvoritve 
razstave je lepo dopolnilo 
prebiranje nekaterih Prešer
novih pisem, v domiselni re
žiji prof. Nandeta Razborška. 
Razstava bo odprta deset 
dni, nato pa jo bodo prene
sli v Trbovlje in Hrastnik. 
Ponovimo željo sveta slikar

ske kolonije, da bi nekatera 
vodstva strokovnih in drugih 
šol organizirala skupinski 
ogled razstavljenih del. 

Avditorij delavskega doma 
bi bil lahko ob gostovanju 
Ljubljančanov sprejel še naj
manj sto petdeset obiskoval
cev, škoda praznih prosto

rov, saj so gostje prikazali 
svoje najiboljše stvaritve, ki 
so jih gledavci sprejeli z ve
liko pozornostjo. Naj ome
nimo, da so takrat Maroltov-
ci prvič gostovali v zagor
skem delavskem domu-in iz
razili zadovoljstvo nad pro
stranim odrom in lu-ejenost-
jo doma. Drugič bo kazalo 
temeljiteje pripraviti taka in 
irodobna gostovanja, pred
vsem pa okrepiti propagan
do. Brez sodelovanja nekate
rih kulturnih delavcev in šol
nikov bi namreč utegnila 
prireditev ostati brez ljudi. 
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Zgledno delo gasilcev 
v Prožiiiski vasi 

Konec prejšnjega tedna je 
bil v Drešinji vasi pri što-
rah redni občni zbor tamoš-
njega prostovoljnega gasilske
ga društva. To je bil uspel 
delovni obračun, silasti še, 
ker se gasilci niso zaprli v 
svoj dom in omejili svojo de
javnost na izključno strokov
no delo, marveč so postali 
pomembno središče družbene

ga dogajanja v vasi sploh. 
Poleg tega se ponašajo s pre
cejšnjim številom prostovolj
nih delovnih ur pri urejeva
nju gasilskega doma, ki bo 
sčasoma postal družbena cen
ter v vasi. že zdaj se v njem 
zbira mladina, pozneje pa se 
bodo tudi člani drugih druž
beno političnih organizacij. 

M.B . 

Po i L Idriessu:^ 
BRODOLOMCA NA KORALNEM MORJU 

Riše MihaAlič 

53. Bogo je poskočil in Jakec je silovito za
mahnil s pestjo, vendar ga je zgrešil, zamah 
nil je z drugo roko, pa spet za sekundo pre
pozno, zakaj že so se sklenile sklešče okrog 
njegovega vratu, ki se j im je le mukoma 
izvil. Ko je Bogo v drugo naskočil, se je Ja
kec spet skrčil, še niže, zajel sapo in ga su
nil naravnost v srce, toda Bogo se je vrgel 
nanj in oba sta padla: v tem je Jakec iz 

tegnil noge in se rešil Bogovih prstov, ki so 
ga bili zgrabili za gleženj. Oba sta planila 
pokonci, Bogo zadihan, Jakec besno odločen, 
da ga položi z udarcem. In tedajci — vse 
je zavreščalo — je z enim samim sunkom 
zadel nasprotnika v nos, da se je zvrnil, ka
kor je bil dolg in širok, iz nosa pa se mu 
je ulila kri. 

Jakec bi se najrajši zasmejal, če bi se 

smel. Množica je zijala, š e nikdar doslej 
niso ti ljudje videli udarca v nos. Evas je 
vrisnil. Duppa se je zadovoljno režal. Vsi so 
napeto čakali, kaj se bo zdaj zgodilo. 

Bogo je od besa drhtel po celem životu, 
ko se je pripravljal na nov napad, č e bi do
bil rano od kopja ali bodala, bi se smejal 
in se divje boril do konca — klofute po no
su, ne, te pa ne bo kar tako požrl! 



KONFERENCA SOCIALISTIČNE ZVEZE SLOV. KONJICE O SAMOPRISPEVKU 

PRVE PRIPOMBE OBČANOV 
O predlogu za izvedbo re

ferenduma za samoprispevek 
v šolstvo v Slovenskih Konji
cah je razpravljala tudi že 
cihčinska konferenca Sociali
stične zveze, člani konferen
ce na t i razgovor niso pri
šli nepripravljeni. Nasprotno, 
skoraj vsi so prinesli vesti s 
terena, kjer občani podpira
jo predlog o učinkovitejšem 
zbiranju sredstev za uredi

tev razmer v osnovnih šolah 
te občine. Seveda pa imajo 
ljudje tudi nekaj pripomb 
oziroma vprašanj. Tako na 
primer predlagajo, naj bi od
stotek, ki bi ga občani plače
vali v obliki samoprispevka, 
diferencirali in naj bi ga do
ločevali skladno z višino 
osebnih dohodkov. Po njiho
vem mnenju naj bi bil od
stotek za tiste z nižjimi oseb

nimi dohodki tam okrog 0,50 
din ali 0,75 odstotka od oseb
nega dohodka, za zaposlene 
z nad 100 tisoč dinarjev pre
jemki pa bi lahko bil vi.šji. 
Prav tako menijo, da so 
predvidene obremenitve kme
tov nekoliko previsoke, saj 
je treba upoštevati dejstvo, 
da so kmetovalci obremenje
ni tudi z vrsto drugih daja
tev. In še ena zanimiva po

buda, ki so jo podprli tudi 
člani konference Socialistične 
zveze, je vznikla na terenu. 
Ljudje namreč vprašujejo, če 
bi mogli samoprispevek pla
čevati tudi v materialu. Kon
ferenca je menila, da bi bilo 
to prav tako v redu. 

Kot predsednik občinske 
skupščine Florjan Jančič, ta
ko so tudi ostali udeleženci 
razgovora zagotavljali, da bo
do sredstva, zbrana v nekem 
kraju ali na določenem o<b-
močju, tam tudi porabljena. 
Seveda pa bo pred tem ven
darle potrebno sredstva ne
koliko združevati, da bi mo
gli urediti najnujnejše zade
ve. Sredstva, zbrana s samo
prispevkom, se bodo zbirala 
na posebnem računu in bo
do namenjena izključno za 
investici.ie v osnovno šolstvo. 
Svoj delež pa bodo primak
nile tudi delovne organizaci
je, ki so v konjiški občini že 
doslej dajale v te namene ve
liko denarja. 

Za prebivalce tega območ
ja še ena zanimivost: kaže, 
da bodo samoprispevek za 
ureditev razmer v šolstvu 
predpisali tudi v sosednji, 
bistriški občini. I. B. 

Mladinski klub 
v Kozjem je zaprt 

Pred tremi leti so v Kozjem odprli mladinski klub, 
ki je bil priljubljeno shajališče tamkajšnje mladine. 
Zal je bil klub odprt le do pomladi minulega leta, 
potem so ga zaprli. Mladina v Kozjem od takrat dalje 
nima nobenega ustreznega prostora, kjer bi se lahko 
shajala in zabavala, pa ni nič čudnega, če mora za-
hajati v gostinske lokale ali pa enostavno pohajkovati 
po ulicah. 

Klub so zaprli vsled pomanjkanja finančnih sred
stev, čeprav leži največja krivda na organizatorjih 
klubskega življenja, ki so pokazali očitno premajhno 
mero zanimanja in interesa. Klubski prostori so bili 
opremljeni z vso potrebno odpremo, od pohištva pre
ko televizorja, šaha, do opreme za namizni tenis in 
knjižnice. Vsa ta oprema sedaj propada in se ne
izkoriščena uničuje. 

Dokler je bila stara šola v lasti Turističnega dru
štva je mladina lahko prirejala plese v prostorih učil
nice. Sedaj pa je zgradba prešla v lastništvo stano
vanjske skupnosti, ki pa plesov ne dovoljuje več, če
prav so prostori popolnoma prazni. Mladini tako ne 
preostane nič drugega, kakor da plese prireja v raz
ličnih kletnih prostorih, ki prav gotovo za tovrstno 
razvedrilo niso najprimernejši, če bodo v Kozjem v 
doglednem času le odprli mladinski klub, bo dejav
nost mladih prav gotovo zopet zaživela in prepričani 
smo. da ne bi bilo več nekoristnega posedanja v go
stinskih lokalih in nedostojnega pohajkovanja po 
ulicah, temveč bi mladina svoj prosti čas preživljala 
v prostorih svojega nekdanjega kluba. 

F. FELTRIN 

RAZGOVOR Z ZBOROVODJO KONJIŠKEGA PEVSKEGA ZBORA 

PESEM - NAŠA UIBEZEN 
Ljudje izpod Skale imajo' 

radi lepo pesem. Kot včasih, 
ko so fantje zapeli pod kak
šnim oknom, tako tudi da
nes z velikim veseljem pri
sluhnejo ubranim glasovom. 
Prav zaradi tega svojega na
gnjenja do lepega petja so 
Konjičani zadnja leta čutili 
nekakšno praznino v svo
jem družabnem življenju, 
kajti od nekdanjega moške-, 
ga in ženskega pevskega zbo
ra ni ostalo nič. če so hoteli^ 
poslušati domačo pesem, so 
povabili v goste pevski zbor 
iz Zreč. Toda zapeti z njimi 
niso mogli. Pa so ob neki 
priložnosti pred kakim le
tom obstopili Franca Rozma
na, strokovnega učitelja v 
konjiški glasbeni šoli in ga 
prosili, naj pomaga pri usta
novitvi novega pevskega 
zbora. 

»Bil sem vesel tega pred
loga,« nam je povedal tovariš 
Rozman, »saj je delo z zbo
rom tudi moj življenjski ko
njiček. Zbrali smo nekaj pev
cev — med njimi je mnogo 
mož, ki so kot otroci nekdaj 
peli v otroškem zboru, ki 
sem ga v Konjicah vodil — 
in ustanovili pevski zbor, ki 
smo ga imenovali po Ivu 
štrucu, dolgoletnemu kultur

nemu delavcu v konjiški ob
čini. Zbor šteje zdaj 29 čla
nov, ki so zaposleni v vseh 
večjih podjetjih v Konjicah. 
Med njimi so delavci, pa tu
di tehniki in inženirji. Vese
li me, da nam je to uspelo. 
Včasih so peli samo prepro
sti ljudje, pa jim je bilo 
kmalu hudo zakadi tega. Kaj 
bomo mi zabavali one na 
vrhu, so dejali. No, zdaj tega 
problema ni več. Med pevci 
imamo izredno prizadevne 
ljudi. Lani se je eden od njih 
pripeljal celo z morja, samo 
da je z nami nastopil na pev
skem srečanju v Zrečah.« 

»Kako pa ste zadovoljni s 
kvaliteto zbora?« 

»Zadovoljen sem. Mislim, 
da smo v tem kratkem času 
lepo napredovali. Največje 
zadoščenje pa mi je velika 
prizadevnost naših članov, ki 
pojejo z veseljem in ljubez
nijo.« 

»Kaj pa žene? Je morda 
kaj zanimanja tudi za usta
novitev ženskega ali mešane
ga zbora?« 

»V Konjicah je veliko do
brih pevk in mislim, da bi 
lahko imeli tudi ženski pev
ski zbor. Treba bo najti sa
mo nekaj takih, ki bi bile 
pripravljene začeti in zbor bi 
verjetno ravno tako uspel 
kot moški.« 

I.B. 

Likovni salon v Rogaški Slatini 
Rogaška Slatina ima kot 

zdraviliški in turistični cen
ter mednarodne veljave pre
malo razvito kulturno življe
nje. Po večletnih prizadeva
njih Delavske univerze in 
nekaterih posameznikov, pa 

so odprli likovni salon, ki je 
v Veliki novi pivnici, kjer je 
idealen prostor glede na sve
tlobo. Poleg tega pa je pivni
ca kraj, kjer se dvakrat 
dnevno zberejo gosti in pa
cienti in si redno ogledajo 

razstave. Spominska knjiga 
je polna pohvalnih besed, ki 
dokazujejo, kako potreben je 
likovni salon v zdraviliškem 
kraju. 

Pripravili so že tri samo
stojne razstave^ razstavo re
produkcij, pripravljajo pa že 
peto. Samostojno so razstav
ljali Janez Knez olja in akva
rele, Nada Lukežič grafike in 
Ferdo Mayer olja in akvare
le. V zimskem času so imeli 
razstavo barvnih reprodukcij 
kulture starega Egipta. V teh 
dneh pa bodo postavili na 
panoje reprodukcije srednje
veških mojstrov. 

žal, pa je pri tej kul
turni pridobitvi tako, da se 
zanjo ne zanimajo tisti, ki 
bi se v Rogaški Slatini mo
rali. Tako gostinci kot Turi
stično društvo ne kažeta za
nimanja za salon, čeprav je 
skoraj ena izmed znamenito
sti Rogaške Slatine. Edino 
zdravilišče je priskočilo na 
pomoč organizatorjem, ko 
so odstopili prostore. Odnos 
ni pravilen, salon mora po
stati last vseh, urejevati in 
vzdrževati pa ga bo potreb
no z veliko ljubeznijo. 

J. LIPNIK 

Pogled na notranjost pivnice, ki je prirejena tudi za l ikovne razstave. 

IZOBRAŽEVANJE 
V ŠMARJU 

Aktualnost Delavske univerze Šmarje pri Jelšah 

Delavska vmiverza Šmarje 
pri Jelšah je za zimske dni 
pripravila več zanimivih teča
jev, predavanj in seminarjev, 
za katere je med ljudmi pre
cej zanimanja. 

Psihologi in pravniki bodo 
nadaljevali razgovore z mla
dimi ljudmi o zakonskem 
življenju in to v Donački go
ri in Steklarskem šolskem 
centru. Pomembna je tudi 
šola za starše, ki jo bodo 
organizirali v Rogaški Slatini 
in Šmarju. Strokovnjaki bo
do govorili o vzgoji otroka, 
njegovih željah in problemih 
ter o odnosu mladi — stari. 
Poleg tega bodo priredili še 
več potopisnih in političnih 
predavanj. 

Ker je šmarsko izrazito 
kmečko področje bodo na 
Delavski univerzi pripravili 
na pobudo Kmetijskega kom-
bijiata Šmarje v petih krajih 

kmetijske tečaje, specializira
ne po posameznih panogah. 
Tečaji so' namenjeni pred
vsem nekvalificiranim delav
cem, pa tudi drugim, ki se 
ukvarjajo s kmetijstvom na 
svojih domačijah. Takšne te
čaje so organizirali že prej, 
končalo pa jih je lepo šte
vilo slušateljev. Odločili so 
se, da bodo zanje pripravili 
razgovore v 10 krajih v 
občini. 

Delovne organizacije se bo
do predvsem omejile na pre
davanja o varnosti pri delu, 
torej s področja na katerem 
so dosedaj zelo malo nare
dile. 

Takšen je program delav
ske univerze za zimske dni, 
ljudje so zadovoljni z nači
nom in vsebino, radi poslu
šajo predavanja predvsem z 
željo, da bi se naučili čimveč. 

— nik 

Usiiieritev na oplemenitena b l a g a 
(Nadaljevanje s 1. strani) 

stopnji obdelave sicer kvali
tetno tkanih izdelkov ni mo
goče doseči kakšnih poseb
nih cen in dohodka. Vemo 
pa, da konfekcionarji danda
nes v skladu z modnimi za
htevami iščejo blaga s spe
cifičnimi svojstvi. Doslej jim 
»Metka« prav zaradi neso
dobnosti v oplemenitiinici ni 
mogla ustreči ter so se ra
zumljivo obračali na proizva
jalce s sodobnejšimi kapaci
tetami oz. so blaga enostavno 
uvozili. Nova oplenenitilnica 
v Metki bo tehnološko uspo
sobljena tako za bombažne 
tkanine kot za tkanine iz me
šanih vlaken. Služila bo torej 
lahko tudi spremenjenemu 
proizvodnemu programu v 
okviru proizvodnega obsega 
5 do 6 milijonov kvadratnih 
metrov tkanin. Oplemenitilni-
ca pomeni torej za »Metko« 
v dobesednem smislu reši
tev, ki mimo same investicije 
ne bo zahtevala dodatnih ob

ratnih sredstev. Gre brez 
dvoma za korak, ki bo, mi
mo še nekaterih, zagotovil 
nove možnosti v razvoju pod
jetja in sadovi tega bodo že 
v naslednjem letu. Letos bo
do v »Metki« opravili tudi 
potrebne priprave za nadalj
njo modernizacijo v tehnolo

giji. Le-ta je predvidena v 
prehodu na nekatere vrste 
širokih oplemenitenih tkanin 
in tkanin iz mešanih vlaken; 
bombaža — sintetike in . . . 
Bodi dovolj, kajti tudi tekstil
ci imajo svoje tajne. 

F. Krivec 

Maja v Rogaški Slatini 
moderna restavracija 

Decembra lani so pri
čeli v Rogaški Slatmi z 
gradnjo nove, m o d e m e in 
sodobne restavracije, ki 
bo edinstven tovrsten ob
jekt v tem svetovno zna
nem zdraviliškem in tu
rističnem kraju. Objekt 
bo zgrajen kot priključek 

k sedanji restavraciji 
»POŠTA« in bo paviljon-
skega tipa. 

Stroške izgradnje bo 
krilo Združeno gostinsko 
podjetje Rogaška slatina, 
znašali pa bodo okrog 3 
milijone N dinarjev. V 
kletnih prostorih tega mo

dernega objekta bo sodob
na kuhinja z vsemi potreb
nimi napravami in prostor 
za bar. Nad kuhinjo bo 
velika restavracijska dvo
rana, v kateri bo prosto
ra za preko 400 gostov. 
Poleg restavracije bodo še 
prostori za slaščičarno, 

knjižnico, prodajalno ste
klarskih izdelkov in dvo
rana s televizijskim spre
jemnikom. Gradbena dela 
izvaja Splošno gradbeno 
podjetje iz Rogaške Sla
tine. 

GOSPODINJSKI 
TEČAJ 

v Virštanju so si dekleta, 
predvsem pa mlade gospodi
nje že dolgo želele izdatne 
strokovne pomoči pri osnov
nem ženskem opravilu — 
gospodinjstvu. Pred časom 
pa se jim je ta želja uresni
čila. 

Na pobudo ekonomske 
enote Imeno KK Šmarje so 
v Virštanju organizirali go
spodinjski tečaj. S pomočjo 
delav.ske univerze Šmarje so 
pri raznih podjetjih v Slove
niji dobili različne proizvo
de, ki jim bodo pomagali pri 
kuhi. Žal dekletom ni uspe
lo, da bi dobile še pralni 
stroj ter se tako naučile tu
di ravnanja s to koristno na
pravo. 

Program tečaja je zelo ob
širen. Strokovnjaki z različ
nih EKKiročij bodo predavali 
približno 100 ur. Za tečaj se 
je prijavilo 28 deklet, kar je 
za mali kraj kot je Virštanj 
zelo pohvalno. Slušatelj ice 
bodo imele predavanja in 
praktične vaje štirikrat te
densko po pet ur, le tako 
bodo lahko končali s teča
jem v petih te^dnih. 

Kakšen je pKimen tega te
čaja? V nekaterih krajih ali 
domačijah se poslužujejo še 
vedno zastarelih načel in 
metod v kuhinji, ki pa so 
včasih dražje in jemljejo več 
časa ter manjšajo možnost 
pestre prehrane. Zato bodo 
na tečaju skušali pokazati 
najnovejše dosežke in sodob
no posodo ter pripomočke, 
od strojev do čistilnih sred
stev. 

-JI 



Veliko truda, a manjši dohodek 
KZ Šoštanj: organizirano pitanje coved postaja nerentabilno 

2 realizacijo 1,6 milijarde 
starih dinarjev v preteklem 
letu ^^^^ kmetijska zadruga 
goštanj med manjše kmetij-
iike gospodarske organizacije, 
vendar s tem še ni rečeno, 
da njeno poslanstvo manj 
pomembno. Nasprotno. Spri
čo terenskih razmer in raz
nolike proizvodnje so priza
devanja, potrebna za dosego 
([cJočenih ciljev, tu bistveno 
drugačna kot v ravninskem 
svetu s strogo specializirano 
kmetijsko proizvodnjo. 

šoštanjska zadruga razvija 
precej močno kooperacijsko 
proizvodnjo v hmelju in ži
vinoreji, vtem ko ima v last
ni proizvodnji le hmelj in ži
vinorejo (krave mlekarice in 
pitanje), nadalje ima proda
jo mesa, trgovino z repro
dukcijskim materialom, stroj
no službo in na vsem ob
močju zadruge organizira tu
di odkui) viškov kmetijskih 
pridelkov. Področne blagajne 
opravljajo tudi hranilno kre
ditno službo. 

Z dohodkovnega vidika je 
za kmetijske proizvajalce kot 
tudi za zadrugo, ki lahko 
vnovči del svojih strojnih 

uslug, zelo zanimiva Imielj-
ska proizvodnja. Hmelj goji
jo v Šaleški dolini in njenih 
cbronlilh na 110 hektarjih, 
od tega je 90 hektarjev hme
lja v kooperaciji, 20 hektar
jev pa je zadružnega. Vendar 
sedaj ugotavljajo, da z ob
novo hmeljnikov niso šli v 
korak s časom in bodo mo
rali z intenzivnejše obnovo, 
to je z gradnjo novih žičnic, 
to nadoknaditi. Prve obnove 
na tem področju so opravili 
lani na površini 10 hektarjev. 
Za letos je predvidena novo
gradnja hmeljskih žičnic v 
glavnem pri ko3perantih na 
skupni površini 15 hektarjev. 
V letu 1969. naj bi z obnovo 
hmeljnikov še hitreje nada
ljevali. Nove hmeljske žični
ce ureja zadruga z bančnimi 
krediti na zemljiščih koope
rantov, ki dajejo zadrugi 
zemljo v najem za dobo 22 
let, razen tega pa tudi sami 
opravljajo več cbdelovalnih 
faz v hmeljišču. Hmeljske 
žičnice posamično niso kaj 
velike. Največjo, ki bo meri
la 5 hektarjev, urejajo sedaj 
v Metlečah in bo postavlje
na na betonske opornike po-

dobno' kot jih imajo žičnice 
v Savinjski dolini. Povsod 
drugje uporabljajo lesene 
drogove akacije. Hektar no
vega hmeljišča z žično oporo 
velja povprečno 2,700.000 di
narjev. Ob sedanjih cenah 
hmelja se vse TC' še kako 
splača. In na šoštanjskem 
področju pridelujejo kvalite
ten hmelj. Za lanskega trdi
jo, da je bil celo precej bolj
ši kot marsikje v Savinjski 
dolini, toda pri povprečni ce
ni za kilogram se to ni nič 
kaj poznalo. V Šrštanju so 
pi-epričani, da bi morali za 
lanski pridelek, ki ga na nji
hovem območju suša ni pri
zadela, dobili več kot so do
bili. 

Posebno poglav.)e ekonom
skega značaja je živincreja, 
panoga, za katero so na šo
štanjskem območju resno za
skrbljeni, živinoreja namreč 
ob sedaj veljavnih cenah na 
tržišču ni akumulativna in 
obstoja bojazen, da bodo s 
tolikim trudom pripravljeni 
programi in akcije na tem 

za pitano govedo izravna s 
stroški. Taka politika v živi
noreji bržkone ne bo pripe
ljala te panoge dlje od skro
mnega životarjenja. 

Proizvodnja mleka je za 
zadi*ugo še zanimiva, saj 
imajo v lastnem obratu 130 
krav mlekaric, ki dajejo let
no nekaj več kot 300.000 li
trov mleka. Lanski stalež ži
vine v lastni proizvodnji je 
skupno s kravami štel pri
bližno 400 glav. Del tega šte
vila je bil za določen čas na 
vzrcji pri kooperantih. Telič
ke iz lastne proizvodnje da
je zadruga kooperantom, da 
jih spitajo do teže 200 kilogra
mov ter jih potlej spet odda
jo nazaj zadrugi. Za kilo
gram prirastka dobi koope
rant po 725 starih dinarjev. 
Kdor ima v hlevu več kot 10 
takih pitancev, dobi brez
obrestni proizvodni kredit. 
V zvezi s proizvodnjo mleka 
naj omenimo, da bc. spet 
uveden odkup viškov. Zadru
ga je organizirala zbiranje 
na območju šmartnega ob 
Paki, koder poteka mozirska 
zbiralna proga. Postopno pri
pravljajo zbiranje mleka tu
di na nekaterih drugih ob
močjih velenjske občine. 

Iz spektra dejavnosti za
druge smo tokrat izbrali le 
dvoje stvari, od katerih sled
nja in edina ne obeta poseb
nih perspektiv. Ce bi živino
reja — od lastne proizvodnje, 
ko«;.peracije do pospeševalne 
dejavnosti — da.jala vsaj mi
nimalen dohodek, bi se na 
skladih zadi-u.ge v minulem 
letu nabralo nekaj več kot 
samo 25 milijonov S dinar
jev. 

F K. 

Ob poti iz Šempetra v Polzelo stoji na blagem 
pobočju zgradba nekdanjega samostana, ki je 
nosil ime NOVI KLOŠTER. Ta stavba je danes 
last Kmetijskega kombinata in sicer je tu živin
ska farma. Pri povojnem obnavljanju porušenega 
samostana pa nihče ni pazil na zgodovinsko vred
nost nekaterih prostorov in predmetov. Okoliške 
družine so pobrale cerkvene slike iz 19. stoletja, 
oltar, ki je bil še starejšega datuma, pa so po
rabili pri žganjekuhi. Tudi otročad je prišla na 
Esvoj račun, saj so j im bile na voljo orgle, ki so 
jih popolnoma raznesli. Na naši sliki vidimo vhod 
v nekdanji samostan, kjer je od pomembnejšUi zgo
dovinskih spomenikov ostal samo še škropilnik. 

(Foto: M. PaUr) 

Igrali bodo v Trstu 
Za edini celjski vokalno-

instrumentalni ansambel Syn-
kope lahko mirno zapišemo^;,] 
da ga v skoraj vseh večjih 
krajih Slovenije obiskovalci 
mladinskih plesov bolj do
bro poznajo, kot Celjani. 
Mladi glasbeniki so začeli ja
vno nastopati leta 1966, ko so 
igrali na šolskih mladinskih 
plesih. V dobrem letu so se 
nekajkrat pojavili še na mla
dinskem plesu v Narodnem 
domu, vse ostale proste sobo
te in nedelje pa so preigrali 
drugje. Programska politika 
celjske Občinske plesne šole 
je taka, da vsako nedeljo za 
igranje na mladinskem plesu 
priskrbi drug ansambel. Fan
tje, katerim je glasba konji

ček in zabava, pa želijo 
igrati. Poskusili so v drugih 
krajih in pri drugih ljudeh. 
Uspehi niso izostali in vabi
la za igranje postajajo vse 
številnejša. Samo domače me
sto je nekakšna svetla izje
ma, saj jih prireditelji dolo
čenih plesnih in ostalih za
bavnih prireditev sploh ne 
poznajo in jih tudi ne anga
žirajo za igranje. 

Povsod, kjer so do sedaj 
nastopili, so jih obiskovalci 
plesov lepo sprejeli. Ansam
bli, ki igrajo samo na kitare 
in bobne, počasi postajajo pa-
iinasti in za plesalce nezani-^ 
mivi. S Synkopami je dru
gače. Predvsem imajo izred

no pester program, ki obse
ga vse od polk, valčkov, po
pevk, jazza do najmodernej
ših ritmov. S takim progra
mom lahko igrajo 2>ovsod: 
na šolskih in mladinskih ple
sih ali tudi na elitnih ples
nih prireditvah. 

člani ansambla so: na or
gle igra Jaroslav Slapnik, sa
ksofon in klarinet Andrej 
Cimerman, trobento Andrej 
Fonda, ritem in solo kitaro 
Jože Ratej, bas kitaro Jernej 
Lubej in bobne Teodor Ka-
linšek Skoraj vedno pa z 
njimi poje Roman Mazej. Vsi 
so ali še obiskujejo glasbeno 
šolo, tako da so dodobra se
znanjeni tudi z osnovami 
glasbe. Najpogosteje nastopa
jo na plesih v Študentskem 
naselju v Ljubljani. Igrali pa 
"O šs v Mariboru, Kopru, 

"U, v poletnih mesecih v 
'.erni, kjer bodo verjetno 

•ii tudi letos in s svojo 
točko so se tudi pojavili v te
levizijski oddaji Smerom pu-
tokaza. 

Svoje največje uspehe so 
dosegli šele v zadnjem času. 
Na plesu v Študentskem na
selju so bili izmed treh ama
terskih študentskih ansamb
lov izbrani za najkvalitetnej
ši ansambel. Celo 90 odstot
kov študentov je glasovalo za 
Celjane. V januarju pa so do
bili tudi prvo vabilo iz tuji
ne. Tržačani jih vabijo, da 
bi 10. in 24. februarja igrali 
na njihovih mladinskih ple
sih. Ker so pogoji za gosto
vanje izredno ugodni, fantje 
o svojem prvem gostovanju 
čez mejo v vlogi glasbenikov 
niso kaj dosti premišljevali. 

če fante vprašaš, kje so 
vzroki za njihove uspehe, 
bodo vsekakor omenili nji
hov univerzalen program, s 
katerim lahko zadovoljijo 
okus vsakega poslušalca, že
lje pa imajo skoraj iste, kot 
vsi ansambli: boljše apara
ture, večji prostor za vaje, 
uspeh pri občinstvu in več 
razumevanja v Celju. 

— tv 

UPRAVNI ODBOR SKLADA 
Občinska skupščina občine 

2alec je na svoji prvi letoš
nji seji izvolila tudi upravni 
odbor sklada za izgradnjo 
šolske mreže. Kakor je na
šim bralcem Ž3 znano bodo 
občani žalske občine s samo
prispevkom prispevali za 

izgradnjo objektov šolske 
mreže. Na predlog Občinske 
konference Socialistične zve
ze delovnih ljudi 2alec je 
skupščina občine izvolila pet-
najstčlanski upravni odbor, 
ki ga sestavljajo: GORIŠEK 
VLADO, podpredsednik skup

ščine; JAN J02E , sekretar 
Občinske konference SZDL; 
MEGLIC JANEZ, pomočnik 
ravnatelja osnovne šole Ža
lec in republiški poslanec; 
KOREN KAREL, direktor 
tovarne nogavic Polzela; 
PLASKAN VLADO, direktor 
za kooperacijo pri KK Ža
lec; VRHOVEC STOJAN, ra
vnatelj osnovne šole Polzela; 
PRIVOŠNIK TONE, sekretar 
trgovskega podjetja »Savinj
ski magazin«; LESJAK STA
NE, načelnik oddelka za 
splošne zadeve in družbene 
službe pri skupščini občine; 
PODVRŠNIK KAREL, pred
stavnik Krajevne skupnosti 
Griže; RAZBORŠEK ZORAN, 
predstavnik Krajevne skup
nosti Petrovče; KASESTNIK 
FRANC, predstavnik KS 
Šempeter; SEIAN ALOJZ, 
predstavnik KS Polzela; 
PRAPROTNIK VINKO, pred
stavnik KS Vransko; SKOK 
VLADO, predstavnik KS Pre
bold; KOŠENINA MAKS, 
predstavnik KS Gomilsko. 

Upravnemu odboru želimo, 
da bi čim uspešneje oprav
ljali odgovorne naloge, ki 
stoje pred njim. 

„...odločil sem se 
pritožitil" _ 

Ljudi pač vsakodnevno ta
rejo določene težave, ki jih 
lahko rešujejo na najrazlič
nejše načine. Nemalokdaj se 
2godi, da »prikipi« zadeva do 
vrha, takrat pa papir in pi
salo v roke in že je tu pri
tožba. Zgodi se tudi, da v za
letu jeze ali razočaranja vča
sih seže kdo po pisalu po ne
potrebnem, saj bi zadevo 
lahko uspešneje rešil po 
drugačni poti. No, ne gre sa
mo za pritožbe; včasih pa 
mora človek za kaj tudi pro
siti. Naj bo že tako ali dru--* 
gače, v vsakem primieru pri
de državljanovo pisanje v 
roke komisijam za prošnjo in 
pritožbo pri občinskih skup
ščinah. 

Občani v Žalcu so se pre
teklo leto sicer nekoliko 
manj obračali na komisijo 
za prošnje in pritožbe, kot 
prejšnja leta, pa je pri tem 
še posebej zanimivo to, da 
je velika večina njih smatra
la za nujno, da se s prošnjo 
ali pritožbo obrne direktno 
na predstednika republike. V 
primerjavi s prejšnjimi leti, 
pa je porastlo število pri
tožb, ki so jih občani naslo
vili na občinsko komisijo za 
prošnje in pritožbe, kar ne
dvomno kaže na to, da se je 
ta komisija v zadnjih letih že 
precej uveljavila in ji občani 
t>olje zaupajo kot nekoč. Pre
cej je še vedno tistih dr
žavljanov, ki pa še kljub te-
niu živijo v prepričanju, da 
^ kaže le najprej obrniti na 
'̂išjo instanco, saj je število 

pritožb na republiški urad za 
tovrstne zadeve kar precejš
nje. Izredno zanimivo je, da 
pritožb na posamezne poli-
tjčne forume, bodisi v ob-
'̂ ini ali izven nje praktično 
sploh ni. 

Največje število prošenj in 
Pritožb se nanaša na plače-
^^je raznih prispevkov ozi-
^onia dajatev, pri čemer pro
sijo občani za določene olaj
šave ali oprostitve. Precej za-
^̂ v̂ se nanaša na premoženj-
'̂•̂ 0 pravne zadeve in na 

Vprašanje iz delovnih razme-
'' ' j . oziroma zaposlitev. Sko-
''̂ j neverjetno je, da ni bilo 
^ n^inulem letu s področja 
stanovanjskih zadev nikakrš-

pritožb, saj je bilo v mi-
Ĵ lih letih s tega področja 

precej pritoževanja. 
Pa poglejmo na koncu še 

°' kako je komisija za proš-
in pritožbe reševala po-

^^ezne zadeve. V večini 

primerov so se državljani 
pritoževali opravičeno, saj je 
komisija kar v 49,2 odstotka 
primerih rešila zadevo v ko
rist stranke, ki se je prito
žila, število zadev, ki so se 
končale neugodno za stranke 
pa tudi ni ravno majhno, saj 
so bili primorani zavrniti kar 
33,9 odstotka vseh dospelih 
zadev. Vse preostale zade
ve (16,9) pa so bile takšne.ga 
značaja, da so se končale 
brez določene rešitve, torej 
niti v korist niti v škodo 
stranke. 

Predvsem dva nauka izha
jata iz letošnjega poročila ko
misije za prošnje m pritož
be pri skupščini občine Ža
lec in to, da bi kazalo, da 
nekateri občani ne samo 
dvakrat, trikrat naj premisli
jo preden se bodo odločili 
za pritožbo, ker bodo s tem 
olajšali delo komisiji in 
zmanjšali število zadev, ki se 
rešijo v strankino škodo. 
Drugi nauk pa je v tem, da 
se kaže najprej pritožiti na 
komisijo pri občinski skup
ščini, šele kasneje, čs so raz
logi utemeljeni, pa tudi dru
gam. Drugi, višji forumi mo
rajo nujno iskati konkretne 
podatke v občini, pa zato lo
gično zadeve najprej odsto
pajo v reševanje občinskim 
komisijam, sami pa zahteva
jo, da se jih obvesti o rezul
tatu rešitve. Torej vedno je 
treba premisliti: KDAJ SE 
BOŠ PRITOŽIL IN KOMU 
BOŠ PRITOŽBO POSREDO
VAL! 

Berni 

Nova veterinarska postaja v Celju je zrasla na levem bregu Hudinje blizu klav-
rjice. Postajo je zgradilo podjetje »Ingrad« v zameno za objekte in zemljišča na 
stari lokaciji ob Ljubljanski cesti, kjer je v treh letih zraslo novo stanovanjsko 
itaselje Otok IIL V novo stavbo se bo veterinarska služba preselila na pomlad 

letos. 

Vsak 
četrtek 
Zvitorepec 

potlročju ostali brez haska. 
Še več: pri proizvajalcih bo 
slej ko prej zapravljeno za
upanje do načrtnega in si
stematičnega gospodarjenja. 
Zadruga sama počasi opu.šča 
pitanje goved, ker s cene 620 
starih dinarjev za kilogram 
žive leže komaj dobijo pla
čane stroške za krmila in 
delovno silo. Globalna raču-
nica jim torej ne kaže več 
proizvajati z izgubo. Enako 
tudi pri zasebnih proizvajal
cih, ki v pitanje vla.gaj«. pre-
ee,jšnja sredstva, opada inte
res, saj je zaslužek, če ga v 
končm fazi sploh kaj je. ze
lo minimalen oz. se iztržek 
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VELIKI NAČRTI - D O B R I O B E T I 
iiazgovor s predsednikom ADK, prof. Metodom Klemencem 

Delo je sleklo po nor
malnih tirnicah in zaenkrat 
upam na najboljše, je prof. 
M. Klemene, novi predsed
nik celjskega atletskega ko
lektiva odgovoril na vpraša
nje, kako se je vživel v no
vo dolžnost. 

Znotraj atletskega sveta 
smo ustanovili več pomož
nih organov, je še povedal, 
kot tehnični odbor, ki ga vo
di Marjan Kopitar, gospodar
ski cdbor, ki mu predseduje 
Ivan Petaver, trenersko ko
misijo z inž. Jožetom Kopi
tarjem na čelu, mladinsko-
propagandno z Jurom Kislin-
gerjem itd. Seveda pa je tu 
še sekretariat. Kot sestavni 
del društva pa je tudi zbor 
atletskih sodnikov, ki ga vo
di Pavle Bcžič. 

Predsedniško mesto sem 
sprejel z največjo odgovor
nostjo, kajti zavedam se 
vseh nalog, Id me čakajo. 
Teh pa ni malo. Tu gre ta
ko za notranjo konsolidacijo, 
za notranjo učvrstitev, kot 
zlasti še za vzgojo novih in 
za kvaliteto celjske atletike. 
Gre za športni kolektiv, ki 
nekaj pomeni, zato mu je 
treba ta ugled ne samc' oču-
vati, marveč še povečati. Ko 
sem sprejel predsedniško 
mesto, je poudaril tov. Kle
mene, sem opozoril, da dela 
sam ne bom zmogel. Takrat 
so vsi obljubili pomoč. 
Upam in prepričan sem, da 
ne bo ostalo samo pri bes^ 

dl. Vem, in tega se morajo 
zavedati vsi, da kluba ne 
more voditi en sam človek. 
Delo je za enega človeka pre
več obširno in zahtevno, zla
sti še, ker gre za amatersko 
funkcijo. 

— In kakšen je tehnični 
del programa? 

Tega je sestavil tehnič
ni odbor in meram reči, da 
je dober. To še predvsem za
voljo tega, ker temelji na de
lu z mladino. Pri vsem tem 
je tehnični odbor ugotovil 
stagnacijo v kvalitetnem po
gledu in predlagal nujne 
ukrepe za zboljšanje stanja. 
In prav v uresničevanju tega 
načela je skrb z^ večjo mo^ 
bilizacijo mladine, ki bi ob 
smotrni vadbi in večji zavze
tosti samih tekmovalcev sča
soma izpolnila društvene vr
ste. 

Program predvideva spo
mladanske in jesenske kro
se za šolsko mladino, zim
sko ligo učencev osnovnih 
šol (v dvorani), pionirsko 
atletsko olimpiado itd. Svo
je delo pa nameravamo raz
širiti tudi med člane delov
nih kolektivov in tam prido
biti za atletiko čimveč delav
ske mladine. 

O tekmovanjih ne bi govo
ril, ker zaenkrat termini še 
niso znani. Lahko rečem le 
to, da se bomo prvenstva 
Slovenije v krosu udeležili s 
čim večjim številom tekmo-
vnVpv da bf>mo r*» samo so

delovali na državnem prven
stvu v krosu, marveč se tu
di zavzemali za njegovo iz
vedbo. Imamo namreč lepo 
priložnost za najboljšo ekip
no uvrstitev. Poseben po
udarek bomo dali področne
mu prvenstvu za atletski po
kal. Ekipnega tekmovanja se 
bomo udeležili s štirimi vr
stami, to je s člani, članica
mi, mladinci in mladinkami. 
Za afirmacijo celjskega me
sta bo pomemben drugi kri
terij slovenskih mest v atle
tiki v Novi Gorici. Poleg te
ga bomo organizirali tekmo
vanje za Skokov memorial 
in sklenili, najbrž z budim-
peštanskim Vasasom, dogo
vor za medsebojna srečanja 
v Celju in glavnem mestu 
Madžarske. 

Izredno velika odgovornost 
pa nas čaka tudi v skrbi za 
državne in republiške repre-
zentante ter za kandidata 
(Lubejeve ter Žuntar) za 
olimpijske igre v Mexicu. 

Posebno točko delovnega 
programa je tehnični odbor 

namenil strokovnemu delu. 
Tu ne gre samo za redno 
trenersko delo, marveč prav 
tako za stalno izpopolnjeva
nje strokovnega kadra. 

Veliko si obetamo še od 
nove dvorane pod tribuno, 
saj imamo z njo zagotovlje
no redno in sistematično de
lo skozi vse leto, torej ne
prekinjeno. 

Naj še povem, je zaključil 
tov. Klemene, da bomo nave
zali boljše stike z vsemi slo
venskimi klubi, posebno še 
s kranjskim Triglavom, v tu
jini pa obnovili stike z Grad
cem. 

— In doma? 
To velja tudi za Gelje, 

za našo občino. Sodelovali 
bomo z vsemi, razen tega pa 
bomo skušali biti med po
budniki večkratnega srečanja 
najvidnejših predstavnikov te-
lesnovzgojnih organizacij v 
občini, saj se mi zdi, da lah
ko takšni razgovori marsikaj 
prispevajo k boljšemu razu
mevanju in delu. 

M. BOŽIČ 

Novi p r edsedn ik AD Kla-
divar , prof . Me tod Kle
mene , j e t u d i sk rben očka 
dveh o t rok , Andre jčka m 
Marjet ice . Za to t akšn i po
sne tk i zanj n iso nobena 
r edkos t . Povsod ga sprem
ljata, t a k o n a drsa l i šče 
oz i roma t en i ška igr išča v 
m e s t n e m p a r k u (M. Kle
m e n e j e n a m r e č najbol jš i 
cel jski t en išk i igra lec) k o t 
tud i n a s t ad ion ob Kers
nikovi ulici . T j a k a j v zad
n j em ča su vse bo l j pogo
s to . ( F o t o : M. Božič) 

ŽRTVE 

^̂̂̂̂̂̂̂̂^̂̂  JROMEI^A i 
VRATOLOMNA 

VOŽNJA 
Voznik osebnega avtomoha 

a DRAGO GLINŠEK je vj.' 
sil po cesti I I . reda pro^ 
Sevnici, s hitrostjo približuj 
30 km na uro. Tako je pj.j_ 
peljal v levi blagi ovinejj 
Ko ga je prevozil že polovj! 
3 0 , je zapeljal na most prg" 
ko reke Mirne, kjer ga je zg' 
5elo zanašati od desne ogr̂ . 
je v levo. Ko je bil že izven 
mostu, je zavil preveč ĝ, 
3no. Zadel je v obcestni 
men, ga izruval in nato ^ • 
12 metrih vožnje po desm ^ 
bankini še enega. Vozilo se 
je prevrnilo na desno stran 
ceste in se po cestnem naši-
pu dvakrat obrnilo preko 
strehe ter se po 25 metriii 
zaustavilo na travniku na ko
lesih. Sreča v nesreči je, da 
ni bilo telesnih poškodb. Ma. 
terialna škoda je 14.000 N di
narjev. 

ZAPELJAL 
PRED AVTOMOBIL 
Iz Celja je proti Žalcu vo

zil z osebnim avtomobi-
lom LUDVIK LETONJA, po 
stranski cesti iz Dobriše vasi 
pa je pripeljal na prednost 
no ceisbo, ne da bi se prepri
čal, če je prosta, mopedisf 
IVAN NOVAK. Hotel je zavi-
ti levo proti Žalcu in tako 
zapeljal pred avtomobil. Mo-
pedista je vrglo na po
krov motorja, dobil je pre
tres možganov, škode na vo
zilih je za 1800 N dinarjev. 

V OBCESTNI KAMEN 
Vozaiik osebnega avtomobi

la JOŽE ŠANTELJ je vozil 
iz Šentjurja proti Šmarje 
pri Jelšah. Pod tako imenova
nim »halerjevim klancem« ga 
je zaradi prevelike hitrosti 
in preslabe vidljivosti — me
gla — zaneslo na levo, kjer 
je zadel v obcestni kamen, 
ga prelomil ter z zadnjim 
delom avtomobila zdrsnil v 
pbcestni jarek. Voznik in so
potnik VLADO ŠANTELJ sta 
bila laže poškodovana, dru
gi sopotnik BRANKO BUT 
pa je dobil pretres mo^a-
nov. škoda na vozilu je 
5000 N dinarjev. 

PREČKANJE CESTE 
Iz Šempetra je proti Žalcu 

vozil z osebnim avtomobi
lom FRANC TURK, ko je i 
njegove desne na levo pre<S-
kal cesto pešec PAVEL VOČ-
KO. Voznik ga je zadel in 
zbil po cesti. Pešec je dobil 
pretres možganov, in še dru
ge težje poškodbe. 

NEPRIMERNA 
HITROST 

Voznik osebnega avtomobi
la MIRKO ŽAGAR je vozil 
iz Zidanega mostu proti Rim
skim toplicam. Na blagem 
desnem ovinku je pričelo vo
zilo zaradi neprimerne hitro
sti zanašati. Zapeljal je s ce
ste in zdrsnil 51 metrov da
leč po pobočju proti Saviiyi-
Ustavil se je šele ob drevju, 
ki raste ob reki. Lažje poškod
be sta dobila voznik in so
potnik IVAN KOKOTEC. 

Zdaj Je čas, da razmislimo 
Zdaj, ko so podatki in vti

si še najbolj sveži, ko se bela 
snežna odeja počasi umika 
kopni zemlji in se vsaj v 
bližnjih predelih bližamo za
ključku smučarske sezone, 
je čas, da opravimo vsaj 
majhen obračun. Gre za mi
sel, ki jo je sprožila že Celj-
ska turistična zveza. Gre za 
vprašanje, ali smo povsod z 
delom in obratovanjem smu
čarskih vlečnic dosegli svoj 
namen, ali smo s tem zado
voljni? 

Za kaj pravzaprav gre? Ze 
nekatere prve in zato nepo
polne številke so opozorile, 
da lokacija nekaterih vlečnic 
ni najbolj posrečena in da 
teh -naprav ni tam, kjer je 
največ mladih smučarjev in 
smučarjev sploh. 

In drugo — ali so njihovi 
lastniki in upravljala, do

volj poskrbeli za njihovo re
dno obratovanje in ne nazad
nje za redno vzdrževanje. 
Gre za razmeroma drozge na
prave, zato je lahko sleherna 

brezbrižnost ali malomar
nost draga, tudi v finančnem 
pogledu. 

Gotovo pa se ob teh mislih 
porajajo še druga vprašanja, 
ki prav tako silijo k določe
ni obravnavi in zaključkom. 
Zanimivo bi bilo videti, kako 
je bilo s cenami za prevoze 
oziroma vleke, ali je ta izku
piček kril vsaj stroške elek
trične energije, ali so s tem 
denarjem lahko plačali oseb
ne dohodke za tiste, ki so z 
vlečnico delali itd. Zanimi
vo je tudi vprašanje, kdaj so 
vlečnice obratovale, v kate
rem času. Skratka, več vpra
šanj, ki bi jih morali obrav
navati in razčleniti zdaj, da 
bi novo sezono začeli bolje 
pripravljeni. 

M. B. 

Delo brez predaha 
Partizanski odred Otok v 

Celju je z velikim uspehom 
zakl.jučil štirinajstdnevni ta
borniški tečaj, ki se ga je v 
zimskih šolskih počitnicah 
udeležilo okoli trideset mla
dih tabornikov. Med tečajem 
so imeli tudi izlet na Smo-
hor nad Laškim, v istem ča
su pa se je mlada ekipa od
reda udeležila tradicionalnega 
tekmovanja po poteh parti
zanske Jelovice, ki ga vsako 
leto organizira taborniški od
red Jezerskih biserov na Ble
du. Tu so v konkurenci 
osemnajstih ekip osvojili 
častno šesto mesto. 

Na povratku domov so 
obiskali tudi Begimje, kjer 
so si o.gledali grobove talcev 
ter muzej ljudske revolucije. 

Glede na opravljeno delo 
lahko zapišemo, da se tabor
niki partizanskega odreda 
Otok v Celju vneto priprav
ljajo na vsa letošnja tekmo
vanja, zlasti pa tudi na ude

ležbo mladinskih iger, ki bo
do konec junija v Celju. 

-mb 

Še bodo tud i v Zgornji Saviv K) dolini 
skop> r?ne zapla te , ki so le tos nudi le smučar 
j e m resn ično obilno in boga to s m u k o . ( F o t o : J. Kra-

šovec) 

R a z v i t a š p o r t n a d e j a v n o s t 

V Bras lovčah že vsa le ta 
p o vojni u s p e š n o de lu je 
š tevi lno in organizac i j sko 
m o č n o u t r j eno š p o r t n o 
d ruš tvo . P redvsem je ak
t ivna mlad ina , ki kaže ve
l iko zan imanje in se ude js t -
vuje v posamezn ih sekci
j a h m e d ka te r imi so naj
p o m e m b n e j š e : sekci ja za 
odbo jko , za o r o d n o telo
vadbo , za d r san je in pla
vanje . 

Odbo j kaš i so že neka j 
k r a t pokaizali, d a so resni 
k o n k u r e n t i m a r s i k a t e r i iz
k u š e n e j ši ekipi , k i t ekmu

je v d rug i s lovenski ligi. 
Ni to re j čudno , da so se 
uvrs t i l i v p r v o SOL. Oroid-
na t e lovadba ima v Bra-s-
lovčab že lepo t rad ic i jo . 
S ta re j š i tekmovalc i , k i us
pešno zas topa jo b a r v e 
svojega d ruš tva , p a n i s o 
pozabil i n a podmladek , 
saj p r i d n o uvaja jo mla j še 
te lovadce tn j im n u d i j o 
v se s t r ansko p o t r e b n o po
moč. Drsan je je sorazmer
no m l a d a panoga , ki ima 
pa čudovi te pogoje za na-
daljni razvoj , saj je za
m r l o b r a s lovško j e a e ^ . 

skozi t r i z imske mesece 
odlično n a r a v n o drsa l i šče . 
No ob j eze ru p a s e b o v 
pole tnih mesec ih u s p e š n o 
razvijalo tud i p lavanje . 
Ed ino česa r b r a s l o v š k e m u 
š p o r t n e m u d r u š t v u m a n j 
ka, j e p r a v gotovo smučar 
nje, ki j e b i lo n e k o č n a 
kar sol idni ravni . 

Nema lo zaslug za to , da 
pos ta ja jo Bras lovče po
znane tud i p o špo r tn i de
javnos t i ima p r e d s e d n i k 
špor tnega d ruš tva tovar i š 
T I N E MAROVT. 

Pa l i r 

Le tošnja z ima je o t r o k o m povsem us t regla . Največ 
oz i roma dos t i snega je bilo t a k r a t , ko so o t roci 
uživali v pol le tn ih poči tn icah . T a k r a t j i m je p r a v 
pr i š la v s a k r š n a vzpet inica, in če t e ni bilo, so si 
h r ibček nared i l i s snegom sami . Posne tek j e s po
boč ja ob Pa r t i zansk i ces t i v Liscah, k je r j e delala 

tud i s m u č a r s k a šola. (Fo to : M. Božič) 



SE ŠE NI ODLOČIL 
fonček se z mamico do-

razui^^- Kadar se pogo-
'Ijata o njunih ali še bolje 
Jedano o njegovih rečeh, 

gi kot največja prijatelja. 
\rat ni skrivnosti, ki bi jo 
Ijgel zamolčali. To so samo 
.Ig ure, samo njuni po-
gjilci. Morda sta se tako 
.10 navezala drug na dru-
M tedaj, ko sta ostala sa-
^ Čutila sta praznino, ki je 
jsioZa z očetovim odhodom, 

sta jo nadomestila in se 
Ijolj zbližala. Tonček ma-

povsem zaupa; ona pa 
10 njegovo zaupljivost 

prejela kot tisto dragoce-
j5{̂  ki je ne smeš nikoli 
0r'eii. Zato je tudi tedaj, ko 
g pogovarjata o navidez nepo-
.ginbnih rečeh, resna, pozor-
j spremlja njegove besede, 
,« svetuje in pomaga. 

če bi ju človek gledal ob 
>ierih, ko se vsedeta na 

in se Tonček tako rad 
jsloni s svojo kodrasto gla-
jco k mami, bi mislil, da 
rg za velika zaljubljenca, 
icer pa, to v resnici tudi 
fl, Samo, da ju veže drugač-
J ljubezen, lepša in čistej

ša. Med njima ni zapore, ki 
bi jih bilo treba šele prema
govati, že zdavmj sta skleni
la, da se bosta spoštovala, 
čeprav si tega nista nikoli po
vedala na glas. 

Zato ni naključje, da je bi
la tudi mamica tista, ki je 
prva zvedela za Tončkovo 
najnovejšo skrivnost. Tonček 
se je namreč zaljubil. Zalju
bil v sošolko, ki je sedela v 
isti vrsti kot sam. Imela je 
svetle in prav tako kodra
ste lase. Sprva je ni opazil, 
ko pa ga je nekoč tako ne
pričakovano rešila zadrege in 
seveda slabe ocene, jo je po
gledal bolj pozorno. Takrat 
mu je pri srcu nekaj zatre
petalo. Sprva se ni niti za
vedal, kaj se z njim dogaja. 
In šele potem, ko se je več
krat ujel v mislih pri njej 
in jo na skrivaj pogledal, se 
mu je zdelo, da je to tisto, 
kar nekateri imanujejo lju
bezen. 

Tako je to svojo skrivnost 
zaupal mamici, ji razložil in 
povedal vse, kar je mislil, da 
ji mora zaupati. In znova sta 
se našla ter pogovorila. Ton

ček ji je povedal vse; še več 
kot je mislil in čutil. Toda, 
tedaj je moral govoriti, saj 
se je zaupal mamici, največ
jemu prijatelju. 

In potem skoraj ni bilo 
dneva, da se Tonček ne bi 
zatekel k mamici in ji govo
ril, kako je bilo v šoli, kako 
sta si* pomagala pri učenju, 
kako jo je prvič spremljal del 
poti proti domu. štle tedaj, 
ko ji je priznal, da ji je pri
tisnil na lica bežen poljub
ček, mu je postalo malce 
nerodno. Pa vendar, mamici 
je moral povedati tudi to. 

In tako je Tončkova mami
ca po živem pripovedovanju 
svojega sinka kmalu spozna
la tudi Alenko, pa čeprav je 
ni še nikoli videla. Tako se je 
v njun domek vtihotapil tre
tji. Zdaj sta pretežno govo
rila samo o Alenki oziroma 
o Tončku in Alenki. Navzlic 
temu se ni med njima niče
sar spremenilo. 

Nekega večera pa se je 
vendarle nekaj spremenilo. 
Tedaj je pogovor o Alenki 
začela mamica. 

— čuj, Tonček, mu je de

jala in vprašala hkrati, ali 
nima Alenka te dni rojstni 
dan? 

— Da, mamica, je bolj v 
zadregi kot sproščeno odvr
nil sinko. Res je, pojutriš
njem ima rojstni dan. Prav 
toliko jih bo imela kot jih 
imam jaz. Trinajst. 

— No, Tonček, je spet po
vzela mafnica, pa ji misliš 
kaj podariti? Veš, zdi se mi, 
da bi ji lahko kupil kakšno 
darilce. Morda čokolado ali 
pa manjšo bonboniero. De
nar za takšen nakup ti dam, 
več pa, kot sam veš, bi bilo 
težko. 

— Toda, mamica, je zdaj 
živahno vpadel Tonček. To 
vendar ne gre. Jaz se še ni
sem odločil, če bo Alenka 
tudi moja žena. 

Za hip je ostrmela in ga 
pogledala. Sprva ni vedela, ali 
se šali, ali misli zares. Ko 
pa je le razbrala resnost nje
govih besed tudi z obraza, 
mu je samo pokimala. Dru
gačen pomenek o tej njegovi 
odločitvi pa si je prihranila 
za drugič. 

— mb 

ČIŠČENJE ULIC JE OPRAVILO, KI GA TUDI 
V TEH PUSTIH DNEH NI MOGOČE ODLOŽITI. 
POSIJALO JE MALO SONCA, PA JE ČISTILEC OD

LOŽIL DEL SVOJE GARDEROBE . . . 
(FOTO: BERNI) 

DRAGO HRIBAR: Diskusijo moramo kanalizirati 

v zadnjem, času je slišati 
zahteve, da morajo biti di
skusije kanalizirane. Zlato 
pravilo diskutiranja, ki bi 
moralo veljati tako tam, 
kjer imajo kanalizacijo, ka
kor tam, kjer je nimajo, 
smo namreč zelo zanemarili, 

saj o problemih in problema
tiki še vedno diskutiramo 
precej nekanalizirano. Po
memben glas v tej smeri je 
bilo slišati na primer na 
konferenci prebivalcev v 
Blatni vasi. Celo predsednik 
sam je moral navzoče po 
uvodnem referatu večkrat 
opozoriti: 

— Tovariši, diskutirajmo, 
vendar tako, da bo naša di
skusija kanalizirana! 

Da bi kdo diskutiral kana-
lizirano, seveda nL nujno, da 
je strokovnjak' za kanalizaci« 
jo; dovolj je, da ve, kaj so 
kanali. Toda ali se niso ta
koj našli zagovorniki kana
lizacije v drugačnem smislu? 

Tovariši, je namreč re
kel nekdo, — prav je, da je 
tovariš predsednik sprožil 
problem kanalizacije, kajti 
če pc<gledamo okrog sebe, 
lahko ugotovimo, da v naši 
Blatni vasi praktično sploh 
nimamo kanalizacije. 

— Saj ni mislil tako! se je 
oglasil nekdo. 

— Da, je nadaljeval disku-
tant. — Popolnoma se stri
njam s tovarišem predsedni
kom, ki je rekel, da mcra-
mo govoriti o kanalizaciji. 

Po mojem mnenju je namreč 
kanalizacija Blatne vasi pro
blem številka ena. če se spo
minjate, so že pred meseci 
privlekli nekaj metrov cevi 
za kanale, ki so jih hoteli 
položiti cb cesti. Skopali so 
jarek, potem pa ugotovili, da 

je tistih kanalov premalo in 
da je zmanjkalo tudi denar
ja, da bi jih še dokupili. 
Zdaj so kanali ob cesti, v 
jarku pa se nabira voda, ki 
ob deževnih dneh preplavlja 
cesto in sosedna polja. 

—Tovariš, se je vmešal 
predsednik, — nisem mislil, 
da bi razpravljali o kanaliza
ciji, ampak da bi morala biti 
naša diskusija kanalizirana. 
Razumete? 

— No, saj! se je zopet dvi
gnil diskutant. — Ali vam ni

sem rekel, da bi morali Blat
no vas kanalizirati? Popolno
ma se strinjam z vami, ko 
pravite, da mora biti kanali
zirana. 

Med poslušalci je bilo sli
šati smeh. 

— Diskutirajo kanalizira-
no! se je oglasil nekdo. — 
Diskusija naj bo kanalizira
na, ne Blatna vas! 

— Kaj nisem govoril o ka
nalizaciji? Ce vam pa pra
vim, da Blatna vas ni kana
lizirana. Predlagam, da pri

skočimo na pomoč in tudi 
sami nekaj naredimo. Pa bo
mo hitro imeli kanalizacijo. 

In tako so diskusijo eno
stavno kanalizirali v kanali
zacijo. 

SLIKA Z NAŠIH ULIC 

Pogovor O zelenicah 
in knjižnici 

Pepe in Rok sta kot dobra 
Slovenca del svojega prostega 
časa preživela v gostilni. Se
dela sta na precej visokih 
stolih in pila pivo. Z njima 
so še bili prijatelji Mor Ava, 
Dr Ina, Reb Ula in Sil Va-
nec. 

»Rok, zdi se mi, da v Ce
lju nekaj ni v redu. Večina 
stvari, ki jih naredijo, jih 
imredijo slabo. Poglej novo 
študijsko knjižnico. Saj ne 
rečem, da- prostor ni lep in 
da uslužbenci nimajo lepih, 
svetlih delovnih kabinetov. 
Saj nič ne rečem, samo ne 
zdi se mi pa prav, da so tako 
zavozili tisti študijski pro
stor ...« je začel Pepe. 

Rok, ki je neprizadeto po
slušal prijateljsko pripovedo
vanje, ga je prekinil: 

»Vedno nekaj sitnariš. Z 
nobeno stvarjo nisi zadovo
ljen. Rad bi imel popolno 
udobnost in še tam bi ver
jetno našel kakšno pomanjk
ljivost. Navsezadnje pa so 
tudi arhitekti ljudje ...« 

»Ne gre za iskanje dlake v 
jajcu. Ce pa že nekaj delajo, 
bi lahko naredili pošteno in 
funkcionalno. Poglej: prideš 
zjutraj v knjižnico in ti pri 
študiju ves dan lepo poma
gajo zvoki z drsališča v Me
stnem parku, cela vrsta te
lefonskih pogovorov in ne
redko tudi tipkanje po stro
ju. Poleti pa boš lahko v ti
stem prostoru študiral samo 
brez srajce in z nogami na
močenimi v umivalnik mrzle 
vode.« 

»Tega nisem vedel. Na zu
naj pa celotna stavba tako 
lepo izgleda ...« 

»Se cela vrsta drugih po
manjkljivosti je. Zelo prijet

ni bi bili manjši delovni ka
bineti za študente, ki študi
rajo v študijskih skupinah. 
Tako ne bi motili ostalih.« 

Točajka je pred gosta po
stavila polna vrčka. 

»Sploh pa so v Celju arhi
tekti nekaj posebnega. Ne 
vem koliko natečajev za re
šitve posameznih mestnih 
predelov so že razpisali, po
delili velike nagrade, od vsega 
skupaj pa ni bilo nič. Zdaj 
je celo neki arhitekt izjavil, 
da v srednjeveško mesto ne 
spadajo zelenice. Prostor je 
treba dati avtomobilom. In 
napake srednjeveških arhitek
tov popravljajo njihovi so
dobniki ...« se je razburjal 
Pepe. 

»Veliko parkirnih prosto
rov potrebujemo. Za.svojega 
konjička ga skoraj nikoli ne 
najdem,« je poskušal Rok 

konstruktivno zagovarjati 
predlog arhitektov. 

»Seveda, ker ste se pa ta
ko razvadili, da niti pet ko
rakov ne morete narediti 
peš. In zdaj bi radi, da se 
vam umaknejo vse zelenice, 
drevje in nazadnje še morda 
še mi... Nobene obzirnosti 
ne poznate bencinarji... Sa
mo avto, borba za denar, 
ugodje in malo modrega neba 
nad vami. To je vaša vizit
ka ...« 

Roku je bilo dsvolj Pepe-
tovega razburjanja. Zanj je 
važno, da bo lahko kje par
kiral svoj avto, kako pa je 
s kulturo, je problem drugih. 
Obrnil se je k Reb Uli in 
Dr Ini. Začeli so se pogovar
jati o novem modelu Tomo-
sovega avtomobila ... 

—tv 

FRIDERIK BRAUN: 

SIGNORINA 
Gospod Otto Timpfel, direktor tovarne pohištva je se-

lel pri Belem labodu. Svojim prijateljem je pripovedoval 
jgodbo o počitnicah v Italiji. 

»Torej v Italiji lahko z nemščino prideš zelo daleč,« 
je rekel. »Italijani so sijajni ljudje in zares se trudijo, 
ja bi razumeli tujca. Glejte, kaj se mi je zgodilo v Por-
lofinu! 

. . . Portofino je malo dolgočasno mesto ob obali. Ka
ter si človek ne želi biti v hotelski sobi, sede na Gari-
baldijev trg, liže sladoled in opazuje mimoidoče. 

Tudi jaz sem sedel na tistem trgu. Ura je bila že 
štiri popoldne in postajalo mi je vedno bolj dolgčas. 
Nenadoma sem se predramil, kajti k moji mizi je prise-
dla lepa signorina temnih las in čudovitih oči. Pogledala 
me je in se nasmehnila, pri čemer si seveda nisem mogel 
kaj, da je ne bi vprašal, če ji smem morda kaj naročiti. 
Pozorno me je poslušala, potem pa zmignila z raiheni. 
Pokazal sem na sladoled pa nanjo; razumela je in pri
kimala. Nato me je nekaj vprašala, pa sem skomignil z 
rameni. Ko je natakar prinesel sladoled, ga je prosila, 
tla ji da beležnico in svinčnik. Pričela je risati planine, 
bore, nazadnje pa je narisala kompas ter podčrtala črko 
S (sever). 

Hitro sem uganil, kaj misli: severno od Alp, Schwarz-
»ald z bori, moj rojstni kraj . 

Veselo sem prikimal. 
— Timpfel, sem se predstavil. — Iz Tortheima. • 
Signorina se je nasmehnila. Nato je pogledala na uro 

bil je čas za večerjo. 
Vzel sem ji beležnico, narisal mizo, na njej steklenico 

in pladenj s piščancem. 
Prikimala je. 
Potem sem narisal klavir, violinista in par, ki pleše 

^ s tem sem seveda mislil na večer v hotelu. 
Zopet je prikimala, mi vzela papir in pričela risati. 
morete si misliti, kako sem se začudil, ko mi ga je 

^ l a ! Povedal sem ji namreč samo svoj priimek. A ona? 
pomislite, narisala je posteljo! še danes se sprašujem, 
^ko je mogla uganiti, da sem direktor tovarne pohištva! 

[ilf'^ za hipec je skočila na klepet k znanki, ko se je vračala iz o:jt'n3kega sre-
kamor dnevno raznaša litre in litre mleka. Nazaj grede pa je malčkom 
še kUo lepo zapečenega kruha, voziček pa je počakal na robu ceste ob 

vrtni ograji. (Foto: Berni) 



VSAKDO ZASLUŽI SVOJ KANČEK VESELJA POD SONCEM 

TUDI POZIMI 
Še posebej otroci, ki jih je narava sicer opeharila 

Ko smo decembra začeli akcijo za novoletno 
obdaritev otrok celjske posebne šole, smo lahko sa
mo upali, da bo tudi uspela. Zdaj, ko ocenjujemo 
rezultate, lahko rečemo — uspela je! 

števi lni delovni kolelctivi in družbene organi
zacije so se odzvali pismenim prošnjam društva za 
pomoč duševno nezadostno razvitim osebam in po
slali materialne in denarne prispevke za novoletno 
obdaritev otrok. Tudi posamezni občani so na pozive 
redakcij našega tednika in radia darovali otrokom 
precej oblek in obutve. In tako je dedek Mraz 
lahko pogostil otroke in jih obdaroval z bogatimi 
paketi, najbolj socialno šibke pa še s prepotrebnimi 
oblačili in obutvijo. 

Razen za obdaritev je ostalo še nekaj denarja, 
s katerim so organizirali desetdnevno zimovanje za 
34 socialno najbolj ogroženih otrok. 

»TOVAPvIŠICA, JAZ 
BI ŠE JEDLA!« 

Odpravili smo se v Solča
vo, da bi obiskali otroke, ki 
so tam zimovali. Avtobus se 
je počasi vijugal skozi ozko 
sotesko Savinje. Redke sne
žinke so tiho padale na belo 
snežno odejo in na smreke, 
ki so jih pokrivali beli klo
buki. 

B. 
Solčava. Hiše so se kot pi

ščanci stisnile okrog cerkvi
ce. Pod vasjo je ob cesti lepa 
nova šola, ki je bila (čeprav 
so bile zimske počitnice) pol
na otroškega živ-žava. Tu je 
namreč preživljalo svoje zim
ske počitnice 34 otrok iz za

voda »Ivanke Uranjekove« iz 
Celja. 

Ko smo prišli, so bili rav
no pri kosilu. Nasmejani 
obrazki so nas s polnimi usti 
pozdravljali, ko smo stopili v 
jedilnico. 

»Tovarišica, jaz bi še je
dla,« je dvignila roko rdeče-
lična Erika. 

»Prinesi krožnik,« ji je de
jala kuharica Marija ter ji 
naložila v krožnik dišečega 
fižola. 

»Jaz bi tudi še, jaz tudi, 
jaz. . .« so se druga za dru
gim dvigale drobne otroške 
ročice. 

In za vse je bilo dovolj, 
kajti: »Eden izmed ciljev zi-

movanja je tudi ta, da bi si 
otroci, ki so podhranjeni, 
fizično opomogli ob izdatni 
pravilni prehrani,« nam je 
dejal vodja zimovanja profe
sor Stane Kranjc. 

»Drugi cilj pa je, da bi 
otroke, ki žive v socialno 
neurejenem okolju, iztrgali 
IZ le tega in jim omogočili, 
da preživijo zimske počitni
ce v urejenih razmerah, kjer 
bi pozabili na vsakodnevne 
težave, ki jih tarejo doma. 
Med zimovanjem jih tudi na
vajamo na delovne in živ
ljenjske navade, ki so nujne 
za življenje v kolektivu. 
Hkrati povezujemo zimova
nje tudi 2 učenjem, saj je 
tukaj nešteto priložnosti, ko 
jim lahko na konkretnih pri
merih razložimo razne poja
ve v naravi. Priredili bomo 
tudi več izletov ter razna 
poučna predavanja ob veče
rih. Tako bomo odšli na izle
te v Logarsko dolino, v Ro
banov kot, pod Olševo in še 

kam. Vas zanima, kakšen je 
hišni red? Vstajanje je ob 
osmi uri, nato pospravljanje, 
umivanje ter zajtrk. Po zaj
trku, pa se prične veselje na 
snegu do 13. ure, ko je kosi
lo. Nato popoldanski počitek 
do malice ob 16. uri. Po ma
lici pa spet sankanje in smu

čanje do mraka, ko se oi:oci 
zberejo v dnevni sobi, kjer 
so na sporedu razne družab
ne igre, ki se nadaljujejo tu
di po večerji do 21. ure, ko 
morajo vsi v posteljo.« 

PRIJETNO SEM 
PRESENEČENA 

NAD OTROKI 
Popoldne po malici je bilo 

na snegu spet veslo. Kljub 
temu, da je snežilo, so se 
otroci neumorno podili po 
strmini nad šolo. Kdor je 
imel smuči, se je smučal, 
drugi so se sankali, kejMli, 

se podili in sploh — bili so 
veseli. 

»Tovarišica, ali se lahko 
gremo na ,ta dolgo progo' 

sankat?« je spraševala Ivan
ka tovarišico Verico, ki je bi
la z njimi. 

»Danes je slabo vreme, boš 
že šla jutri,« ji tovarišica ni 
dovolila. In Ivanka je že spet 
hitela v hrib, da ji čas ne 
bi ušel. 

»Da vam po pravici povem, 
prijetno sem presenečena 
nad otroci,« nam je dejala 
vzgojiteljica Verica Perbil, ko 
smo se zanimali, če ima do

sti težav z otroki. »Mislila 
sem, da bomo imeli mnogo 
več težav z njimi, saj je to 
v glavnem popolnoma not 
kolektiv, toda otroci so iz. 
redno pridni. Verjetno zara
di okolja, ki je zanje popol
noma novo. Tudi zvečer vsi 
zelo radi sodelujejo pri dru
žabnih igrah in ko morajo 
oditi spat, bi radi še kar na
prej ostali v dnevni sobi. 
No, sem pa tja tudi kdo ne 
uboga, toda to je vendar 
normalno pri taki skupim 
otrok. Kuka, zakaj ne doi 
sank tudi mali Ankici?« ji 
bila tovarišica huda na Ku-
ko, ki se je hotela kar sama 
sankati. In mala Ankica je 
nato tudi dobila sanke, kljub 
Kukinim jeznim pogledom. 
Ko smo se nato vračali pro
ti šoli, smo srečali Silva s 
košem na rami. 

»Kam pa ti s košem?« smo 
ga pobarali. 

»Ja veste, jaz pa kurim.« 
nam je dejal in M široko 
nasmejal, »in zdaj grem po 
drva, da bomo na toplem.« 

NA SVIDENJE 
PRIHODNJE LETO 
otroci pomagajo pri vseh 

delih. Tudi v kuhinji. Ravno 
takrat je Ivanka pomagala 
kuharici lupiti krompir za 
večerjo. 

»O, jaz pa zelo rada poma
gam v kuhinji. Tudi v domu 
na Golovcu, ne samo tukaj. 
Obiskujem osmi razred in se 
še nobeno zimo nisem imela 
tako lepo kot letos, ko smo 
tukaj v Solčavi.« 

Ko smo odhajali, so nam 
otroci mahali in nas po
zdravljali z »na svidenje«. 

Tudi mi upamo, da se bo
mo drugo leto spet srečali na 
zimovanju, ki je bilo sicer 
prvo v življenju teh otrok, a 
naj ne bi bilo, tudi zadnje in 
zato »Na svidenje prihodnje 
leto!« 

L. S. 

E P I G R A M 
Med diskutanti nima 

^ konkurenta, 
saj tako problematiko 

»iznese«! 
ki tehta včasih dvakrat 

po dva centa 
in poslušalce skozi vrata 

nese 

Razstava 
Jožeta 
Ciuhe 

Prejšnji teden so v cem 
skem Likovnem salonu odpm 
razstavo likovnih del JožBm 
Ciuhe, za katerega je avU^ 
prejel letošnjo nagrado P^^' 
šernovega sklada. Na razs^^' 
vi je 20 slik na pleksi steklo 
in 10 risb, med njimi slike ^ 
njegovega znamenitega biso^' 
tinskega in ciganskega cik^ 

Razstava v Likovnem salO' 
nu bo odprta do 2. marc^ 



VREME 

VREMENSKA NAPOVED ZA 
CAS OD 14. DO 25. 

FEBRUARJA 
Padavine z ohladitvijo se 

pričakujejo okrog 14., 18., 21. 
in od 24. februarja dalje. 
Vmes izboljšanje oziroma le
po vreme. Okrog 18. februar
ja, najkasneje okrog 25. fe
bruarja pričetek nove zime. 

Dr. V. M. 

2IV1NO. 
ZDRAVNIŠKA 
DEŽURNA 
SUJŽBA 

februarja 1968 
Od 16. do 23. 

Janez ČERNEJ, veterinar, 
Celje, Kajuhova ulica l i blok 
3-II — tel. 22-32. 

KONCERTI 
"Sreda, 21! febr.: I^on^ert 

ža mladino. P r o g r a m , 
opernih arij. Nada Sev-j^ 
šek — mezzosopran, Sa-V 

' m o Smerkolj — bariton, 
Ladko Korošec — bas, 
Zdenka Lukec — klavir.r-
Ob 11,30 in ob 17,30 v Na
rodnem domu. 

Sreda, 6. marca: Dubravka 
Tomšič — Klavirski ve
čer. Ob 20. v Narodnem 
domu. Hf. 
Predprodaja vstopnic v-
Glasbeni šoli. 

Dopisujte 
v vaš 

Celjski 
tednik 

Z A H V A L A 
Tov. dr. Ervinu ]VIt'.jaku, ki 

je od sodne razprave podaril 
100 ND, neimenovanemu tova
rišu iz Laške.£ja, ki je podaril 
50 ND in Poravnalnemu svetu 
Šoštanj za dvakratni denarni 
Poklon PRISRČNA HVALA. 

Odbor Zveze slepih Celje: 

OGLAS 
V C. TEDNIKU 

ZANESLJIV 
USPEH 

SKUPŠČINA 
OBČINE 

ŽALEC 
je po uspešno izvedenem referendumu sprejela od
lok o krajevnem samoprispevku v letih 1968--1973 
za izgradnjo in obnovo šolskih stavb v občini' 
Žalec ter v skladu s tem odlokom ustanovila pose
ben sklad, na katerem se zbirajo sredstva name
njena za investicije v šolstvu. Eden izmed virov, 
dohodkov tega sklada so tudi prostovoljni prispevki 
in darila občanov, ter pravnih oseb. Zato obvešča
mo vse tiste, ki bodo prostovoljno prispevali sred
stva za izgradnjo in obnovo šolskih stavb v občini 
Žalec, da lahko svoje prispevke nakažejo na tek. 
rač. št. 507-840-921-062 Krajevni samoprispevek za. 
izgradnjo in obnovo šolskih stavb v občini Žalec. ^ 

SLG CELJE 
Petek, 16. februarja ob 19.30: 

Sofokles: KRALJ OIDIPUS. 
Premiera. Premierski abon
ma in izven. 

Sobota, 17. februarja ob 19.301 
: Sofokles: KRALJ OIDIPUS. 

Sobotni abonma in izven. 
Nedelja, 18. februarja ob 

19.30: Sofokles: KRALJ OI
DIPUS. . to rkov abonma in 
izven. 

Torek, 20. . februarja ob 
19.30: Dominik Smole: 
CVETJE ZLA. Gostovanje 
v SNG — Drama v Ljub
ljani. 

Sreda, 21. februarja ob 20.: 
Sofokles: KRALJ OIDIPUS. 
Gostovanje v Velenju. 

Četrtek, 22. febniarja ob 19: 
Sofokles: KRALJ OIDIPUS. 
III . mladinski abonma in 
izven. 

Petek, 23. februarja ob 15.30: 
Goldoni: KRCMARICA. I. 
mladinski abonma in izven. 

NA.ILEPSE 
DARILO 

ZA SVOJCE 
V INOZEM

STVU JE 

C TEDNIK 

M A L I 
O G L A S f 
Vsaka beseda v malem ogla
su stane 0,50 Ndin (za naroč
nike) in 0,60 Ndin (za vse 
druge). Ob posredovanju na
slova v upravi lista se zara
čuna še dodatnih 1,00 Ndin; 
za oglase pod šifro pa po 
2,00 Ndin. 

Male oglase sprejemamo na
čelno v upravi lista vsak le
den do 10. ure v soboto. Iz
jemoma sprejemamo naročila 
za male oglase iz ^ idaljenih 
krajev, bolnišnic, zdravilišč, 
zavodov in podobno tudi v 
pismih, če nakaže naročnik 
istočasno ustrezno vsoto de
narja. 
C. TEDNIK, OGLASNI OD-
DELEK, Celje, Gregorčičeva 
5, pritličje desno; telefon 
31-05. 

RAZNO 
ZA VARSTVO otroka (2 in 

pol leti), potrebujem sta
rejšo osebo za 8 ur. Plačam 
dobro. Naslov v upravi li
sta. 

KATERA mlajša upokojenka 
bi šla v skupno gospodinj
stvo k družinski upokojen
ki na deželo? Zglasite se na 
Osnovni šoli Šentjur pri 
Celju — v dopoldanskem 
času. 

MLAJŠO upokojenko, ki si 
želi mirnega življenja sprej
mem v svojo tričlansko 
družino. Dam lepo prazno 
ali opremljeno ogrevano so
bo. Naslov v upravi lista. 

VRŠIM hitro in poceni pre
vozne usluge s tovornim av
tom znamke Stayer kiper 
5 ton. Branko Mastnak, Ka
juhova 11, Celje, tel. 34/73. 

OPOZARJAM vsakogar pred 
nakupom kakršnihkoli pred
metov, hkrati pa tudi, da 

nisem plačnik dolgov, ki bi 
jih napravila moja žena 
Rozalija Jazbinšek, Štors 

8 a. Addolf Jazbinšek 

GRADITELJI HIŠ — 
POZOR! 

Izdelujem aluminijaste kar-
nise, okvire za rolete, razne 
ograje in opravljam vsa stav-
bena ključavničarska dela — 
Priporoča se: MILOŠ KLI-
NAR, CELJE, Vrunčeva 14 — 
tel. 30-51. 

PRODAM 
2 HA gozda v Zagradu pro« 

dam. Naslov v upravi lista. 
HIŠO s travnikom, vinogra

dom, njivo v Podgradu, pri
memo za vikend prodam. 
Marija Flis, Vrbno 21 — 
Šentjur. 

KUHINJSKO kredenco, lepo, 
masivno, prodam po ugodni 
ceni. Vprašati pri Vrbov-
šek, Celje, šlandrov trg 1 
— dvorišče. 

SENO, spalnico in avto Olim. 
pia prodam. Naslov v upra
vi lista. 

4-LETNEGA konja, vpreino 
kosihiico »POBEDA« z žet
veno napravo, skoraj novo 
hmeljsko motorno škropil
nico ter primerno doplači
lo nudim v zamenjavo za 
traktor Steyer 18. Naslov 
v upravi lista. 

LISTNATI gozd (2 ha, 54 a) 
na območju Založ pri Pol
zeli zamenjam za motorno 
kosilnico ali gumi voz. Na
slov v upravi lista. 

ZASTAVO 750, letnik 1963 
prodam. Cena 870.000 SD. 
Naslov v upravi lista. 

ZAZIDALNO gradbeno parce-
.. k) ob Ljubljanski cesti pro-

vdam. Pismene ponudbe na 
upravo lista pod »PEšiSlE.- v 
NA TLA«. '̂--̂ ^̂  

ENOSEDEŽNT, dobro ohra
njen mopeJ prof' m ali za
menjam za klavirsko har
moniko najmanj 80 basov. 
Vili Crešnovar. Šmohor 16 
— Laško. 

»BOHINJKI« kravo in brejo 
telico prodam. Jančar, 
Rimske Toplice. 

VISOKOPRITLICN^ nedo
končano hišo na Ložnici 
prodam. Lokacija izvrstna! 
Naslov v upravi lista. ^. • 

ŠTEDILNIK, kompletno spal
nico, mrežno omaro pro
dam. Vprašati vsak dan do 
11. ure — Teharje 22. 

GOSPODARSKO poslopje za 
preureditev v večje stano
vanje z delavnicami ali dvo
je stanovanj naprodaj. Pi
šite na oglasni oddelek C 
tednika pod »SAVINJSKA 
DOLINA«. -

NERABLJEN dvoredni pletil-
ni stroj »REGINA« pro
dam. Vrhunc, Florjana Po-
hlina 1, Žalec. 

UGODNO PRODAM SKORAJ 
NOVO KROMATICNO 120 
BASNO HARMONIKO ITA
LIJANSKE ZNAMKE — 
»SCANDALI«. — JOŽE VO-
LER, RADUHA, pošta LU-
CE OB SAVINJI. 

KUPIM 
LAHEK giuni voz kupi Stan

ko Pahole, Ljubečna 63 — 
škofja vas. 

STANOVANJSKO hišo z ne
kaj zemlje v okolici Gru-
šovelj, Pirešice, Medloga, 
Ostrožnega, Lopate do škof
je vasi kupim v gotovini do 
4,000.000 SD. Neža Marušič, 
Ločica 57 — Polzela. 

ZAPOSLITEV 
VAJENCA za slikarsko ple

skarsko obrt sprejmem. 
Branko Dobravec, Tomši
čev trg 16, Celje. 

STANOVANJA 
OPRE31LJENO sobo oddam 

moškemu in garažo za fiat 
750. Naslov v upravi lista. 

NEOPREMLJENO sobo s po
sebnim vhodom v bližini 
mesta iščem. Plačam do
bro. Miro Tovornik, Ul. 
XIV. divizije 6, Celje. 

PRAZNO ali opremljeno sobo 
nudim za varstvo otroka. 
Lahko tudi upokojenka, ki 
ji nudim celotno oskrbo. 
Naslov v upravi lista. 

KOT sostanovalko sprejmem 
pošteno dekle. Naslov v up
ravi lista. 

STAREJŠA zakonca brez ot
rok nujno iščeta enoinpol-
sobno stanovanje v bližini 
mesta, po možnosti s so
uporabo kopalnice. Plačata 
za nekaj let vnaprej. Po
nudbe pod »Suho in sonč
no«. 

DVOSOBNO stanovanje v 
Ljubljani zamenjam za eno-
sobno v Celju. Informacije 
na Ostrožnem 98, Celje. 

OBVESTILO O VPISU 
V OSNOVNE ŠOLE 

»Vpisovanje učencev za 1. 
raared osnovne šole bo v 
\'seh celjskih šolah dne 19. 2. 
in 20. 2. 1968. Vpisovanje bo 
v uradnih prostorih vseh 
celjskih šol oba dneva dopol
dne od 9. do 11. ure in od 15. 
do 17. vtre popoldne. 

Starši naj privedejo otroke 
osebno v šolo in naj ne po
zabijo prinesti s sabo rojstni 
list otroka. . 

Prosimo starše, da se po
zanimajo pri sosednjih otro-
kih, v l^teri šolski okoJiš 
spadajo in se naj napotijo v 
svojo šok). 

Vpisovali bomo otroke ro
jene leta 1961, pogojno pa 
tudi tiste, ki so ro^^eni v pr
vih mesecih leta 1962. Otrok, 
rojenih leta 1962, se ne obve
zujemo sprejeti v 1. razred.« 

O DELU RDEČEGA KRIŽA 

Tečaji prve pomoči 
Ot> vesteh, ki jih prinaša

jo časopisi, radio in televizija 
o grozotah vojne pa tudi na
ravnih nesreč, potresi, povod-
nje in požari, ugotavljamo 
vedno znova, da bi bile te ve
liko manjše, če bi ljudje ime
li vsaj osnovno znanje prve 
pomoči. Dostiitrat je prav ta 
odločilna, kajti zdravnik ni 
vedno takoj na mestu. Dosti
krat pa tudi ni potrebne, do
volj je, če se nezgodi primer
no tudi ukrepa. Toda prav 
na tem področju je še veli
ka praznina. Po vaseh je le 
malokdo vešč prve pomoči, 
čeprav je dostikrat prav tu 
na mestu. 

Krajevne organizacije bo
do na vsak način morale po
skrbeti, da se ta praznina za
maši. Tu ne gre za nezainte-
resiranost ljudi, temveč le 

za primerno organizacijsko 
obliko, kako organizirati ta
ke tečaje, kako jih voditi, 
kdaj, kje. Dosedanje kam
panjske oblike niso dale 
onih uspehov, ki bi jih pri
čakoval. Najbolj pa se pogre
ša prisotnost mladine, čeprav 
tu spet ne moremo trditi, da 
ta niina zanimanja za to. Le 
pritegniti je ne znamo, ne 
znamo je vključiti v to delo, 
tako da se mladinec dosti
krat res počuti odveč. 

Prva pomoč bi mo<rala na 
vsak način najti pot v vsako 
vas, naselje. Ustrezen pri
stop k ljudem bo nedvomno 
našel odziv pri njih in uspeh 
ne bo izostal. V tej smeri ča
ka organizacijo še pravza
prav pionirsko delo. 

M. M. 

D r . Z V O N I A A I R L A M O V E C : 

Kratek oris zgodovine psihiatrije 
T a k r a t n i 

psihiatri so smatrali duševne bolezni 
za posledico okvar možganov. Neka
ko v tem času pa so se začeli zanima
ti tudi za duševne pojave same po se
bi. Naenkrat so postale zanimive tudi 
tiste duševne motnje, ki jih do tedaj 
niso obravnavali, se pravi nevroze 
(živčnost) . Na veliko se je ukvarjal z 
eno izmed nevroz, histerijo, francoski 
zdravnik Charcot. Pri njem je delal 
tudi Dunajčan Sigmund Freud, ki je 
bil začetnik revolucije v psihiatriji. V 
človeškem duševnem življenju je od
kril zavestni in podzavestni del; pod
zavestni naj bi imel važnejšo vlogo ter 
bi določal človekovo mišljenje in rav
nanje. Izvor duševnim boleznim je 
Freud iskal v psiholoških dogajanjih, 
se pravi ne v okvarah možganov, in 
tudi zdraviti je poskušal s pomočjo 
psihološkega vplivanja — tako imeno
vane psihoanalize. Vendar so še vedno 
poskušali razlagati duševne bolezni s 
spremembami v možganih in zato tudi 
zdraviti s kemičnim in fizikalnim 
učinkovanjem nanje. Tako je prišlo 
do novega revolucionarnega odkritja 

— zdravljenja duševnih bolnikov s po
močjo inzulina in elektro šoka. 

Psihiatrija je dobila prvo močno 
orožje v roke in podoba bolnišnic za 
duševno bolne se je spremenila. Ko
maj pičlih 15 let je minilo in leta 1952 
se je pojavilo novo zdravilo, ki ima 
tudi odločujoč vpliv na psihiatrijo, to 
so preparati tako imenovanih fenotia-
zinov (znani largactil, melleril) . Pod 
vplivom teh novih zdravil je surovost 
iz duševnih bolnic izginila, psihoanali
tične teorije, ki so se razvile iz Freu
dovega nauka, pa so se vnesle v člo
veške odnose v psihiatrijo kot eno iz
med važnih zdravilnih pomagal. In ta
ko je danes bolnica za duševne bolne 
tiiša, kjer vlada mir in red, kjer se 
pridno dela, po delu zabava in počiva. 
Skratka, v bolnici skušajo bolnika čim-; 
prej pripeljati na stari način življenja.; 
Psihiatrična znanost pa pospešeno iš-^ 
če novih poti iz duševnih bolezni. Prii 
tem si prizadeva prav tako na polju'! 
psihoanalize kot na področju psiho-j 
farmakologije (vede o vplivu kemičnih i 
zdravil na duševnost oz. na duševna! 
obolenja) . 



Tam, kjer raste drevo večnosti... 
Taniog Mani še ni konec 

sveta. Toda tukaj, kamor 
prihajajo ladje z vseh celin, 
ni drugega kot vodovje in z 
džunglo pokrita obrežja. To 
je Borneo, ob čigar obrežja 
butajo valovi Pacifika. 

Zelena so obrežja tega dalj
nega otoka, kjer živijo ple
mena, ki prišleku ne sežejo 
v roko in o katerih pripove
dujejo mračne zgodbe, kakor 
so tiste o glavorezcih Dajakih. 

Pomorščaki neradi usidrajo 
svoje ladje v vodah Tanioga 
Mani, široki deltd reke, ki pri
teka iz džimgel Bornea, pol
nih vreščanja divjih ptic, vpi
tja opic, pošastno lepih me
tuljev in pisanih kolibrijev, 

»črni, draga, so zdaj moji 
dnevi, ker pripluli smo 
v Taniog M a n i . . .« 

Tako pojo mladi ix>morščaki, 
napoa v šali, napol zares. 

Ladjo privežejo za velike 
boje in tukaj ostanejo dneve 
in dneve, obkoljena od vseh 
strani s splavi. Spretni plava
joči dokerji, kot imenujejo to 
vrsto obrežnih delavcev, dan 
in noč vlačijo iz vode velika 
debla, jih povezujejo z liana
mi v splav. To so debla, ki 
prihajajo po reki iz mračnih 
gozdov Bornea v ocean. 

Debla so gladka, kot da jih 
je kipar obtesal s posebno 
pozornostjo in ljubeznijo; pri
našajo vonjave iz osrčja pra
starih gozdov, pozdrave ne-
zmnih drvarjev, katerih ob
razov m oči ne bo videi noben 
od teh belih pomorščakov. Na 
vsakem deblu drevesa, ki ra
ste ponosno in ravno kot no
beno drugo drevo na svetu, 
je vsekrr znamenje s sekiro 
in pobarvano. Crka ali črka 
in številka. Deblo je dolgo 
plavalo po vodi, skorja mu je 
postala gladka in spolzka od 
alg in diši po ribah. 

»O, Taniog Mani, kjer raste 
drevo večnosti . . .« poje dr
var na Borneu, ko podira ti-
kovo drvo, najtrši les na sve
tu, o katerem pravijo, da ga 
niti ogenj ne more uničiti. 

»O. reka Taniog Mani, ki 

skrivaš najponosnejše drevo 
na svetu . . .« F>oje ploveči d o 
ker po kitajsko ali malajsko ali 
japonsko, ko na pol sit, bolan 
za rumeno mrzlico, hrepeni 
po svoji družini in svojem 
domu, ki je tako neznansko 
dalieč od zelenega, divjega 
Bornea. 

Pacifik ziblje težke ladje, 
zasidrane nekaj sto metrov 
od zelenih bregov Tamoga 
Mani, v ustju, ki živi kroko
dile in vrešče opice. Opice ob 
svitu plezajo po vejah prele
pih palm, kraljic džungle, in, 
cviiijo od objestnosti, ko se 
brizgajo z vodo iz oceana. 
Mornarji so otožni in je.TNL. 
Molčijo, ko se naveličajo sa
mote in gluhe džimgle, odko
der iz mraku prihajajo opoj 
ne vonjave, posebno kadar 
cvete oin-^^t. 

»O, reka Tamog Mani, da bi 
te ne bilo . .« pojo plavajoči 
dokerji, brezdomci, čeprav 
imajo dom, čeprav imajo dru
žino in rodni kraj. Na svojih 
džvmkah kurijo velik ogenj, 
utrujena, otožni in revni. 

Ladje odhajajo, odnašajo s 
seboj najtrši les, ki ga niti 
ogenj ne more uničiti, les, od 
katerega bodo bogati še bolj 
obogateli. V daljave potuje 
drevo tik, ki mu pravijo »dre
vo večnosti«. 

Blaženka Stejič 

Na poti k taborišču v osrčju džungle na Borneu 

MELIORACIJF V MAKEDONIJI 

Dve žetvi na leto 
Kot predvidevajo, bo kme

tijsko gospodarstvo v Make 
donlji imelo do konca leta 
1972 že okrog 138 tisoč hek 
tarov -odovitnih njivskih po
vršin. Meioracijski sistemi, 
ki ,jih 7 zvezno pomočjo že 
nekaj let izvajajo na pod
ročju republike Makedonije, 
bodo pomenili velik korak v 
razvoju tamkajšn.iega polje
delstva 

Kcliko bodo novi si.stemi 
namakanja pripomogli k več
jim pridelkom, priča dejstvo, 
da bo kmetijska proizvodnja 
na meioriranih področjih 
skorai letkrat večja kot prej 
na istih parcelah. To bo 
omo,firočilo. da se bo tudi 
letna bruto proizvodnja vse 
ga makedonskega kmetijstva 
poveča!« za okrog 40 odstot 
kov v primerjavi sedanjo. 

Doshi so za zgradnjo si
stemov za namakanje in iz-
suševanje porabili okrog .'lOO 
milijonov novih dinarjev, do 
konca leta 1972 pa bo treba 
vložiti za melioracijo še 
okrog 1 milijardo 390 tisoč 
dinarjev. 

Makedonija ima že sedaj 

večje število manjših siste
mov, ki namakajo kakih 45 
tisoč hektarov. Te površine 
so že pokazale svoje velike 
prednosti. V stanju izgrad
nje melioracijskih naprav so 
sedaj sistemi »Bregalnica« — 
27.00 hektarov, »Strumica« — 
22.150 hektarov in »Tikveš« — 
20.110 hektarov, kar ie sku
paj 72.000 hektarov obdelo
valnih površin. Razen tega se 
pospešeno dela še na drugih 
manjših melioracijskih siste
mih. 

Skupaj s sistemi na zama
kali je. ki so bili zgrajeni 
prejšnja leta, bo nova izbolj
šava obdelovalnih površin v 
Makedoniji omogočila, da bo
do imeli po dve žetvi na leto. 
!Vamaka'ni in izsuševalni si
stemi bodo omogočili, kot 
pravijo strokovnjaki, skrajno 
izkoriščenje zelo ugodnih 
podnebnih pogojev v Make
doniji in pospeševanju in
dustrijskih kultur, kot so 
tobak, bombaž, afion (mak) 
in riž. Prav tem kulturam 
makedonsko sredozemsko 
podnebje zelo bstreza. 

A. DIMITROVSKl 

L j u d s k a ^ 

m o d r o s t 

Vsak berač svojo mal
ho hvali. 

Vsak človek ima svoj 
prav. 

Vsakemu se svoje naj
lepše zdi. 

Vsak je sebe vreden. 
Vsak je svojega imena 

vreden. 

Art Buchivald: 

Dekle? Kaj pa je to? 
Prejšnji teden je prišla 

iz Da Nanga v Vietnamu 
žalostna novica, da mor
nariški korpus Združenih 
držav Amerike poskuša 
odstraniti vse slike lepotic 
iz svojih kasarn. Ta kam
panja se je začela, ko so 
generali v Da Nangu ob
vestili svoje oficirje, da 
štab mornariškega korpu
sa ni nič kaj navdušen 
nad temi lepoticami. Nato 
je sledila kaplanova pridi
ga,, v kateri je svaril fante 
pred pokvarjenostjo in 
škodljivostjo teh deklet, 
posebej še tistih mladih 
dam, ki razkazujejo svoje 
čare v reviji »Playboy«. 

Ker sem sam nekdaj bil 
mannec, me je odnos 
mornariškega korpusa do 
lepotic nemalo prizadel in 
osupnil. Skozi leta in leta, 
od Montezume pa do Tri-
polija, so mlade marince 
Tiavdihovale slike lepotic, 
ki so jih nosili s seboj, 
in jih spominjale, za kaj 
se borijo. 

Marince navadno poši
ljajo v take kraje, kjer 
so edina ženska bitja, ki 
jih lahko vidijo od enega 
do drugega leta, dekleta, 
katerih slike pripenjajo 
na stene svojih šotorov, 
če ne bi bilo teh deklet, 
je vprašanje, kako bi se 
marinci spet lahko vrnili 
v normalno družbo ter se 
obnašali kot človeška 
bitja. 

Spominjam se, kako 
sem med drugo svetovno 
vojno v Enivoetoku na 
Marshallskih otokih šel k 
nekemu prijatelju v šotor 
in videl, da ima v svoji 
omarici nalepljeno neko 
fotografijo. Na tem otoku 
sem bil že 14 mesecev, 
vendar sem tedaj princ vi
del to sliko. 

»Kaj pa imaš tukaj?« 
sem vprašal prijatelja. 

»Neko dekle,« je odgo
voril. 

»Dekle? Kaj pa je to?« 
sem vprašal. 

»No, to je stvar, ki je 
podobna moškemu, samo 
da je Tnalo drugačna.« 

»Bedak, to tudi sam vi
dim,« sem dejal. »Kaj pa 
počne?« 

»Precej govori, ima 
otroke in Tiosi mnogo tra
pastih oblek.* 

»Toda tale nima na sebi 
ničesar,« sem pokazal. 

»Vem. Saj ravno zato je 
vredna, da jo kam nale-
piš. če bi imela na sebi 
kaj dosti obleke, je že ne 
bi hotel gledati.« 

»Zakaj pa ne?« 
»Ker ne bi mogel niče

sar videti.« 
»Kaj pa bi rad videl?t( 
»No, če bi bila oblečena, 

ne bi vedel, da je drugač-
na, kot smo mi. če pa ne 
bi imel zavesti, da so v 
Združenih državah tudi 
bitja, ki so drugačna od 
nas, bi se na mestu ustre-
m.« 

»To se mi zdi smešTio,« 
sem dejal. 

»To je zato, ker si tu
kaj že preveč dolgo. Kaj 
nisi še nikoli ničesar sli
šal o dekletih?« 

»Zdi se mi, da so se 
zadnjič zvečer fantje po
govarjali o njih. Toda ni
sem dobro slišai, kaj so 
govorili. Eden od njih je 
rekel, da jih moraš objeti 
in nekdo drug je dejal, da 
jih moraš poljubiti. Ali ni 
to malo prehudo?« 

»Da, ravno to moraš 
storiti, če ne, se strašno 
razjezijo.« 

»Naj me vrag vzame,« 
sem dejal, »jaz sem pa 
mislil, da se samo šalijo.« 

»Pa saj še nisi tukaj 
tako dolgo,« je dejal pri
jatelj. »Prav gotovo se še 
spominjaš naših deklet.« 

»Mislim, da se jih, a 
precej nejasno. Mehkejša 
so, kajne?« 

»Veliko mehkejša.« 
»Daj, da še enkrat po

gledam sliko,« sem dejal, 
»morda se bom vsega 
spomnil« 

Proučeval sem sliko 
mesece in mesece in te
daj, ko sem se vrnil do
mov v Združene države, 
sem natančno vedel, kakš
no naj bi bilo dekle. To 
mi je vsekakor veliko po
magalo, ko sem se spet 
vrnil v normalno življe
nje. 

V Da Nangu je verjetno 
na tisoče fantov, ki so na 
istem, kot sem bil jaz v 
Eniwetoku, in nerad po
mislim na to, kako se bo
do obnašali, ko se bodo 
vrnili domov brez slik le
potic, ki bi jim edine lah
ko pokazale, kakšno je 
sploh dekle. 

JOSIP JURČIČ 41 
DESETI BRAT 
Te občutke je imel Marijan, ko je nekega jutra v 

prvič čez dolgo zopet sedel pred hišo. 
Stari oče njegov je prav slutil, ko je odhajaje rm-

slil, da se utegne sina še druga bolezen lotiti. Zdravnik 
Vencelj je imel dokaj posla in hoje, preden ga je ozdra
vil. Danes šele mu je dovolil, da sme iti iz hiše kam, 
dasi ga je svaril in mu zabičeval, naj se še vedno va
ruje. 

Toda čisto veselje zopet dobljenega zdravja so Mari
janu kalile druge misli. Očeta ni bilo in nihče mu ni 
mogel povedati, kam je šel. Zdravnik Vencelj, ki je 
vsak dan dohajal na Polesek, mu ni hotel ničesar več 
povedati, kakor da je potoval nekam po opravkih. Sle-
meniški graščak, ki ga je tudi semtertje obiskoval, je 
govoril še manj in stara Krivčevka ni vedela drugega 
povedati, kakor kar je videla tisto noč. Dejala pak je 
vedno, da morajo na Slemenicah več vedeti, ker je bil 
stari nazadnje tam, kakor so ljudje pravili. 

»Danes moram zagotovo zvedeti,« si je mislim Ma
rijan, vstal s svojega sedeža in počasi koračil proti 
Slemenicam. Noge so se mu pod koleni šibile, tako da 
je trikrat toliko časa potreboval do graščine kot dru-
gekrati. 

Prvo je videl Manico, ki je pred gradom sedela 
pod lipami. Bila je jako spremenjena od poslednjega 
časa biedejšega in bolj upadlega lica. Ko ga je zagle
dala, JO je za hip oblila lahna rdečica, vstala je in mu 
segla V roke, rekoč: »Marijan! — že na nogah? To me 
prav IZ srca veseh. Naj bom jaz prva na Slemenicah, ki 
želi, da bi ti zdravje stanovitno ostalo. Usedi se. nemara 
da s; še preslaboten.« 

»Spremenila si se, Manica! Morda si bila tudi ti 
bolna?«pravi Marijan. 

»Ne — zdrava sem.« 
Oba sta potem nekaj časa tiho sedela. Marijan je 

gledal V tla, deklica pak v svoje delo. 
»Manica!« spregovori zopet Marijan, »nikdar te ni

sem še tako blede videl. In prav žalostna se mi zdiš. 

To pa tudi mene boli, zakaj vkup sva zrasla in vselej 
sem te rad imel — —« 

Mladeniču je beseda zastala. Videlo se je, da res 
čuti, kar pravi. 

»Hvala ti! Lehko je, da se motiš. — Ali si danes 
naprvo vstal? Ali ti ne bo škodovalo, da si se precej 
tako daleč spustil?« vpraša Manica, da bi govorjenje 
na drugo stran napeljala. 

»Zmeniva se do kraja!« pravi Marijan. »Kakor mi 
je predvčeeranjim gospod Vencelj pripovedoval, tako 
sem jaz vzrok, da si žalostna. Natanko sem to reč pre
mišljal, tega pa nisem menil, da ti bo tako do srca 
šlo. Kajne, da sem jaz prav za prav vzrok?« 

»Jaz ne bi nikogar dolžila. In tudi ko bi bil ti res 
vzrok, vem, da si nedolžen in ne moreš ničesar predru-
gačiti. Pa prosim te, ne govori o tej reči.« 

Zopet nastane malo časa molčanje. 
»Kajne, Manica, da mi ne zameriš! Ko jaz ne bi bil 

s Kvasom na Skalah, vsega tega bi ne bilo. Pa ko bi še 
enkrat tako prišlo, ravnal bi drugače že zaradi tebe. 
Pokoro sem storil ..« 

»Prosim te še enkrat, govoriva o čem drugem,« je 
dejala deklica. »Zameriti ti ne morem in ti nemam 
kaj.« 

»Pa prijatelja ostaneva, kajne!« pravi Marijan. 
»Od moje strani gotovo!« 

»Ali veš kaj, kam so šU moj oče?« vpraša čez nekaj 
časa mladenič. 

»O tem pa ti ne morem ničesar p>ovedati. Zadnji 
večer so bili pri nas. Oče ali mati ti bodo morda uteg
nili kaj razjasniti.« 

»Ali ni to čudno in žalostno zame, ki nimam nobe
nega človeka razen očeta, da me na smrtni postelji 
pusti in gre, da nihče ne ve kam, morda po majhnih 
opravkih? Tebi lehko povem, da mi je prav hudo, dru
gemu ne bi mogel.« 

»Ni prav, da tako misliš. Gotovo je imel tvoj oče 
imenitne opravke, da te je pustil.« 

Zdajci je prišel graščak Benjamin iz veže, in opa-
zivši Marijana, ga je vesel pozdravil in se usedel k nje
mu, izpraševaje ga to in ono. Manici je bilo pogodi, da 
ni bila več sama z Marijanom, dasiravno je z veseljem 
sprevidela, da se je mladi sosed po svoji bolezni ne
kako spremenil, kakor ji je bilo prav. P—^bila je prvo 
priliko, da je pustila očeta in Marijana sama. 

Nista se dolgo menila o navadnih rečeh. Marijana 
je skrbelo pozvedeti, kje je oče in zakaj je odšel od 
doma. 

»Ali mislite, da ste popolnoma zdravi?« vpraša gra
ščak. 

»Zakaj to vprašujete?« 
»Pismo vam imam dati od vašega očeta. Dejal je, da 

naj vam ga izročim, kadar boste popolnoma trdni. 
Mislim, da ga danes že smete brati in zvedeli boste 
več, kakor vam morem jaz povedati. Zakaj, da vam res
nico povem, tudi jaz ne umem vašega očeta.« 

»Prosim, dajte mi brž pismo,« pravi Marijap. 
»Hladno je tukaj. Utegnilo bi vam škodovati. Stopite 

z m.enoj v sobo. Tam vam bom izročil pisanje.« 
Oba sta šla potem v grad. 
Hlastno je Marijan razpečatil debeli šop. Našel je ve

liko papirjev denarne vrednosti, katere je odložil. Zra
ven njih je bil list še v drugič zapečaten, napis je bil 
kakor zunaj: »Mojemu sinu Marijanu.« 
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KAKŠNE BODO TRBOVLJE LETA 1995: 

Napoved: 27000 prebivalcev 
Skupščina občine Trbovlje je pred nedavnim sprejela dopolnjeni odlok o urba
nističnem programu mesta. Program je občinska skupščina sprejela že pred tremi 
leti, vendar ga je bilo treba zdaj dopolniti oz. uskladiti z novim zakonom o urba
nist ičnem planiranju, se pravi, da je bilo treba določiti mesta, naselja in druga 
območja, za katera se izdelajo urbanistični in zazidalni načrti, samo zazidalni 
načrti oz. ki se urejajo po urbanist ičnem redu. 

napolnjeni urbanistični pro-
določa možnosti vse-

nans^^ rasti mesta za dobo 
tridesetih let, to je do le-

1995- Predvideno je, da se 
!!l število prebivalcev pove-

do tedaj na 27.000, te-
liu primerno je dimenzioni-
an prilagojen razpolozlji-

^ frboveljski urbanistični pro
dor-

Okrog 27.000 prebivalcev bo 
vseljenih na 155 ha mestnih 
Z^ršin s predvideno gostoto 
}ned 60 in 350 prebivalci na 
hektO'^- Program, med dru-
r\ra, <i^i^ ^^'^^ prikaz racio-
Llnega izkoriščanja že nače
tih površin, ki so primerne 

gradbene namene. Zazi-
0ne površine se razprosti
rajo po celi dolini, levo in 
ijiesno ob Trboveljščici, in se-
oajo na bližnja vzhodna in 
.^hodna pobočja. 

Organizacijsko je mesto se-
ftavljeno iz dveh večjih so-

sesfc, ki imata center že na
kazan, in sicer soseska juž
nega predela mestnega področ
ja okrog trga Revolucije, se
demo področje mesta pa 
okrog trga Franca Fakina. Na 
stičiščih obeh sosesk je loci
ran športni park in kom
pleks zdravstvenih objektov. 
Po namembnosti določa pro
gram coninge za težko in 
^hko industrijo, stanovanjski 
conmg, zdravstveni coning in 
'<^rovalna območja. Coning 
'ŝ fce industrije v spodnjem 
'^^h mesta zajema kompleks 
^nika, termoelektrarne, ce
mentarne in strojne tovarne 
'1 meri okrog 30 ha, zraven 

tega pa obsega še okrog 
200 ha ' eksploatacijskih ob
močij rudnika in cementar
ne. Coning lahke industrije v 
severnem delu Trbovelj me
ri 17,5 ha. Stanovanjski co
ning zajema, kot smo že 
omenili 155 ha površin, od 
tega 137 ha za stanovanjski 
predel, 18 ha pa za večje ze

lene pasove, športni park in 
za kompleks zdravstvenih ob
jektov. Za individualno grad
njo so predvideni kompleksi 
zemljišč na Keršičevem hri
bu, nad Gimnazijsko cesto 
na Lokah, nh pobočju nad 
Globušakom, Pod Ostrim vr
hom, na Vreskovem, v No
vem domu (Topolovškovo), 
na Ojstrem in pri spodnjem 
Lazniku. 

Povečanje števila prebival
stva na okrog 27.000 do leta 
1995 in delovnih mest, bo 
terjalo zgraditev najmanj 
skoraj 3000 novih stanovanj 
ter rekonstrukcijo oz. adap
tacijo okrog' 1900 obstoječih 

stanovanj. Za osnovno pre
skrbo prebivalstva je predvi
dena maloprodajna mreža 
desetih centrov osnovne pre
skrbe, kot to predvideva tu
di program razvoja trgovine 
za mestno področje. Speciali
zirane prodajalne so predvi
dene v obeh centrih, na trgu 
Revolucije pa trgovski in go

stinski objekti regionalnega 
značaja. 

Od 27.000 prebivalcev le
ta 1995 bi bilo 14 odstotkov 
šoloobvezne mladine, ali 3800 
otrok. Program predvideva, 
da bi morale tedaj imeti Tr
bovlje 5 osnovnih šol tako, 
da bi bilo v vsaki po 800 
učencev. Na celotnem mest
nem območju bi moralo biti 
tedaj tudi 12 otroških varstx>e-
nih ustanov, ki bi jih obisko
valo skupaj okrog 2500 naj
mlajših Trboveljčanov. 

Program predvideva združi
tev športnih parkov Rudarja 
in Partizana, izgradnjo do
datnih igrišč in športne hale. 

Centralni športni park naj 
bi bil z visokim zelenim na
sadom ločen od kompleksa 
zdravstvenih objektov. Šport
na igrišča pa naj bi bila tudi 
pri vseh osnovnih šolah. 

Določeni pa so tudi neka
teri rezervati, in sicer eksplo-
atacijski rezervat rudnika in 
cementarne, zeleni pasovi 

vzdolž stanovanjskih naselij 
po obrobnih področjih, par
kovna ureditev območja bol
nice, rezervat zbirnega pod
ročja zajetja vode pri Mltov-
škovem slapu in izvirov pi
tne vode v Knezdolu, rezer
vat uslužnostnih dejavnosti v 
Globušaku " in rezervat poko
pališča. 

Zanimive so tudi rešitve za 
promet; obstoječa cesta že-
Lezniškd postaja — trg Re
volucije naj bi se na trgu 
Revolucije odcepila v dve 

enosmerni cesti širine 6 me
trov, od trga Franca Fakina 
pa do Gabrskega pa bi pro
met potekal spet le po eni 

cesti. Na vzhodnem področ
ju, kjer je največ površin, 
namenjenih za stanovanjsko 
izgradnjo, je predvidena sko
zi naselja vzporedna cesta. 
Predvidene dimenzije cest v 
ožjem mestnem predelu Tr
bovelj bi omogočila zmoglji
vost 13.500 vozil v 24 urah 
oz. v konici 900 vozil na uro. 
Z urbanističnim programom 
je predvidena tudi regulacija 
Trboveljščice, izgradnja ko-
lektorja ter zgraditev dveh 
novih transformatorskih po
staj ter gradnja prenosnega 
omrežja. 

Sprejeti odlok o urbani
stičnem programu tudi dolo
ča, da se izdela urbanistični 
načrt in zazidalni načrt za 
celotno ureditveno območje 
mesta Trbovlje, samo zazi
dalni načrt se izdela za ob
močje Kleka, po urbanistič

nem redu pa hi urejali nase
lja Dobovec, Završje, škofja 
riža, župa, Kjučevca, Knez-
dol, Planinsfca vas, Cebine, 
Partizanski vrh, Ojstro, Pra-
preče, Vrhe, čeče in Ostenk. 

Pomembna in posebej 
omembna je tista določba v 
odloku, da mora občinska 
skupščina usklajevati urba
nistični program z družbeno
ekonomskim razvojem vsakih 
pet let in sicer glede na 
družbene potrebe in koristi 

ž e ob sprejemu odloka so 
odborniki povedali več pri
pomb, zato je bilo dogovorje
no, da naj bi že v kratkem 
začeli s ponovnim preučeva
njem urbanističnega progra
ma, v posebni brošuri pa naj 
bi zbrali vsa TMJpomembnej
ša predvidevanja in jih po
sredovali občanom, da bi se 
tudi ti kar najbolj aktivno 
in tvorno vključili v razpra
vo o spremembah urbanistič
nega programa za Trbovlje, 
pri čemer naj bi še posebej 
upoštevali tudi celovitejše re
gionalno urejanje zasavskih 
revirjev. 
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NEDELJA, 18. 2. 

9.10 KMETIJSKA ODDAJA V 
MADŽARŠČINI (za Pohorje, 
Plešivec) Beograd 

9.25 POROČILA (Ljubljana) 
9.30 DOBRO NEDELJO VOŠČI

MO Z ZADOVOLJNIMI 
KRANJCI (Ljubljana) 

10.00 KMETIJSKA ODDAJA (Be
ograd) 

10.45 VIJAVAJA--RINGARAJA — 
ponovitev (Ljubljana) 

11.30 NJEGOVA EKSELENCA — 
jugoslovanski kratki film 
(Ljubljana) 

12.45 Grenoble; SMUČARSKI 
SKOKI NA 90 M — prenos 
(do 15.00) EVR 

17.25 TV KA2IPOT - ponovitev 
(Ljubljana) 

17.45 ČLOVEK S FILMSKO KA
MERO »PARIZ 1900« (Ljub 
Ijana) 

19.05 CIKCAK (Ljubljana) 
19.10 SREČANJE — film iz serije 

Bela in Sebastian (Ljublja
na) 

20.CO TV DNEVNIK (Beograd) 
20.45 CIKCAK (Ljubljana) 
20.50 TV MAGAZIN (Zagreb) 
21.50 TV DNEVNIK (Beograd) 
22.05 SLOVESNI ZAKLJUČEK 

OLIMPIADE V GRENOBLU 
— Dosnetek (Zagreb) 

PONEDELJEK, 19. 2. 

9.40 TV V ŠOLI (Zagreb) 
10.35 RUŠČINA (Zagreb) 
14.50 TV V ŠOLI — ponovitev 

(Zagreb) 
15.45 RT-^čINA - ponovitev (Za

greb) 
16.10 ANGLEŠČINA — ponovitev 

(Beograd) 
16.45 Kt̂ LTURNA PANORAMA V 

MADŽARŠČINI (za Pohorje. 
Plešivec) (Beograd) 

17.00 POROČILA (Zagreb) 
17.05 MALI SVET - oddaja za 

otroke (Zagreb) 
17.30 ARHITEKTURA LENINGRA

DA — sovjetski dokum. film 
(Ljubljana) 

18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.30 DOMAČI ANTIBIOTIK — 

oddaja iz cikla Znanost In 
mi (Ljubljana) 

18.50 REPORTAŽA (Zagreb) 
19.20 POKLICI V GOZDARSTVU 

(Ljubljana) 
19.45 VOKALNO INSTRUMEN

TALNI SOLISTI (Ljubljana) 
20.CO TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20.35 TV DRAMA (Beograd) 
21.35 RESNA GLASBA — Saraje-
_ jyo_(Zaeeb) _ 

TOREK, 20. 2. 

9.40 TV V ŠOLI (Zagreb) 
10.35 ANGLEŠČINA (Zagreb) 
14.50 TV V ŠOLI - ponovitev 

(Zagreb) 
15.45 ANGLEŠČINA - ponovitev 

(Zagreb) 
18.05 POROČILA (Ljubljana) 
18.10 ROKE PROČ OD PRINCE

SKE — češki lutkovni film 
(Ljubljana) 

18.25 POMEN LEKTORSKEGA 
DELA (Ljubljana) 

18.50 SVET NA ZASLONU (Ljub
ljana) 

19.30 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
20.00 CIKCAK (Ljubljana ) 
20.10 ČEZ NOČ ROJENA — ame

riški celovečerni film (Ljub
ljana) 

21.40 KULTURNA PANORAMA 
(Ljubljana) 

22.20 ZADNJA POROČILA (Ljub
ljana ) 

SREDA, 21. 2. 

16.55 TV KRONIKA V MADŽAR
ŠČINI (za Pohorje, Plešivec) 
(Beograd) 

17.10 POROČILA (Ljubljana) 

17.15 KLJUKEC KOT INDIJANEC 
— zgodba iz serije Kljukče-
ve dogodivščine (Ljubljana) 

17.45 KJE JE, KAJ JE (Beograd) 

18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 ODDAJA ZA OTROKE (Beo

grad) 
19.05 POPULARNA GLASBA (Sko

pje) 
19.45 CIKCAK (Ljubljana) 
20.00 TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20..35 EKRAN NA EKRANU (Za

greb) 
21.35 CIRKUS V HIŠI - serijski 

film (Ljubljana) 
22.05 KOŠARKA OLIMPIJA : SLA

VI JA (Praga) — posnetek 
23.30 ZADNJA POROČILA (Ljub

ljana) 

ČETRTEK, 22. 2 

9.40 TV V SOLI (Zagreb) 
10.35 NEMŠČINA (Zagreb) 
11.00 ANGLEŠČINA (Beograd) 
14 50 TV V ŠOLI - ponovitev 

(Zagreb) 
15.45 NEMŠČINA - PONOVITEV 

(Zagreb) 
17.10 POROČILA (Ljubljana) 
17.15 TIKTAK: Karneval (Ljublja

na) 
17..30 ODDAJA ZA OTROKE (Be

ograd) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 KOMORNI ZBOR RTV LJU

BLJANA — oddaja iz cikla 
, Naši zbori (Ljubljana) 

18.45 KALEJDOSKOP (Ljubljana) 
19.05 PRAVDARJI — humoristična 

oddaja (Beograd) 
19.45 CIKCAK (Ljubljana) 
20.CO TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20.35 L. Pirandello: SAJ NI ZA

RES — TV drama (Ljublja
na) 

22.20 ZADNJA POROČILA (Ljub
ljana) 

PETEK, 23. 2. 

9.40 TV V ŠOLI (Zagreb) 
14.50 TV V ŠOLI — ponovitev 

(Beograd) 
17.25 POROČILA (Ljubljana) 
17.30 MOJ PRIJATELJ FLICKA — 

serijski film (Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 GLASBENI ZASLON (Beo

grad) 
19.05 BALETKA MAJA PLISET-

SKAJA (Ljubljana) 
19.35 NISO SAMO ROŽE RDEČE 

— glasbena oddaja (Ljublja
na) 

19.55 CIKCAK (Ljubljana) 
20.CO TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20.35 OBTOŽENI — češki celove

černi film (Ljubljana) 
22.05 ZADNJA POROČILA (Ljub

ljana) 

SOBOTA, 24. 2. 

9.40 TV V SOLI (Zagreb) 
14.50 TV V SOLI — ponovitev 

(Zagreb) 
17.35 TV KAŽIPOT (Ljubljana) 
18.00 TV OBZORNIK (Ljubljana) 
18.20 MLADINSKA IGRA (Beog

rad) 
19.20 UMETNIK IN RESNICA — 

oddaja iz cikla človek In 
kultura (Ljubljana) 

19.45 CIKCAK (Ljubljana) 
20.CO TV DNEVNIK (Beograd) 
20.30 CIKCAK (Ljubljana) 
20.35 POKLICI — humoreska (Be

ograd) 
21.35 DVORJENJE — film iz seri-

je Bonanza (Zagreb) 
22.25 Z(30DOVINA FRIVOLNOSTI 

— špansko zabavno glasbena 
oddala (Ljublana) 

23.25 ZADNJA POROČILA (LjutH 
IJana) 

RADIO LJUBLJANA 
VSAK DAN: poročila ob 5.15, 

7.00, 8.00, 10.00, 12.00, 15.00, 
r̂ po. 19.30 in 22.00. Pisan glas-
^ spored od 4.30 do 8.00. 

pPETEK, 16. FBRUARJA: 8.08 
^bena matineja. 9.25 Darinka 

poje narodne ob spremlja. 
^ Avgusta Stanka. 10.15 Pri vas 

11.00 Poročila - Tudistič-
^ napotki za tuje goste. 12.30 
Imetij ski nasveti — inž. Jože 
'p: Rezultati poskusov s krmni-

rastlinami v prejšnjem letu 
îfO Na kmečki peči. 13.10 Obve. 

Ij;"* in zabavna glasba. 14.05 Valč-
j : , ' " uverture. 14.35 Naši poslu-, 
15,' čestitajo in pozdravljajjo.l 
!{,;:? Glasbeni intermezzo. 15.451 
ĵ t̂urni globus. 16.00 Vsak dan t 
n-.̂ as. 17.05 človek m zdravje.I 

Glasbene uganke. 18.45 Na 
[^narodnih križpotjih. 19.00 La-j 
w i o č , otroci! 19.15 »Olimpijske 
i)^ Grenoble 1968«. 20.00 Poje 
S J . RT Beograd p. v. Borivoja 
Pô â. 21.15 Oddaja o morju in 
'"^orščakih. 
Gû ,̂ .OTA, 17. FEBRUARJA: 8.08 
tC°ena matineja. 9.25 Dvajset 
Pr,"' z našimi ansambli. 10.15 
lLj'as doma. 11.00 Poročila -
'23 ' napotki za tuje goste 
Viiijl̂ .Kmetijski nasveti — Inž 

šišakovič: Za obnovo vi-
«aov uporabljajmo zdrave cep-

1 Jenke. 12.40 Popevke iz studia 
14. 13.30 Priporočajo vam . 
15.20 Glasbeni intermezzo. 15 45 
Naš podlistek — Shiga Naoya: 
Hanov zločin. 17.05 Gremo v kino 
15.35 Igramo beat! 18.50 S knjiž-
nega trga. 19.00 Lahko noč, otro
ci! 19,15 »Olimpijske igre Greno
ble 1968«. 20.00 Spoznavajmo svet 
in domovino. 21.30 Iz fonoteke 
radia Koper. 22.10 Oddaja za naše 
izseljence. 

NEDEUA. 18. FEBRUARJA: 
6.00—8.00 DOBRO JUTRO! 8.05 
Radijska igra za otroke — Sveti-
slav Ruškuc: »Štirje Eskimi oo. 
tujejo v beli svet«. 9.05 Naši po
slušalci čestitajo in pozdravljajo 
— I. del. 10.00 Še ponanite, tova
riši . . . Milivoje Perovid: »Vas 
Bojnik je umrla«. 11.00—11.15 Po
ročila — Turistični napotki za tu
je goste. 12.10 Naši poslušalci če 
stitajo in pozdravljajo — II. 13.15 
Iz operetnih partitur. 15.05 Ne
deljsko športno popoldne. 17.05 
Po jo slavni operni pevci. 17.30 Ra
dijska igra — Marjan Marino: 
»Most«. 19.00 Lahko noč, otroci!. 
19.15 »Olimpijske Igre Grenoble 
1968«. 20.00 V nedeljo zvečer 
22.15 Serenadni večer. 

PONEDEUEK, 19. FEBRUAR
JA: 8,08 Glasbena matineja 9.10 
Iz jugoslovanskih studiov. 1015 
Pri vas doma. 11.CO Poročila -

Turistični napotki za tuje goste 
12.30 Kmetijski nasveti — vet 
Ivan Mrzel: Najnovejši pogledi na 
vzroke in preprečevanje kronične 
respiratorne bolezni pri perutnini 
12.40 Petar Kostič: Izbor melo. 
dij iz »Koštane«. 13.30 Priporoča
jo vam . . . 14.35 Naši poslušalci 
čestitajo in pozdravljajo. 15.20 
Glasbeni intermezzo 16.00 Vsak 
dan za vas. 18.15 »Signali«. 18.35 
Mladinska oddaja: »Interna 469«, 
19.00 Lahko noč, otroci! 19.15 Mi
nute s pevko Ireno Kohont. 20.00 
Koncert Simfoničnega orkestra 
RTV-Ljubljana. 22.10 Radi ste jih 
po.slušali. 

TOREK, 20. FEBRUARJA: 8.08 
Operna matineja. 9.25 Slovenske 
narodne v priredbi Borisa Kova-
čiča. 9.40 »Cicibanov svet« in »Pe
smica za najmlajše« — Otroški 
vrtec »Tugo Vidmar« iz Kranja 
10.15 Pri vas doma. 11.00 Poročila 
— Turistični napotki za tuje go. 
ste. 12.30 Kmetijski nasveti — 'nž 
Marko Bertoncelj: Strojna molža 
v kmečkih rejah krav. 12.40 Maj
hen koncert pihalnih orkestrov 
13.30 Priporočajo vam 14.().i 
Pet minut za novo pesmico. 14 25 
Lepe melodije, 15.20 Glasbeni irL 
termezzo. 15.40 V torek na svide
nje! 17.05 Igra Simfonični orke 
ster RTV-Ljubljana. 18.45 Svet 
tehnilfe — inž. Vlado Zupan- Pr 

hodnost umetnih mas. 19.00 Lah. 
ko noč, otrocK 19.15 Minute s 
pevko Lidijo Kodrič. 20.00 Od 
premiere do premiere. 21.15 De
set pevcev — deset melodij. 

SREDA, 21. FEBRUARJA: 8 08 
Glasbena matineja. 9.10 Slovenski 
pevca in ansambli zabavne glas. 
be. 10.15 Pri vas doma. 11.00 Po
ročila — Turistični napotki za tu
je goste 12,30 Kmetijski nasveti 
— inž. Jelka Hočevar: Uporaba 
herbicidov v žitih. 13.30 Priporo
čajo vam . . . 14.05 Igramo za ra
zvedrilo. 14.35 Naši poslušalci če
stitajo in pozdravljajo, 15.45 Naš 
podlistek — Žika Lazič: Hromi 
Dragomir. 16.00 Vsak dan za vas, 
17.05 Mladina sebi in vam. 18.40 
Naš razgovor. 19.00 Lahko noč, 
otroci! 20.00 Vrhovi operne po. 
ustvarjalnosti. 

ČETRTEK, 22. FEBRUARJA: 
8.08 Operna matineja. 9.25 Šest 
slov. narodnih pesmi v priredbi 
L, M. Škerjanca. 10.15 Pri vas do
ma. 11.00 Poročila — Turistični 
napotki za tuje goste. 12.30 Kme. 
tijski nasveti — inž. Helena Vo-
dovnik: Kakovost lanskih naoav 
pivovarskega ječmena. 13.30 Pri
poročajo vam . . . 14.45 Lirika sa 
otroke — »Mehurčki«. 15.20 Glas
beni intermezzo, 17.05 četrtkov 
simfonični koncert 18.15 Turistič
na oddaja 18.45 Jezikovni pogo. 
vori. 19.00 Lahko noč, otroci! 
19.15 Minute s pevko Majdo Se-
pe. 20 .CO Četrtkov večer domačih 
pesmi in napevov. 22.10 Komor
ni glfisbeni večeri. 

DOLENJSKI UST * TEDNIK* VESTNIK: Vsak četrtek 60.000mvodqvi 15 



Trgovsko podjetje s tehničnim blagom na veliko in malo 

l E H N O - M E R C / i T O R 
C e 1 j e , se priporoča za nakup in vas tedensko obvešča 

PRIDITE PO PRALNI STROJ S PRAZNO DENAR. 
NICO. Trgovsko podjetje TEHNOMERCATOR iz Ce-
Ija vam nudi superavtomatični pralni stroj GORE-
!VJE na dvanajstmesečni brezobrestni kredit brez 
porokov in brez 20-odstotnega takojšnjega pologa. — 

IZKORISTITE TO ENKRATNO P R I L 0 2 N 0 S T ZA 
ŽIVLJENJSKI NAKUP. 

ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT — ŠPORT 

Za začetek - rekordni tek 
?»Iarjana Lubej — 8.9 sek. na 60 m čez ovire v pokritih prostorih 

Ko so pri AD Kladivar se
stavljali delovni načrt za le
tos, so še posebej poudarili 
sodelovanje s kranjskim 
atletskim kolektivom. Zato ni 
naključje, da je prvi letošnji 
miting v pokritih prostorih 
minil kot dvoboj med celj

skimi in kranjskimi atleti in 
atletinjami. 

V celjskih vrstah smo to
krat videli nekaj novih tek

movalcev, ki veliko obetajo,* 
sicer pa velja posebej pohva--
liti Marjano Lubej, ki je v 
teku na 60m čez zapreke do
segla nov državni rekord v 
pokritih prostorih. Očitno je, 
da je Lubej eva v odlični for
mi in da redno trenira tudi 
zaradi priprav na olimpijske 
igre. Razen tega je Lubejeva 
zmagala v teku na 60 metrov 
ter pri skoku v daljino. 

Od domačih moških udele
žencev prvega mitinga mo
ramo pohvaliti Medveška, za
tem Sveta ter Vravnika. Med 
gosti pa se je odlikoval Mi-
lek, ki je skočil 207 cm v vi
šino. 

Nekateri boljši rezultati: -
ŽENSKE - 60 m: Lubej 

7.6, Osojnikar (T) 8.0, Marolt 
8.1; 60 m ovire: Lubej 8.9, 
Bizjak (T) 10.2, Marolt 10.3; 
daljina: Lubej 527, Bizjak (T) 
500, 4. Marolt 484; 500 m: 
Orač 1:31.4, Kolenc 1:34.4, 
Zupane 1:34.4; štafeta 5 x 1 
krog:* Triglav 59.8. 

MOŠKI — 60 m: Medve-
šek 7.0, Slajkovec 7.1; 60 m 
ovire: Vravnik 8.6; 1000 m: 
Svet 2:53.8, 3. Prašiček 2:56.3; 
višina: Milek (T) 207, Vivod 

195, 4. Slak 175; štafeta 5x1 
krog: Triglav 1:45.0, Kladivar 
II 1:46.7; troskok z mesta: 
3. Slak "8.65, 4. Stajner 8.33; 
suvanje medicinke: Kolnik 
14.75, Pikula 14.60; metanje 
medicinke z obema rokama 
čez glavo: J. Kopitar, Kolnik 
in Herman vsi 18.90 m. 

M. B. 

Prepir 
in nož 

v Petrovčah štev. 55 je po
poldne prišlo do prepira 
med Milanom Planinškom in 
njegovim podnajemnikom. 
Jožetom Plevnikom. V prepi
ru je bil soudeležen tudi Ple-
vnikov tast Jurij Križnik, ki 
je hotel napasti Planinska z 
golimi rokami. Ta se je naj
prej umaknil in zbežal nekaj 
metrov, nato pa potegnil iz 
notranjega žepa suknjiča nož 
in ga tako nastavil da je 
Plevnik naletel na rezilo in 
se nabodel. Vbod z nožem je 
dobil v trebušno votlino, ven
dar ni več v življenjski ner 
varnosti. 

ROKOMET 

Celjani 
vodijo 

V nadaljevanju zimskega 
prvenstva Slovenije v roko
metu so Celjani v A skupini 
po izredno težki in napeti 
igri premagaU moštvo iz Tr
žiča 11:8 (8:5) in se tako 
brez poraza povzpeli na prvo 
mesto lestvice. 

NOGOMET 

Litija: Hrastnik 
2:2 ( 1 :1 ) 

V prijateljski tekmi sta se 
moštvi Litije in Hrastnika 
razšli z neodločenim izidom 
2-2. Tudi polčas se je kon
čal brez zmagovalca 1:1. 

Zbori volivcev 
v občini Zagorje 

Predsednik občinske skupščine sklicuje v dneh 18, 
in 19. t. m. zbore volivcev. Cas in kraj je razviden i? 
objavljenih vabil. Občani bodo razpravljali o osnutku 
odloka o davluh in prispevkih občanov, o proračunu 73 
tekoče leto, o programu del, ki se bodo financirala u 
sredstev za uporabo mestnega zemljišča, a na nekaterih 
področjih bodo seznanjeni tudi z delom svoje krajevne 
skupnosti. Ker se na področju davčne politike in pro. 
računske potrošnje predvidevajo nekatere bistvene spre. 
membe, je čimvečja udeležba občanov zelo zaželjena 
in v pomoč nam vsem. 

V l o m v Ve lenju 
Zadnji teden sta neznana 

storilca ponoči vlomila v 
prostore Gimnazije v Vele
nju. Po žici za strelovod sta 
splezala v drugo nadstropje 
tn skozi okno vstopila v raz
red. Po vlomu v pisarno 
knjigovodstva, kjer sta nasil
no odprla predal pisatoe mi
ze, sta skušala z neprimer
nimi ključi odpreti železno 
blagajno. Na srečo jima t o 
ni uspelo. Napotila sta se v 
delavnico za praktični pouk 
in iz nje odnesla klešče — 
kombinirke, dva diamanta za 
rezanje stekla, izvijač in ne
kaj ključev. Glavnega kar 
sta iskala — denar — m bi
lo, zato sta odšla. Tudi odhod 
je bil povsem vlomilski. V 
stranišču v pritličju sta od
prla s ključem zidno omari
co za čistilni pribor in vzela 

šop ključev. Z enim sta od
prla vrata, ki vodijo na bal
kon in z njega skočila pre
ko ograje na tla. 

Komisija UJV Celje, ki si 
je zjutraj ogledala kraj vlo
ma je hitro zasledila tudi 
.oba storilca: mladoletnika 
G. J. in K, S. Vlamljala sta 
zato, da bi dobila denar. 

Vendar to ni bil edini vlom 
mladoletnikov Isto noč sta 
vlomila še v klub upokojen
cev m vzela cigarete in napo-
litanke. Pri stranskih vratih 
sta izbila ključ na notranji 
strani vrat, nato pa jih od
prla s svojimi, dobro pona
rejenimi ključi. Tudi v klu
bu upokojencev nista našla 
denarja. 

Zato sta se napotila proti 
Rudarskemu domu in na 

isti način skušala odpr-
vrata, vendar so ju zrno: 
mimoidoči. Oba sta vlan: 
la v rokavicah. 

M. 

Gimnazije 
zopet poja 

8. februar so dijaki celji 
gimnazije letos proslavili \ 
koliko drugače kot prej« 
leta. Proslavo kultiirm 
praznika so posvetili 
ci rojstva OTONA 2UPi 
ČICA. V prvem delu proj' 
ma so nastopili člani n 
tacijskega krožka pod K 
stvom prof. TANJE PREi 
NOVE. Izvajali so izbor I 
pančičevih optimističnih 
otroških pesmi. Točke 
spremljali z glasbo. V * 
gem delu programa je nas 
pil novoustanovljeni gii^>' 
zijski pevski zbor, ki ga] 
di prof. CIRIL VRTAČfll 
Zbor je zapel tri pesni, 
so navdušile vse poslušd 
že prvič se je zbor zelo 
bro odrezal in uspešno P 
stal svoj ognjeni krst, zato 
pričakovati, da bo usp^i 
nadavljeval bogato tradi!: 
nekdanjega gimnazijskega t 
skega zbora. 

HOKEJ NA LEDU 

Celjani brez ambicij 
Letošnje republiško prven

stvo v hokeju na ledu se je 
začelo v skromnem obsegu, 
tako kot vedno. V konku
renci za naslov republiškega 
prvaka sodelujeta le dve eki
pi, Slavija iz Vevč ter HDK 
Celje, medtem ko izven kon
kurence nastopa drugo mo
štvo ljubljanske Olimpije. 

Celjani so se prijavili za 
to tekmovanje brez vsakršnih 
ambicij; odšli so v prven
stvo zato, da ima moštvo čim
več tekem in si takp pridobi 
čimveč izkušenj. Gre nam
reč za mlado ekipo, ki je šele 
na začetku svojega nastaja
nja, zato bi pretiravanje v 
tem prej škodovalo kot pa 

koristilo. Navzlic temu je že 
začetek opozoril, da gre za 
mnoge perspektivne igralce, 
ki pa seveda morajo dobiti 
ustrezno strokovno vodstvo. 
Prav zaradi tega se pri HDK 
Celje zlasti v tem času po
govarjajo o nujnosti angaži
ranja trenerja, ki bi naj svo
jo nalogo prevzel na začetku 
prihodnje sezone. Delo po
sebnega trenerja za hokej 
bo zahtevalo precejšnje stro
ške, toda klub bo moral pre
vzeti tudi to breme, če bo 
hotel doseči normalno kvali
tetno rast ekipe. 

Celjani so doslej igrali dve 
tekmi. V prvi so se srečali 
z drugim moštvom Olimpije. 

Zmagali so gostje z rezulta
tom 6:1. 

Bolj zanimiva je bila dru
ga tekma z vevško Slavijo, 
ki resno računa na uvrstitev 
v zvezno ligo.' Prav zaradi 
tega so Vevčani sprejeli v 
svoje vrste tudi nekatere 
igralce ljubljanske Olimpije. 
Tudi to tekmo so Celjani iz
gubili. Rezultat je bil 5:2 za 
Vevče. Gole za domačine pa 
sta dosegla Cretnik in. Go-
dnik. , 

Tekmovanje bo zaključeno 
v soboto oziroma nedeljo, 
18. t. m., kG bo na vrsti zadnje 
tekma med Slavijo in Ce
ljem. 

M. B. 

Zaščitno cepljenje 
Po obvestilu zdravstvenega doma v Celju bo te dni 

oziroma do konca meseca in se nekaj dni v marcu na 
območju celjske občine zaščitno cepljenje proti davici, 
tetanusu, oslovskemu kašlju ter otroški paralizi za 
dojenčke in predšolske otroke. 

V V«jnikn bo danes, v četrtek, 15. t. m. od 11. do 
15, ure v zdravstveni postaji, v Dobrni pa jutri, v pe
tek, 16. februarja od 8. do 10. ure, prav tako v zdrav
stveni postaji. V Celju je vsak torek in četrtek v me
secu februarju ter 5. marca od 8. do 12. in od 14. do 
17. ure v prostorih otroškega dispanzerja. 

Datum cepljenja v Storah bo zdravstveni dom spo
ročil naknadno. -m 

Že kar precej vode je preteklo po naših rekah in 
potokih odkar v DOLD PRI HRASTNIKU nimajo 
več Občinskega ljudskega odbora. Tega res ni več, 
na njegov spomin pa je ostala razglasna deska, ki 
čaka samo en »rahel sunek« pa bo zapustila svoje 
dosedanje mesto . Morda bi kazalo, da jo krajevna 
skupnost prepleska in namesti, saj bo lahko še 

služila svojemu namenu . . . (Foto: B, S.) 

Naš posnetek je iz Gostinske šole v Zagorju ob 
Savi, kjer se usposablja,io učenke (naj nam redki 
učenci, prosim ne zamerijo) za poklic kuharice ali 
natakarice. Starši prispevajo mesečno po 40 ND, 
ki jih v šoli porabijo predvsem za nabavo »surovin«, 
ki jih potem v svoji kuhinji »predelujejo«. Šola 
spada med najcenejše pedagoške zavode v revirjih. 

Ceste, ceste, luknje, l u k n j e . . . Kakor vsako leto. 
gre zima h kraju, tudi letos ni prizanešeno ne«', 
rim asfaltnim cestiščem. Kakor hitro je popj 
mraz, že se je dvignil asfalt in cesta je ponek^^ 
komaj prevozna. V neposredni bližini Celja J Y 
slabše kot je Dečkova cesta, od koder je tuo' 

posnetek. (Foto: Savodnik) 

TEDNIK - Uredništvo In uprava Celje, Gregorčičeva 5, poštni predal 131. Orejuje uredniški odbor. Glavni urednik TONK SKOK, odgovorni urednik BERNARD S T R M C ' ^ ; 
Časopis Je ustanovil okrajni odbor SZDL Celje. Izhaja) je kot »Nova pot«. »Na deloa, »Naše delo« (1945) kot »Celjski tedniku (1948—1950) nato kot »Savinjski vestnil?' 
1954) in od 1955 ponovno kot »Celjski tednikn. S I januarjem 1966 so ga ustanovile občine Celje, LaSko, Mozirje, Slovenske Konjice, Šentjur pri Celju Šmarje pri JeiSah 1" j< 
rEDNIK izhaja ob četrtkih. Izdaja; CP »DELC« - delovna enota »Informacije - propaganda« Celje Tisk In klišeJI: CP »DELO« Rokopisov ne vračamo. Cena posamezne s'i 
60 par (60 starih din), letna naročnina 30 novih (3000 starih) din, polletna 15 novih (1500 starih) din, tujina 60 ( 6000). Tekoči račun: 507-1-1280 - TELEFONI: tJre» 

23-69. mali oglasi in naročnine 3105, ekonomska propaganda 30-85, Radio (^IJe 20 09 


